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ACTA NÚM. 1/2022 DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL 

CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELE-

BRADA EL DIA 14 DE JULIOL DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 

Sheila Pla Català (ANPE) 
Professorat de centres públics 
Consol Valls Gregori (CCOO PV) 
Professorat de centres públics 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Professorat de centres públics 
M.ª Carmen Gil García (STEPV) 
Professorat de centres públics 
José Andrés Soler Campello (FSIE) 
Professorat de centres privats 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Professorat de centres privats 
Marta Tomás Pérez (FAMPA Gonzalo Anaya) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Domingo Angos Fuertes (FAMPA Gonzalo Anaya) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Julián Navarro Ríos (COVAPA) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Titulars de centres privats 
Alberto Villanueva Ahicart 
Titulars de centres privats 
Santiago Mateu Blasco (CCOO PV) 
Organitzacions sindicals 
Vicente Díaz Rodríguez (UGT PV) 
Organitzacions sindicals 
Domingo González Sanchis (CEV) 
Organitzacions empresarials 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Entitats locals 
Antonio Calderón Benito (UGT PV) 
Personal administratiu i de serveis  
Carla Montalvà Bonet (FAAVEM) 
Alumnat de centres públics 
Enrique Martínez Quirós (FAAVEM) 
Alumnat de centres públics  
Laura Bermejo Huete (FAAVEM) 
Alumnat de centres públics 

Adela Costa Català 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luís García Trapiello 
Personalitats de reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Personalitats de reconegut prestigi 
Natividad Fajardo Palomo 
Administració educativa autonòmica 
Carlos Sánchez Heras 
Administració educativa autonòmica 
Lluïsa Martínez Gregori 
Administració educativa autonòmica 
Jeremies Moragues Benavent 
Administració educativa autonòmica 
Lluís Miquel Segrelles Martínez 
Administració educativa autonòmica 
Antonio Pérez Sabater 
Formació del professorat 
Rosa Guillén Cantó 
Formació del professorat 
Ginés Pérez Gea 
Direccions de centres públics 
Antonio González Picornell 
Direccions de centres públics 
Mercé Cerver Dasí 
Inspecció educativa 
José Manuel Frances Aloy 
Inspecció educativa 
Francisco Pablo Ortega Gil 
Inspecció educativa 

Excusen l’absència 

Marina Gilabert Aguilar 
Administració educativa Autonòmica 
David Barbancho Martínez 
Consell Valencià de la Joventut CV 
Mamen Pastor Verchili  
Universitats CV (UJI) 
F. José Torres Alfosea 
Universitats CV (UA) 

Persones convidades 

Miguel Soler Gracia 
Secretari autonòmic d’Educació i Formació Professional 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 
 

***** 
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D’acord amb la convocatòria, el Ple del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix 
presencialment al municipi d’Elx el dia 14 de juliol de 2022, a les 11.30 h, amb l’assistència de les 
conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

***** 

ORDRE DEL DIA 

1. Intervenció del Secretari Autonòmic d’Educació i FP Miquel Soler. 

2. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 17-12-21  

3. Informe de Presidència.  

4. Informe sobre el treball de les diferents comissions de treball.  

5. Informe dels representants del CECV en les diferents comissions institucionals.  

6. Situació de les publicacions del CECV.  

7. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Intervenció del Secretari Autonòmic d’Educació i FP Sr. Miquel Soler Gracia 

Salutació i benvinguda per part de l’alcalde d’Elx. A continuació, la presidenta del CECV dona la 
paraula al Secretari Autonòmic d’Educació i FP. 

El Sr. Soler Gracia dona la benvinguda als presents i posa de relleu la tasca del CECV. Fa una revisió 
a l’última acta del plenari i destaca la capacitat dels membres per a arribar a acords. Incideix, 
especialment en: 

• La represa de l’activitat quotidiana després de la pandèmia.  

• La pròxima publicació dels decrets de currículum definitius; reivindica la importància de 

l’aprenentatge al llarg de la vida, i la necessitat d’introduir canvis metodològics; posa en relleu 

la importància de la formació docent. 

• El Pla de Digitalització dels Centres: comenta en què consisteix i què suposarà per a aquests; 

es preveu la digitalització de la major part de les aules valencianes. 

• La implantació de les etapes d’Infantil i FP s’ha avançat un any gràcies als fons europeus. 

Remarca el canvi de plantejament que ha suposat l’etapa del primer cicle d’infantil respecte 

a anys anteriors i els avantatges per a les famílies. 

• Explica els canvis en FP i destaca l’entrada de fons europeus i altres estímuls que fan que siga 

un bon moment per a l’etapa, que es reflecteix en un increment important de la demanda. 

Destaca que amb la nova llei la formació pràctica inicial està assegurada amb ampliació de les 

hores. 

• Finalment, informa de l’ampliació del Pla Edificant, que ha sigut possible gràcies a la col·labo-

ració amb les administracions municipals. 

La presidenta del CECV agraeix la intervenció al secretari autonòmic, i passa al punt següent. 

 

2. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 17/12/21 

A la Secretaria tècnica del CECV no s’ha rebut cap esmena a l’acta, per tant, s’aprova per assenti-
ment. 
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3. Informe de Presidència  

La presidenta presenta el nou vicepresident del CECV, Sr. Fullana Mestre, i li dona la benvinguda. 
També, agraeix al conseller Sánchez Heras l’ajuda prestada en l’organització d’aquest plenari. 
Posteriorment, comunica que els carnets dels membres del CECV ja estan fets i es procedeix a 
repartir-los. 

La presidenta del CECV explica que en els últims mesos s’han hagut d’elaborar dictàmens amb 
una certa urgència, per això s’han vist alterades les dates de convocatòria d’algunes comissions, 
i es compromet a convocar en breu les que s’hi han vist més afectades. 

La Sra. Cañada Solaz fa un repàs de les accions més significatives portades a terme pel CECV. 

En primer lloc, destaca la participació en actes del CEE sobretot dins de la nova Comissió de Coe-
ducació amb la col·laboració de la consellera Fajardo Palomo. 

A més, explica que ella mateixa va assistir a una reunió amb el Comissionat de Salut mental de 
Presidència de la Generalitat, i que s’ha dut a terme un procés participatiu per a elaborar el Pla 
de Salut mental de la Comunitat Valenciana. El CECV ha proposat mesures que han sorgit de la 
Comissió de Jornades i Participació. 

D’altra banda, es refereix a la proposta de publicació de la revista del CECV, ja aprovada per la 
Comissió de Jornades i Participació. Explica quin serà el format i la composició del consell de re-
dacció, que està obert a incorporacions. 

Recorda que l’objectiu del plenari és fer un repàs de l’activitat del CECV durant els últims 6 mesos, 
i amb aquesta intenció, dona la paraula a cada president de cada comissió perquè n’aporte la 
informació corresponent. 

  

4. Informe sobre el treball de les diferents comissions de treball  

Comissió de Correspondència i Gestió 

La consellera Martínez Gregori, presidenta de la comissió, explica que aquesta s’ha reunit només 
una vegada per a estudiar l’estat de l’execució del pressupost de l’any 2021. Les principals des-
peses del 2021 han sigut jornades organitzades pel CECV, participació en jornades externes i pu-
blicacions. Com que les reunions, a causa de la situació provocada per la pandèmia, s’han celebrat 
en línia, s’ha estalviat en dietes de locomoció. 

La comissió es tornarà a reunir quan s’aprove la normativa de pressupostos per tal de tancar el 
nou pressupost.  

Comissió de Jornades i Participació 

La consellera Salvador Muñoz, presidenta de la comissió, inicia la seua intervenció amb una dis-
culpa, que vol que conste en acta, cap a COVAPA, per un comentari fet en l’última reunió que va 
molestar la consellera Terrero González. 

A continuació, explica que la comissió s’ha reunit en quatre ocasions des de l’últim plenari, i diu 
que des del seu punt de vista la falta de quòrum en algunes reunions és un problema. Seguida-
ment enumera les activitats que ha portat endavant la comissió, començant per «Claus per a 
entendre l’adolescència». Indica que també està pendent per a setembre la segona jornada d’èxit 
escolar i agraeix la implicació de la FVMP. 

Una altra proposta de la comissió és publicar d’una revista per a donar a conéixer el CECV. Pel 
que fa a l’estructura i el contingut, haurà de contemplar la participació dels sectors que integren 
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el Consell Escolar, i aportar articles de reflexió sobre participació, legislació i altres temes, des del 
vessant educatiu. A més a més, inclourà col·laboracions de persones expertes en el món de l’edu-
cació.  

Comissió de Coeducació 

En absència de la presidenta de la comissió, pren la paraula el vicepresident d’aquesta, conseller 
Pérez Sabater, qui explica que han celebrat tres reunions conjuntes amb la Comissió d’Innovació, 
amb la qual s’està treballant per a elaborar un informe sobre espais coeducatius. 

També s’hi ha tractat la violència masclista, a través de la revisió de comportaments afectivosexu-
als en l’adolescència, i s’ha acordat organitzar una jornada per a previndre-la. 

Comissió d’Innovació 

El conseller Pérez Sabater, president d’aquesta comissió, s’estén en l’explicació de les caracterís-
tiques de l’informe sobre espais educatius. Amb la informació recopilada i la que s’ha demanat a 
la Direcció General d’Ordenació i Centres, els membres d’ambdues elaboraran un informe de 
situació sobre espais educatius amb recomanacions per a les escoles, i l’estructura d’informes 
anteriors. 

Comissió de Dictàmens i informes 

El conseller Ortega Gil, president de la comissió, indica que aquesta s’ha reunit una vegada per a 
informar sobre la situació dels informes del CECV, i explica que l’informe de situació del curs 2019-
2020 es troba en procés de maquetació i es presentarà en breu. 

Pel que fa a l’informe de situació dels cursos 20-2021 i 21-22, explica que ja s’han demanat les 
dades estadístiques necessàries per a redactar-los a les administracions corresponents. Afegeix 
que l’informe Unes localitats amb R de rebuig, segona part de l’Informe sobre masclismes quoti-
dians que va elaborar el CECV l’any 2019, ja està imprés i ha sigut lliurat. 

Comissió de Projectes legislatius 

La consellera Rodríguez Arroyo, presidenta de la comissió, explica que aquesta s’ha reunit en tres 
ocasions per a analitzar els projectes de decret següents i elaborar-hi informes:  

• Projecte de Decret XX/2022, de XX de XXXXX, del Consell, pel qual es regula la formació 
permanent del professorat d’ensenyaments no universitaris que presta els seus serveis 
en centres docents sostinguts amb fons públics a la Comunitat Valenciana.  

• PROJECTE DE DECRET XXXX, de XX de gener de 2022, del Consell, pel qual es regulen les 
condicions de treball del personal docent no universitari dependent de la Conselleria 
d’Educació, Cultura i Esport.  

• Projecte de Decret __/_____, del Consell, d’organització i funcionament dels centres 
d’educació especial de titularitat de la Generalitat Valenciana.  

• Projecte d’ORDRE __/_____, de ____de 2022, de la Conselleria d’Educació, Cultura i Es-
port, per la qual s’especifiquen els criteris d’aplicació de l’Acord del Consell de 12 de 
desembre de 2008 per a elaborar la classificació, a efectes retributius, dels centres pú-
blics docents dependents de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport a partir del curs 
2021-2022. 

Comissió Permanent 

La presidenta del Consell Escolar informa del fet que les normatives que han passat directament 
a la Permanent es van convocar per via d’urgència. Aquesta comissió s’ha reunit nou vegades des 
del ple de desembre del 2021, i s’han elaborat nou dictàmens adreçats a l’Administració: 



Consell Escolar de la Comunitat Valenciana Actes 2022 

 

 

 

 

7 
 

1. Projecte de decret xx/2022, de xx de xxxxx, del Consell, pel qual es regula la formació perma-

nent del professorat d’ensenyaments no universitaris. 

2. PROJECTE DE DECRET XXXXXXXX, de XX de gener de 2022, del Consell, pel qual es regulen les 

condicions de treball del personal docent no universitari. 

3. Projecte de decret xx/2022, de xx de xx, del Consell pel qual s’estableix l’ordenació d’educació 

infantil en el sistema educatiu valencià. 

4. Projecte de Decret __/_____, del Consell, d’organització i funcionament dels centres d’edu-

cació especial de titularitat de la Generalitat Valenciana. 

5. Projecte d’ORDRE __/_____, de __________de 2022, de la Conselleria d’Educació, Cultura i 

Esport, per la qual s’especifiquen els criteris d’aplicació de l’Acord del Consell de 12 de 

desembre de 2008 per a elaborar la classificació, a efectes retributius, dels centres públics 

docents dependents de la Conselleria d’Educació. 

6. Projecte de decret xx/2022, de xx de xx, del Consell pel qual s’estableix l’ordenació d’educació 

primària en el sistema educatiu valencià. 

7. Projecte de decret xx, de xx d’abril de 2022, del Consell, d’igualtat i convivència en el sistema 

educatiu valencià. 

8. Projecte de Decret __/____, de __de ______, del Consell, d’ordenació de l’Educació Secun-

dària Obligatòria. 

9. Projecte de Decret __/____, de __de ______, del Consell, d’ordenació del Batxillerat. 

La Comissió Permanent ha tractat també els temes següents: 

• Desplegament i desenvolupament del Pla Digital per als cursos 21/22 i 22/23 per part de la 
Subdirecció General de Formació del Professorat. 

• Jornada sobre salut mental i prevenció del suïcidi en adolescents: «Claus per a entendre l’ado-
lescència». 

• Informe de la situació educativa a la Comunitat Valenciana. 

• Presentació del nou vicepresident del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana. 

• Proposta de publicació de la revista del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana. 

• Reunions del Consell Escolar. Presencialitat / semiprensencialitat. 

• Visita a l’Aula del Futur que es troba en el CEFIRE CTEM. 

La presidenta també explica que el grup de treball Cartera de Salut ha desaparegut per manca de 
tasques, però que el de Plurilingüisme està actiu, i dona la paraula a la coordinadora, la consellera 
Costa Català, qui reivindica la necessitat d’augmentar la freqüència de les reunions del grup de 
treball.  

La presidenta Cañada Solaz informa que el resultat de l’enquesta feta als consellers i les conselle-
res, a instància de la FAMPA Gonzalo Anaya respecte de l’horari de celebració de les reunions del 
CECV dona com a resultat que hi ha una preferència majoritària per l’horari de matí. 

Demana la paraula el conseller Martínez Quirós, representant de l’alumnat, i exposa la situació 
en la qual es troba el seu sector: les classes són habitualment de matí, per la qual cosa els resulta 
impossible assistir a les reunions del CECV. La presidenta del CECV es compromet a prendre me-
sures per a fomentar la participació. 

 

5. Informe dels representants del CECV en les diferents comissions institucionals 

La presidenta explica que el CECV està present en diferents comissions i dona la paraula als con-
sellers i les conselleres que han assistit a les reunions durant aquest curs escolar. 
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CONSELL DE LA FORMACIÓ DE PERSONES ADULTES  

Representant del CECV: consellera Salvador Muñoz 

La consellera explica les conclusions del Consell de la Formació de Persones Adultes i comenta 
que en passarà un resum a la secretaria tècnica del CECV. 

CONSELL D’INFÀNCIA I ADOLESCÈNCIA DE LA CV 

Representant del CECV: conseller Martínez Quirós  

El conseller Martínez Quirós comunica que aquest curs ha arribat a la majoria d’edat i ha sigut 
cessat, per la qual cosa no ha assistit a les últimes reunions.  

CONSELL RECTOR DE L’IVAJ 

Representant del CECV: conseller Barbancho Martínez 

Com que el representant no ha pogut assistir, és el conseller Martínez Quirós qui explica el que 
s’ha tractat en les reunions de l’òrgan de l’IVAJ. 

La presidenta del CECV afegeix que des del CEE s’està treballant per a impulsar la participació del 
sector estudiantil, i el conseller Martínez Quirós exposa que el CEE pretén concretar un dia fix de 
l’any per a organitzar activitats adreçades a treballar en aquesta direcció. S’ha valorat la possibi-
litat de visitar els parlaments autonòmics de les diferents comunitats autònomes per a conéixer 
els interessos dels i les joves de tot l’estat.  

La presidenta del CECV concreta la proposta del Consell Escolar de l’Estat: se celebrarien visites 
als parlaments autonòmics i a l’estatal. 

TALLER D’ESTRATÈGIA PER A LA CIUTADANIA GLOBAL 

Representant del CECV: Sr. Fullana Mestre 

El Sr. Fullana Mestre explica el funcionament del taller i la seua relació amb l’estratègia de desen-
volupament sostenible i l’educació formal per a fomentar una perspectiva crítica respecte de com 
es du a terme el procés d’ensenyament-aprenentatge actualment, per a posar de relleu la inter-
culturalitat i la importància de fomentar actuacions democràtiques i igualitàries.  

El vicepresident remarca la importància de la cohesió entre planificació, actuació i avaluació per 
a garantir l’èxit del procés, i la gran quantitat d’aportacions que s’hi van fer. 

CONSELL SOCIAL DE LES LLENGÜES 

Representant del CECV: Sra. Cañada Solaz i Sr. Fullana Mestre 

La presidenta del CECV explica que aquest òrgan ha sol·licitat representants del CECV, i s’hi han 
proposat la presidenta i vicepresident, com era habitual. 

CONSELL DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

Representant del CECV: consellera Valls Gregori (titular) i consellera Ibáñez Abad (suplent) 

La consellera Valls Gregori comparteix les conclusions de les dues reunions celebrades, en les 
quals s’ha tractat la manera com es reparteixen les subvencions, com es farà amb el pressupost 
del programa Generation així com la Llei de Participació. 

Pel que fa al primer punt, en la proposta d’enguany hi haurà dues modalitats i una serà per a 
centres educatius. El CPC ha engegat una convocatòria per a premiar projectes de participació 
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ciutadana, a la qual s’han presentat moltes propostes, i la consellera hi participa com a jurat en 
nom del CECV. 

Amb relació al segon punt, s’hi ha revisat la Llei de Participació ciutadana, de la qual ja s’ha apro-
vat l’avantprojecte. 

La presidenta del CECV proposa publicar els projectes educatius presentats als premis en la re-
vista del CECV, per tal de donar-los difusió. 

CONSELL DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA D’HÀBITAT SOSTENIBLE 

Representant del CECV: consellera Tomás Pérez (titular) i conseller Pérez Gea (suplent) 

La consellera Tomás Pérez exposa un resum del contingut de les dos reunions d’aquest consell. 
La Directora General d’Innovació Ecològica en la construcció va presentar el llibre Proyectar los 
espacios de la vida cotidiana, que reivindica la introducció de la perspectiva de gènere en el dis-
seny i la contractació pública de vivenda. 

Per la seua banda, el Director General de Qualitat, Rehabilitació i Eficiència energètica va informar 
sobre ajudes, condicions i quanties dels fons europeus Next Generation per a rehabilitació de 
vivendes en propietat i desenvolupament de l’eficiència energètica. També va esmentar meca-
nismes de suport com el Pla Conviure i la Xarxa Xaloc, i el fet que els ajuntaments seran els en-
carregats de proposar rehabilitació d’àrees urbanes vulnerables. Tota la informació es pot trobar 
en la web de la Conselleria d’Habitatge. 

Esmenta, a més, la convocatòria d’ajudes directes de Bo Jove Lloguer i l’avantprojecte de Llei de 
Barris per a atendre la creixent desigualtat que es pot observar en l’àrea urbana. 

 

6. Situació de les publicacions del CECV  

El secretari tècnic del CECV, Sr. Gómez Carbonell, comunica que la versió valenciana de l’Informe 
sobre la situació del sistema educatiu a la Comunitat Valenciana 19-20 ja està penjada a la web 
del CECV, i que la versió en castellà ho estarà la pròxima setmana. 

La presidenta del CECV comunica que s’ha repartit l’Informe sobre masclismes quotidians. 

 

7. Torn obert de paraula 

El conseller Calderón Benito agraeix la tasca de la Secretaria tècnica del CECV i demana que 
aquest agraïment conste en acta.  

No havent-hi més temes per a tractar, es tanca la sessió a les 14.30 hores. 

València, 14 de juliol del 2022. 

Vist i plau. 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 2/2021 DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL 

CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELE-

BRADA EL DIA 20 DE DESEMBRE DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 

Professorat de centres públics 
Carolina Montalt Bueno (ANPE) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
M.ª Carmen Gil García (STEPV) 
Sonia Ibáñez Abad (STEPV) 
Carmelo Romaguera Martínez (CSIF) 
Professorat de centres privats 
Sergio Manuel Carbonell Peral (FSIE) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Julián Navarro Ríos (COVAPA) 
Titulars de centres privats 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Alberto Villanueva Ahicart 
Organitzacions sindicals 
Santiago Mateu Blasco (CCOO PV) 
Organitzacions sindicals 
Fco. Javier González Zurita (UGT PV) 
Organitzacions empresarials 
Juan José López Marinas (CEV) 
Entitats locals 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Personal administratiu i de serveis  
Antonio Calderón Benito (UGT PV) 
Alumnat de centres públics 
Laura Folgado Bermejo (FAAVEM) 
Enrique Martínez Quirós (FAAVEM) 
Laura Bermejo Huete (FAAVEM) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luís García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Administració educativa autonòmica 
Lluïsa Martínez Gregori 
Vicent Mañes Bertolín 
Laura Ferri Ramírez 
Jeremies Moragues Benavent 
Marina Gilabert Aguilar 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
M.ª Isabel Villaescusa Alejo 
Agustí Fuerte Larrea 

 

 

 

 
Inspecció educativa 
Mercé Cerver Dasí 
José Manuel Frances Aloy 
Juan Corchado Badía 
Direccions de centres públics 
Salvador Pérez Badenes 

Persones convidades 

Miguel Soler Gracia 
Secretari autonòmic d’Educació i Formació Professional 

Justifiquen l’absència 

Famílies d’alumnat de centres públics 
Marta Tomás Pérez (FAMPA Gonzalo Anaya) 
Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Carlos Sánchez Heras 
Luis Vañó Gisbert 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Antonio González Picornell 
Noel Manzanares Juan 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Professorat de centres privats 
Antonio Peiró Cloquell (FSIE) 
Professorat de centres públics 
Consol Valls Gregori (CCOO PV) 
Alumnat de centres públics 
Luna Pérez Sanabria (FAAVEM) 
Universitat Pública CV (UJI) 
Mamen Pastor Verchili  
Universitats públiques CV (UA) 
Fco. José Torres Alfosea  
Acadèmia Valenciana de la Llengua  
Verònica Cantó Doménech 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D’acord amb la convocatòria, el Ple del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix 
presencialment al municipi de Requena el dia 20 de desembre de 2022, a les 10.30 h, amb l’as-
sistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen i amb el següent 
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ORDRE DEL DIA 

1. Intervenció del Secretari Autonòmic d’Educació i FP Miguel Soler Gracia. 

2. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del 14/07/2022. 

3. Informe de Presidència. 

4. Informe sobre el treball de les diferents comissions de treball. 

5. Informe dels i les representants del CECV en les diferents comissions institucionals. 

6. Situació de les publicacions del CECV. 

7. Torn obert de paraula. 

***** 

De manera prèvia a l’inici de la sessió, el tinent d’alcalde de l’ajuntament de Requena, Sr. José 
Camilo Chirivella García, agraeix als membres del ple haver triat Requena com a espai per a cele-
brar la reunió. 

 

1. Intervenció del Secretari Autonòmic d’Educació i FP, Sr. Miguel Soler Gracia 

El Sr. Soler Gràcia fa un repàs de l’estat d’aplicació de la LOMLOE, de la qual destaca els aspectes 
següents: 

• Canvi en l’avaluació, que persegueix que l’alumnat assolisca les competències clau al llarg de 

la seua trajectòria formativa. 

• Importància en la resolució de problemes, a l’aula i en els diferents àmbits de la vida. 

• Nova estructura de programació didàctica i una moratòria de dos anys per al canvi de model. 

• Avaluació del Sistema Educatiu realitzada per personal en actiu. 

• Modificació de la prova d’accés als estudis universitaris.  

• Gratuïtat del primer cicle d’infantil per a tot l’alumnat. 

• Impuls del pla de digitalització de centres. 

• Creació d’aules de formació en competència digital per a la població adulta. 

• Canvis en la llei d’FP pel que fa a l’accés: oferta flexible i formació dual. 

També esmenta altres normes en què s’està treballant: Llei de plantilles, Ordre de Gestió Econò-
mica dels Centres, ROF... 

La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, agraeix les intervencions d’ambdós ponents. 

 

2. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 17/12/21 

En no haver-se rebut cap esmena, s’aprova l’acta per assentiment. 

 

3. Informe de la presidència 

La presidenta del CECV fa una revisió de les activitats dels últims sis mesos, que s’han centrat, 
sobretot, en dos projectes bàsics:  
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• L’homenatge a Vicent Baggetto i Torres, en el mes d’octubre.  

• La publicació del primer número de la revista del CECV. Se’n reparteixen exemplars entre els 

consellers i les conselleres presents. 

També informa sobre la jornada «Educar per a la participació», de la qual destaca la intervenció 
de l’alumnat. A més, hi van prendre part persones expertes en la matèria.  

La Sra. Cañada Solaz enumera també activitats en les quals ha participat el CECV, com són: 

• Celebració del Dia de l’Estudiantat, organitzada pel CEE a Madrid, i amb la participació de tots 

els consells escolars autonòmics, que va incloure una consulta a l’alumnat de centres educa-

tius per a elaborar un decàleg sobre participació. La fase de pilotatge es va dur a terme a la 

Comunitat Valenciana, i agraeix la implicació i el treball a les persones que hi van col·laborar.  

• Participació en la jornada constitutiva de la Comissió de Coeducació del CEE, i en les de pre-

paració juntament amb membres de l’IES Benicalap de València, exemple de bones pràcti-

ques. 

• Assistència de la presidenta del CECV a la taula redona sobre l’estat del sistema educatiu 

organitzada pel diari Levante EMV, pel 40 aniversari de l’Estatut d’Autonomia.  

• Participació en congressos organitzats per associacions i organitzacions que són part del 

CECV, com ara FECEVAL, COVAPA, CCOO... 

• Participació en el Dia de la Ciutat Educadora a Sagunt, sobre l’absentisme.  

• Assistència a la presentació del Pla de Salut mental de la GVA, introduït pel Molt Honorable 

Sr. Ximo Puig Ferrer, president de la Generalitat Valenciana. El CECV està elaborará un tríptic 

amb pautes d’actuació en cas d’emergència per salut mental.  

• Assistència a la XIX Jornada de Mediació en representació de la comunitat educativa.  

Altres actes de representació: inauguració del curs per part de l’AVL, certamen de lectura en veu 
alta de FULL, reunions amb associacions, assistència cursos i jornades, activitats promogudes per 
la Conselleria d’Educació, etc. 

 

4. Informe sobre el treball de les diferents comissions de treball  

Els presidents i les presidentes de les diferents comissions passen a exposar les activitats més 
destacades dels últims sis mesos. 

Comissió de Correspondència i Gestió Econòmica 

La consellera Martínez Gregori, com a presidenta de la comissió, agraeix a l’equip tècnic la gestió. 
Explica que l’última convocatòria de la comissió va es va celebrar a setembre i s’hi va acordar que 
el pressupost seria igual que l’exercici anterior. S’ha considerat convenient fer una redistribució 
de les carteres dins del pressupost global per tal d’incrementar les dietes de locomoció. 

 

Comissió de Jornades i Participació 

La presidenta de la comissió, consellera Salvador Muñoz, inicia la intervenció referint-se a la pu-
blicació de la revista, i fa un reconeixement al treball dut a terme pel consell de redacció i per 
l’equip tècnic del CECV. 

La comissió també ha organitzat la jornada Educar per a la Participació, vinculada al contingut del 
núm. 0 de la revista i que ha aprofitat per a presentar-ne la versió impresa. 
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Comissió d’Innovació Educativa i Comissió de Coeducació 

El conseller Pérez Sabater, president de la comissió, passa a descriure les línies de treball junt 
amb la comissió de Coeducació, la presidenta de la qual és la consellera Gilabert Aguilar. 

De nou agraeix la tasca de l’equip tècnic del CECV i enumera les iniciatives dutes a terme al llarg 
de l’any. Esmenta l’informe sobre patis coeducatius, en fase de redacció, que constarà de tres 
blocs: La Veu de la Comunitat Científica, La Veu de l’Administració Educativa i La Veu de la Comu-
nitat Educativa. Conclourà amb recomanacions per a treballar la transformació dels espais en 
aquest sentit. 

Posteriorment, la consellera Gilabert Aguilar indica que la publicació de l’informe està prevista 
per a juny. Tanmateix, la presidenta del CECV recorda que 2023 és any electoral, per això cal 
tindre l’informe enllestit en març. 

Comissió de Dictàmens i Informes 

El vicepresident del CECV, Sr. Fullana Mestre, en nom del president de la comissió, explica que 
aquesta està elaborant l’Informe del Sistema Educatiu, que està en fase avançada. 

 

Comissió de Projectes Legislatius i Planificació 

La presidenta de la comissió, consellera Rodríguez Arroyo enumera la normativa treballada per la 
comissió durant el segon semestre de l’any: 

• Projecte d’Ordre __/2022, de __ de ______, de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport per 

la qual es regulen determinats aspectes de l’organització i el funcionament de l’orientació 

educativa i professional en el sistema educatiu valencià. 

• Instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Educació i Formació Professional per les quals es 

fixen els criteris generals per a la modificació de la composició per unitats, llocs de treball 

docent i altres característiques, en centres de titularitat de la Generalitat que imparteixen 

educació infantil (2n cicle), educació primària i educació especial i per a la proposta de modi-

ficació del nombre d’unitats concertades en centres privats concertats, per al curs 23-24. 

• Projecte de Decret XX/2022, del Consell, de Regulació dels Concerts Educatius a la Comunitat 

Valenciana.  

Finalment, destaca el valor del consens a través del diàleg i el debat, aspecte que caracteritza la 
comissió i que considera molt positiu.  

 

Comissió Permanent 

La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, explica que durant aquest semestre la Permanent no-
més s’ha reunit en dues ocasions, i que ha elaborat tres dictàmens per a l’Administració: 

• Projecte d’Ordre __/2022, de __ de ______, de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport per 

la qual es regulen determinats aspectes de l’organització i el funcionament de l’orientació 

educativa i professional en el sistema educatiu valencià.  

• Instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Educació i Formació Professional per les quals es 

fixen els criteris generals per a la modificació de la composició per unitats, llocs de treball 

docent i altres característiques, en centres de titularitat de la Generalitat que imparteixen 
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educació infantil (2n cicle), educació primària i educació especial i per a la proposta de modi-

ficació del nombre d’unitats concertades en centres privats concertats, per al curs 2023-

2024. 

• Projecte de Decret XX/2022, del Consell, de Regulació dels Concerts Educatius a la Comunitat 

Valenciana. 

 

Grup de treball de Plurilingüisme 

La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, en nom de la coordinadora del grup, informa de la 
situació actual i reparteix el llibre Estudi de les actituds lingüístiques sobre l’educació multilingüe, 
de la col·lecció «Rafael L. Ninyoles» a membres del grup que el sol·liciten. Indica que s’ha de llegir 
de cara a una futura reunió durant les primeres setmanes de l’any. 

 

5. Informe dels representants del CECV en les diferents comissions institucionals  

• Consell Rector de l’IVAJ. El conseller Martínez Quirós informa que aquesta comissió no s’ha 

reunit des de juliol i aprofita l’ocasió per a acomiadar-se del Ple, ja que s’hi ha nomenat una 

persona substituta. 

• Consell Social de les Llengües. La presidenta i el vicepresident del CECV comuniquen que a 

causa de la pandèmia aquest consell ha estat suspés i fa poc se n’ha comunicat la pròxima 

represa de l’activitat.  

• Consell de Participació Ciutadana d’Habitat Sostenible. El conseller Pérez Gea i la consellera 

Tomás Pérez han excusat absència i per tant no poden informar sobre l’activitat duta a terme. 

• Consell de Formació de les Persones Adultes. Segons la consellera Salvador Muñoz, està va-

lorant postular-se per a presidir la Comissió de Projectes Legislatius d’aquest consell. També 

indica que comunicarà les conclusions d’aquesta comissió al CECV. 

• Consell de la Infància i l’Adolescència de la CV. S’ha de triar nou representant ja que l’anterior 

ja no hi pot pertànyer per edat.  

• Consell de Participació Ciutadana. La consellera Valls Gregori, encara que ha justificat l’ab-

sència, ha informat que durant aquests mesos no s’ha convocat el ple del Consell de Partici-

pació Ciutadana, però sí que ha actuat com a representant del CECV en el jurat de la segona 

edició dels premis Participa ACCIÓ, els projectes dels quals s’han avaluat i atorgat els guar-

dons. Queda celebrar el lliurament, que té pendent d’agendar la Conselleria de Participació 

Ciutadana. 

 

6. Situació de les publicacions del CECV  

La presidenta del CECV descriu la situació en aquest punt: 

• Està en fase de confecció el díptic sobre salut mental.  

• L’Informe sobre Patis Coeducatius està en procés d’elaboració per part de les comissions d’In-

novació i Coeducació Educativa.  

• L’Informe del Sistema Educatiu 2022 està pràcticament acabat. 

• Es troba en fase de projecte la Guia bàsica sobre consells escolars proposada pel conseller 

López Marinas. 

https://ceice.gva.es/documents/161863132/354711011/L_05_MiNi_Educaci__web.pdf/7f0836dd-2ace-54a3-1325-1d4d1a0199b5?t=1645087364655
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• La Memòria del CECV 2021 està acabada i penjada en la web. 

 

7. Torn obert de paraula 

El conseller Calderón Benito, com a representant d’UGT en el Consell Social de la Universitat de 
València, vol transmetre al CECV l’agraïment per la difusió de la informació referent a la celebració 
de la Jornada de Expociència. 

El conseller Martínez Quirós demana la paraula per a acomiadar-se del CECV. Agraeix als conse-
llers i a les conselleres tot l’aprenentatge adquirit durant el temps compartit, i manifesta que 
espera que es puguen trobar de nou en el futur, ja que continuarà com a vicepresident de la 
Confederació Estatal d’Estudiants i com a conseller en el CEE. 

L’equip tècnic del CECV procedeix a repartir els carnets que encara estaven pendents de lliurar. 

La presidenta del CECV agraeix als presents la participació i recorda que és important que els i les 
representants de tots els sectors acudisquen a les reunions del Consell Escolar. 

No havent-hi més temes per a tractar, es tanca la sessió a les 12.15 hores. 

València, 20 de desembre del 2022 

Vist i plau. 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 1/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PERMA-

NENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCI-

ANA, CELEBRADA EL DIA 19 DE GENER DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Lluïsa Martínez Gregori 
Carlos Sánchez Heras 
Marina Gilabert Aguilar 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats locals (FVMP) 
Manuel Alcaide Olmos 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Alejandro López Oliva (CONCAPA-CONVAL) 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González 
Marta Tomás Pérez  
Raquel Sánchez Grande 
Professorat de centres privats 
Pilar Naveda González (FSIE) 
Laura Pastor Signes (FISE) 
Alejandro Cob Gamborino (USO) 

 
 
 
 
 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Joan Quiles Izquierdo 
Professorat de centres públics 
Sheila Pla Català (ANPE) 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Francesc Galiano Navalón (STEPV) 
Acadèmia Valenciana de la Llengua 
Immaculada Cerdà Sanchis 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Titulars de centres privats  
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL CV) 
Alumnat Centres Públics (FAAVEM) 
Laura Bermejo Huete 

Ponents 

Vicent Part Julio 
Carlos Sánchez Heras 

Secretaria Tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Maria Viu Rodríguez 
Sara Maciá Ferrándiz 
 

 
***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament el 19 de gener de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència de 
les conselleres i els consellers que es relacionen, i amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de les actes de les sessions del 19 i 23 de novembre de 2022. 

2. Informació a la Permanent sobre el desplegament i desenvolupament del Pla Digital per als 

cursos 21/22 y 22/23 per part de la Subdirecció General de Formació del Professorat. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de les actes de les sessions del 19 i el 23 de novembre de 2022 

La presidenta del CECV comunica l’absència justificada del conseller López Marinas. A més, indica 
que no s’ha rebut cap esmena a les actes, per la qual cosa aquestes s’aproven per assentiment. 
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2. Informació a la Permanent sobre el desplegament i desenvolupament del Pla Digital per als 
cursos 21/22 y 22/23 per part de la Subdirecció General de Formació del Professorat 

La presidenta del CECV, Rosa Cañada Solaz, explica que aquesta comissió Permanent s’ha convo-
cat a petició de la Subdirecció General de Formació del professorat que l’objectiu n’és presentar 
el Pla de Digitalització que s’està portant endavant a tot el territori estatal i, conseqüentment, 
també a la CV. 

Pren la paraula el conseller i Subdirector General de Formació del Professorat, el conseller Sán-
chez Heras que, com a coordinador del Pla, passa a exposar el projecte.  

Aquest Pla és conseqüència dels Fons de Recuperació Next Generation EU. Es materialitza en dos 
instruments: els «Mecanismes per a la Recuperació i la Resiliència» (MRR) i el «REACT EU», per a 
intentar mitigar els efectes de la pandèmia. 

Aquest pla, més general, es concreta dins del sistema educatiu de la CV com a Pla Digital Educatiu 
(PDE), i el seu objectiu és millorar la competència digital elaborant un pla digital per als centres 
en formació de personal, infraestructures i actualització d’equips.  

El ponent explica que es va projectar, en un principi, per a ser implementat durant dos cursos 
acadèmics: 21/22 i 22/23 però per la previsió de problemes de subministrament de components 
s’ha plantejat per a 3 anys. 

Per a la posada en marxa participarà un grup d’uns 108 professionals que visitaran amb regularitat 
els centres educatius sostinguts amb fons públics de tota la Comunitat Valenciana, per a formar 
al voltant de 60.000 docents.  

Les línies d’acció del Pla es tradueixen en inversions en: 

• Millora de les infraestructures digitals dels centres. 

• Formació i capacitació del personal docent implicat. 

Respecte de la formació, es va convocar una reunió d’àmbit estatal per a establir les titulacions 
de competència digital dins del Marc Europeu Comú de Referència (de l’A1 al C2). 

El Pla Digital Educatiu (PDE) s’articula al voltant dels eixos següents: 

• Competència digital educativa de l’alumnat, del professorat i dels centres educatius 

• Digitalització dels centres educatius 

• Creació de Recursos Educatius Oberts (REA) en format digital. 

• Metodologies i competències digitals avançades. 

Aquests es troben dins de dos programes que són: #EcoDigEdu (material) i #CompDigEdu (forma-
ció del personal docent). Pel que fa a proporcionar l’instrumental necessari, s’encarregarà la DG 
TIC i la formació del professorat estarà a càrrec dels CEFIRE. 

El conseller Sánchez Heras remarca que un dels objectius és que el Pla no sobrecarregue els cen-
tres, i han de rebre tant d’assessorament i suport com siga possible. Es portarà a terme amb un 
equip de 108 professionals distribuïts per tota la xarxa de CEFIRE de la CV. Durant aquest primer 
trimestre, se n’han fet les jornades formatives, i el Pla preveu que durant el curs 22/23 cada as-
sessor o assessora coordine 5 o 6 centres. A més, puntualitza que la assignació es farà atenent les 
característiques del centre i fa referència als centres CRA. També està previst que el pla de for-
mació del professorat, elaborat pels CEFIRE, del curs 23/24 mantinga la continuïtat. 
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L’estratègia consistirà a utilitzar l’eina Selfie (proporcionada per la UE). Aquesta consisteix a fer 
una mena de ‘foto’ (un informe de situació) de tots els aspectes que caracteritzen el centre en 
matèria de competència digital per tal de dissenyar l’estratègia més adequada per a seguir en 
cada centre, per a poder donar resposta individualitzada a les necessitats del personal docent. La 
formació es centrarà en el professorat, ja que es considera que serà l’encarregat de traslladar 
aquesta competència digital a l’alumnat (formació en cascada). 

Pren ara la paraula el Sr. Part Julio, coordinador TIC de la xarxa de CEFIRE, que participa en el 
projecte, i explica com se n’ha fet el disseny. Existeixen unes directrius general del Ministeri i en 
acabant cada comunitat autònoma les adaptarà a les seues particularitats. 

Hi ha 108 persones organitzades en dos equips: 

• Coordinació de la formació i acreditació de la competència digital docent. 

• Coordinació del Pla Digital de Centres Educatius. 

Els dos equips estaran integrats per docents de totes les etapes, nivells i especialitats, fet que 
enriqueix la diversitat de punts de vista i afavoreix la transversalitat. 

El primer equip analitzarà el marc comú de la competència digital docent i recopilarà la formació 
que ja s’ha fet, per tal de detectar mancances, crear materials, i elaborar accions formatives com-
pletes; aquests ja estan preparats per a intervindre quan es requerisca. 

El segon equip s’encarregarà de coordinar el Pla Digital en els centres educatius per mitjà d’as-
sessories adscrites als CEFIRE territorials, repartides per tot el territori i agrupades per zones. 
Cada assessoria portarà uns 30 o 35 centres, i es prestarà una atenció especial als CRA. 

Cada centre, amb aquest assessorament, elaborarà el Projecte Digital de Centre (PDC) per a dis-
posar del punt de partida i establir les línies de formació adequades per a assolir la millora de la 
CDD (competència digital docent), que repercuteix en la CDA (competència digital de l’alumnat). 
A partir d’aquest PDC caldrà establir quina serà la millor formació per al personal docent, i això 
contribuirà a la millor formació de l‘alumnat.  

La planificació del projecte s’ha dut a terme al llarg d’aquest curs i el proper d’aquesta manera: 

Fase 0. Formació de les persones col·laboradores perquè coneguen la forma de treballar.  

Fase 1. Sensibilització. Es van fer 17 sessions presencials i una en línia als centres per a presentar 
el PDC, i s’hi va ressaltar la importància de la digitalització i com fer-ne un ús racional. L’assignació 
d’assessories ja està feta i els participants ja s’han presentat als centres i s’han organitzat les 
visites.  

Fase 2. Diagnosi. Crear la ‘foto fixa’ del centre, amb l’eina Selfie. No s’arreplegaran dades perso-
nals, sinó l’estat dels coneixements digitals, tant del professorat com de les famílies, per a poder 
definir línies de treball clares.  

Fase 3. Disseny de les dimensions de treball: organitzativa, tecnològica i pedagògica.  

Fins ací s’espera arribar aquest curs. El curs 22/23 començarà amb la:  

Fase 4. Implementació. Donarà resposta a les necessitats que s’han manifestat. 

A més, hi ha una fase de avaluació que estarà sempre present en el projecte per a poder introduir 
modificacions quan calga. 

El Sr. Part Julio conclou l‘exposició remarcant que el Pla ha de ser una de les bases per a la millora 
de la competència digital de l’estudiant des del punt de vista de l’aprenentatge, de l’ètica i de l’ús 
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adequat de la tecnologia. A més, cal posar en valor la importància de la imatge i la identitat digital 
dels centres (UE). 

Pren la paraula el conseller Sánchez Heras per a destacar els conceptes orientar, acompanyar y 
formar, que són la base del projecte. Remarca la importància del Pla i insisteix que es pretén 
orientar i ajudar, no imposar-lo.  

El conseller Araújo Montahud intervé per a dir que s’hauria d’haver informat les famílies. A més, 
indica que desconeixen la quantia dels fons i pensa que el Pla sobrecarrega els centres i al pro-
fessorat. Creu que el pressupost es gastarà en l’Administració i no resoldrà el vertader problema, 
que és l’escletxa digital. Segons el sector al qual representa, l’actuació hauria d’anar al contrari, 
s’hauria de començar per les famílies. Creu que contractar 502 persones implica no fer un ús 
responsable del pressupost ja que només contribuirà a engreixar l’Administració.  

La consellera Tomás Pérez manifesta la seua preocupació amb relació als centres amb caracterís-
tiques especials, com els CRA, o simplement els que tinguen problemes de connectivitat. 

La consellera Terrero González felicita els ponents per l’exposició i pel projecte, però insisteix que 
s’han de reforçar les famílies, amb coneixements i també amb dispositius. Segons ella, es troben 
abandonats per la conselleria. 

El conseller Sánchez Heras explica la fórmula per a assignar les places, que són comissions de 
serveis. També puntualitza que serà l’assessor o l’assessora qui assumirà la tasca de la digitalitza-
ció. A més, aclareix que la seua competència directa és la formació del professorat, però que 
l’objectiu final del Pla és la millora de la competència de l’alumnat i això no es pot aconseguir 
sense una bona competència del professorat. 

Informa sobre les quantitats concretes de dispositius que s’aportaran a les aules: 32.000 disposi-
tius per a véncer l’escletxa digital i 26.000 aules digitalitzades per a l’alumnat. Com ja s’ha explicat, 
en la forma de treballar està implícita la consideració particular del tipus de famílies i les necessi-
tats d’aquestes. Encara així, es compromet a transmetre a la DG TIC les inquietuds que ara s’estan 
manifestant. 

El conseller Araújo Montahud vol insistir en la necessitat que les famílies participen en el Pla de 
Digitalització de Centre, i el conseller Sánchez Heras respon que les famílies estan dins del pro-
jecte, encara que és competència d’una altra conselleria.  

Tanmateix, el conseller Araújo Montahud insisteix en la importància que es transmeta i es tinga 
en compte el cost d’esmenar l’escletxa digital que pateixen les famílies. El conseller Sánchez He-
ras manifesta que, efectivament, s’està treballant en eixe sentit, i que també es pretén resoldre 
els problemes de connectivitat dels centres.  

El conseller Calderón Benito, per la seua banda, intervé per a explicar que el programa és un 
manament de la UE, i que ací només es presenta la part referent al professorat, que és la conse-
lleria d’Hisenda la que ha d’activar la part de la ciutadania, i que existeixen cursos formatius gra-
tuïts en la web d’aquesta des de l’any passat i fins al 2027. També pensa que dins d’aquest pla 
s’ha de tindre en consideració el personal no docent (PAS, AL, etc.). 

El conseller Sánchez Heras informa que en el Pla també es té en compte el personal no docent 
(educadors/es, personal subaltern...).  

En relació a allò comentat, la consellera Salvador Muñoz explica que ella forma part d’una confe-
deració y que també han demanat subvencions per a accedir a la formació, i destaca la importàn-
cia del Pla, que, segons ella, s’ocupa de tota la comunitat educativa. 
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El conseller Sánchez Heras coincideix amb aquest plantejament i remarca que el Pla passarà pel 
consell escolar i repercutirà en les famílies. 

El conseller Pérez Benavent demana la paraula per a mostrar el seu acord i destaca la importància 
de la fase d’assessorament i acompanyament del professorat. 

El conseller Alcaide Olmos pregunta si les escoles municipals infantils i els centres EPA hi estan 
inclosos, i el conseller Sánchez Heras li contesta que Formació del Professorat només té assignats 
els centres dependents de la Conselleria d’Educació, però que no tindran inconvenient a prestar 
assessorament quan ho sol·liciten.  

El conseller Alcaide Olmos pregunta si la informació s’enviarà a tots els centres, i el conseller 
Sánchez Heras ho confirma. 

El Sr. Araújo Montahud manifesta que està d’acord amb el Pla, però insisteix a sol·licitar que hi 
haja una partida per a les famílies i que el pla digital de centre les tinga en compte. El conseller 
Sánchez Heras explica que els CEFIRE no poden donar formació a les famílies, però diu que tindran 
en compte l’aportació. 

La consellera Pla Catalá agraeix la informació i pregunta si el professorat disposarà d’hores per a 
eixa formació; el conseller Sánchez Heras li indica que la formació tindrà lloc com s’ha fet fins ara, 
fora de l’horari escolar. La idea és que l’assessorament dels centres de secundària i els de primària 
d’una adscripció siga responsabilitat de la mateixa persona, per tal que puga integrar-ho tot i 
facilitar els diferents nivells de competència entre el professorat. La formació en alguns casos es 
podrà dur a terme dins del mateix centre. 

El conseller Pérez Gea recorda que el Pla es finança amb un apartat que procedeix de fons euro-
peus, i indica que a Educació li concerneix la formació, però que altres conselleries portaran a 
terme altres plans.  

La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz agraeix als ponents l’exposició que han dut a 
terme, i passa al punt següent. 
 

3. Torn obert de paraula 

La consellera Pla Catalá planteja una modificació a l'acta, però la presidenta del CECV li explica 
que la seua observació ja ve recollida en l'informe de la reunió de la comissió Permanent. 

La presidenta explica que ja s’ha aprovat el nou reglament del CECV, que es troba en la web del 
CECV, i que també s’han publicat els nomenaments i cessaments de consellers i conselleres. De-
mana als nous consellers i conselleres que entren a la web del CECV i emplenen el formulari d’ac-
tualització de dades. 

La consellera Salvador Muñoz intervé per a informar que ha participat en la primera sessió per a 
elaborar la llei de participació ciutadana i no entén el sentit de les aportacions, perquè pensa que 
la llei ja estava redactada. Se li aclareix que no és així. 

La Sra. Cañada Solaz presenta un model de plantilla per a enviar les esmenes als esborranys de 
textos normatius que passen pel CECV, dissenyada amb l’objectiu de facilitar la redacció de les 
actes al personal de la Secretaria Tècnica del CECV, tanmateix alguns consellers indiquen que 
aquest formulari podria dificultar la possibilitat de reflexió. 

Des de l’equip tècnic del CECV s’aclareix que l’objectiu de la plantilla és simplement facilitar la 
presentació de les esmenes i l’elaboració de la posterior documentació.  
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La consellera Pla Català, per la seua banda, indica que des de la seua associació tractaran de pre-
sentar les esmenes i les aportacions d’una manera més intel·ligible. 

La consellera Tormo Signes manifesta que li sembla bé la proposta i que es podria plantejar la 
forma d’incloure-hi tots els punts de vista. També opina que si es votara l’ús de la plantilla la 
majoria estaria a favor d’incorporar-la. 

Finalment, davant de la negativa d’alguns membres de la comissió a fer servir la plantilla, la pre-
sidenta del CECV en desestima l’ús. 

No havent-hi més punts per a tractar, s’alça la sessió a les 11:50 hores. 

Vist i plau. 
 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 2/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PERMA-

NENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCI-

ANA, CELEBRADA EL DIA 9 DE FEBRER DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Marina Gilabert Aguilar 
Lluïsa Martínez Gregori 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres públics 
Joaquina Barba Plaza (ADIP PV) 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats locals  
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Inspecció educativa autonòmica 
Mercé Cerver Dasí  
Professorat de centres privats 
Pilar Naveda González (FSIE) 
José María Ivars Rodrigues (FISE) 
Alejandro Cob Gamborino (USO) 

 
 
 
 
Professorat de centres públics 
Sheila Pla Català (ANPE) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Francesc Galiano Navalón (STEPV) 
Mª Carmen Gil García (STEPV) 
Acadèmia Valenciana de la Llengua 
Ramon Ferrer Navarro 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Titulars de centres privats  
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Joan Quiles Izquierdo 
Universitats Valencianes  
Inmaculada Rodríguez Moya (UJI) 

Ponent 

Carlos Sánchez Heras 
Subdirector general de Formació del professorat 

Excusen absència 

Dèlia Amorós Pinos 

Secretaria tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Sara Maciá Ferrándiz 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament el dia 9 de febrer de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència 
de les conselleres i els consellers que es relacionen més amunt i amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 19 de gener de 2022. 
2. Elaboració del dictamen sobre el Projecte de Decret XX/2022, de XX de XXXXX, del Con-

sell, pel qual es regula la formació permanent del professorat d’ensenyaments no univer-
sitaris que presta els seus serveis en centres docents sostinguts amb fons públics a la 
Comunitat Valenciana. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 19 de gener de 2022 
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La presidenta indica que no s’han rebut esmenes a l’acta, i pregunta si hi ha alguna observació 
per part dels consellers i les conselleres. En no haver-hi objeccions, s’aprova per assentiment. 

 

2. Elaboració del dictamen sobre el Projecte de Decret XX/2022, de XX de XXXXX, del Consell, pel 
qual es regula la formació permanent del professorat d’ensenyaments no universitaris que presta 
serveis en centres docents sostinguts amb fons públics a la Comunitat Valenciana  

Aquest projecte de decret va passar per la comissió de Projectes Legislatius i se n’ha inclòs l’in-
forme amb la convocatòria.  

La presidenta del CECV presenta el Sr. Sánchez Heras, conseller i subdirector general de Formació 
del Professorat, que farà de ponent. Aquest exposa la norma amb l’ajuda d’una presentació en 
format digital, que restarà a disposició de la comissió. Justifica la necessitat de renovar i actualit-
zar la normativa, revisa els canvis que ha experimentat la formació del professorat al llarg dels 
anys, i destaca la tasca dels CEFIRE. 

Passa a explicar l’articulat de la normativa: objecte, conceptualització, objectiu i àmbit d’actuació. 
Destaca la tasca anual que es fa des del CEFIRE en l’acompanyament del Pla Anual de Formació 
de les escoles, i remarca que per primera vegada, la formació inclourà altres professionals de 
l’educació, com, per exemple, mestres d’educació infantil, d’educació especial i fisioterapeutes, 
que pertanyen a Funció Pública. 

A continuació, presenta les finalitats, l’estructura, els òrgans de la Conselleria inclosos en la norma 
i els dos tipus de CEFIRE que hi ha (territorials i específics). També s’ha creat una comissió de 
treball de les direccions dels CEFIRE per a assegurar-ne la coordinació.  

El Sr. Sánchez Heras destaca que s’introdueix en els CEFIRE la Secretaria, adjunta a la Direcció 
(capítol 10); a més, es crearan dos òrgans col·legiats: els consells i l’equip pedagògic. Les compe-
tències d’aquests queden definides en l’articulat. 

Respecte a la certificació de la Formació Professional i d’acord amb les particularitats de l’escola 
concertada, informa que s’ha convocat una reunió per a tractar totes les propostes que es van 
presentar a la sessió de projectes legislatius. Finalment, el ponent remarca la importància d’ava-
luar l’impacte de la formació en el rendiment acadèmic de l’alumnat per a aconseguir que aquella 
siga adequada i que motive el professorat. 

La presidenta del CECV agraeix la intervenció al ponent. S’obri un torn de paraula per a aclarir 
dubtes sobre l’exposició de la norma. 

El conseller Araújo Montahud expressa preocupació perquè es tinguen en compte les particula-
ritats dels centres concertats. A més, demana que s’unifiquen els criteris específics de planificació 
i organització de la formació vinculats a la LOMLOE. 

El Sr. Sánchez Heras li aclareix que aquests criteris corresponen a les 57 línies estratègiques que 
estan especificades i s’estan revisant. Aquestes estan reflectides en els plans de formació, que es 
confeccionen de manera bianual i ofereix compartir-les amb el CECV, per si els consellers i les 
conselleres tenen interés per consultar-les. Afegeix que un dels objectius es afrontar els nous 
reptes que planteja la normativa LOMLOE i explica els avantatges que suposarà la inauguració de 
la primera Aula del Futur concedida pel Ministeri d’Educació. Conclou remarcant que les líniies 
de treball que segueixen és preveure el futur i treballar en ell.  
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La consellera López Primo demana informació sobre els criteris de selecció del professorat per a 
l’assistència als cursos. Vol saber si donen prioritat al professorat de l’escola pública. El Sr. Sán-
chez Heras li explica la diferència entre la formació pròpia dels centres educatius i l’oferida pels 
CEFIRE, on sí que es prioritza el funcionariat de carrera quan hi ha molta demanda.  

La consellera López Primo vol transmetre una queixa per part de l’escola concertada cooperativa, 
pel que fa als criteris d’accés a la formació. Demana formalment que el professorat de l’escola 
concertada tinga les mateixes oportunitats d’accés que el de la pública, i vol que aquesta petició 
conste en l’acta. 

El Sr. Sánchez Heras es compromet a revisar la qüestió. 

El conseller Ivars Rodrigues intervé per a remarcar que en el Preàmbul del decret s’estableix que 
«l’objectiu essencial de la formació del professorat és facilitar l’accés als recursos», i demana que 
això es reflectisca en el desenvolupament posterior de la Llei Orgànica de l’Educació, que en els 
criteris d’accés a la formació del professorat no es discrimine per la titularitat de l’escola.  

El conseller Calderón Benito indica que l’article 3  ja contempla els educadors i les educadores 
d’Educació InfantiI i d’Educació Especial, però encara caldria incorporar les persones tècniques 
de gestió de suport de llengua de signes. A més, en l’article 16, apartat c, on es parla de la possi-
bilitat que hi haja assessories a temps parcial, planteja que s’hauria de regular en una disposició 
addicional on en quede perfectament concretat el desenvolupament. Finalment, vol remarcar la 
importància d’aquesta llei, perquè la millora de la formació del professorat tindrà una influència 
directa en la formació de l’alumnat. 

El Sr. Sánchez Heras respon al conseller Ivars Rodrigues que es valorarà la seua proposta i es tindrà 
en compte en la mesura de les possibilitats. Afegeix que la idea general és que la formació arribe 
a tot el professorat. 

Pel que fa a la intervenció del conseller Calderón Benito, el ponent indica que es tracta d’un tema 
que està pendent, i que es revisarà i s’incorporarà a la legislació.  

El conseller Pérez Sabater pren la paraula per a comentar, amb relació a la qüestió plantejada per 
la consellera López Primo, que la formació va dirigida a tot el professorat, llevat de la convocatòria 
que ve donada per Administracions públiques, únicament adreçada al funcionariat. A més, si de-
terminada acció formativa té un nombre molt elevat de peticions, normalment es torna a oferir 
posteriorment per a acollir tota la demanda. Afegeix que els cursos oferits tracten de cobrir les 
línies estratègiques que s’han esmentat amb anterioritat.  

El Sr. Sánchez Heras afegeix que pròximament se celebrarà una reunió per a tractar temes relaci-
onats amb la Cartera de Salut. 

El conseller García Trapiello comenta, sobre l’accés a la formació, que hauria d’estar obert a tot 
el professorat, i el Sr. Sánchez Heras respon que aquest és l’objectiu. Posa com a exemple el 
Projecte d’intercanvi d’experiències on estan contemplats tots els centres docents. 

La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, comunica que només hi ha una esmena, presentada 
per ANPE, i dona la paraula a la consellera Pla Català. 

Esmena d’addició. Preàmbul. En el novè paràgraf, on s’esmenta la Llei Orgànica 3/2020, de 29 de 
desembre, s’hauria de fer referència també els Articles 102 i 102 de la LOMLOE, ja que es refe-
reixen explícitament a la formació permanent. Presenta la consellera Pla Català (ANPE). 

La consellera Pla Català indica que es presenta l’esmena pensant en la nova ordre que desenvo-
lupe aquest decret. S’accepta per part de l’Administració. 
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No havent-hi més esmenes, es passa al punt següent. 

 

3. Torn obert de paraula 

El conseller Araújo Montahud demana que s’envie el model per a presentar esmenes també en 
castellà, i la presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz li indica que està previst. 

La consellera Gilabert Aguilar comparteix la satisfacció pel projecte de decret, ja que contempla 
aspectes que necessitaven una revisió i nova regulació. 

La Sra. Cañada Solaz informa sobre les pròximes convocatòries de les diferents comissions. A més, 
comenta que està prop el dia 8 de març i no se celebrarà el certamen de la Baralla per la Igualtat 
per a no sobrecarregar els centres, però tots ells poden sol·licitar-la o accedir al web del CECV per 
a descarregar-la i utilitzar-la com a recurs.  

A més, explica que el CECV vol enregistrar un vídeo en el qual representants dels diferents sectors 
representats llegiran una frase d’una dona reconeguda o sobre la igualtat entre homes i dones. 
Aquesta proposta es portarà a les comissions de Coeducació i de Jornades i Projectes per a donar-
li forma.  

També indica que ja està en marxa la impressió dels carnets dels membres del CECV, però falten 
fotografies d’alguns dels membres, i aprofita per a sol·licitar que s’envien. 

El conseller Ferrer Navarro, president de l’Acadèmia Valenciana de la Llengua, aprofita per a aco-
miadar-se, ja que en breu deixarà el seu lloc en l’Acadèmia i,  per tant, en el CECV. La presidenta 
del CECV li agraeix la tasca realitzada i la seua implicació en les iniciatives del CECV. 

El conseller Quiles Izquierdo es mostra d’acord amb la proposta del vídeo i aprofita per a recordar 
que la Cartera de Salut no està actualitzada en la web del Consell. La presidenta del CECV li de-
mana que envie la informació al correu del Consell i aprofita per a comentar que li sol·licitarà 
assessorament per a la jornada sobre salut mental que hi ha prevista.  

No havent-hi més punts per  tractar, s’alça la sessió a les 10.47 hores. 

Vist i plau. 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 3/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PERMA-

NENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCI-

ANA, CELEBRADA EL DIA 23 DE MARÇ DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Marina Gilabert Aguilar 
Francisca Momparler Orta 
Carlos Sánchez Heras 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres públics 
Joaquina Barba Plaza (ADIP PV) 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats locals  
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Personal d’administració i serveis 
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats  
Luis Gamón Robles (CONCAPA-CONVAL) 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercedes Alabau Siurana (FAMPA Gonzalo Anaya) 
Inspecció educativa autonòmica 
Mercé Cerver Dasí 
Organitzacions sindicals 
Santiago Mateu Blasco (CCOO PV) 

 
 
 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Professorat de centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
José María Ivars Rodrigues (FISE) 
Alejandro Cob Gamborino (USO) 
Professorat de centres públics 
Sheila Pla Català (ANPE) 
Mª Carmen Gil García (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Francesc Galiano Navalón (STEPV) 

Ponent 

Subdirector General de Personal Docent 
Pedro Sigler Vizcaíno 

Persones convidades 

Cap de Servei de Selecció i Gestió Educativa del Personal 
Docent 
Gisela Blasco Perepérez 

Secretaria Tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Sara Maciá Ferrándiz 
 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament el dia 23 de març de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència 
de les conselleres i els consellers que es relacionen, i amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 9 de febrer de 2022. 
2. Elaboració del dictamen sobre el PROJECTE DE DECRET XXXXXXXX, de XX de gener de 2022, 

del Consell, pel qual es regulen les condicions de treball del personal docent no universitari 
dependent de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport. 

3. Informe de la presidència sobre properes actuacions. 
4. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 9 de febrer de 2022 

La presidenta del CECV dona la benvinguda i explica que aquesta comissió s’ha convocat única-
ment en línia per problemes d’aforament.  
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El conseller Calderón Benito intervé per a plantejar una observació en l’acta de la sessió. Fa refe-
rència a la transcripció d’una intervenció seua, i indica que hi ha una errada al referir-se a la norma 
la qual s’estava tractant. Suggereix utilitzar l’expressió genèrica “normativa” en lloc de parlar de la 
tipologia de la norma per a evitar errades. Acceptada la esmena, s’aprova l’acta per unanimitat. 

 

2. Elaboració del dictamen sobre el PROJECTE DE DECRET XXXXXXXX, de XX de gener de 2022, del 
Consell, pel qual es regulen les condicions de treball del personal docent no universitari depen-
dent de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport 

Aquest projecte de decret va passar per la comissió de Projectes Legislatius i se n’ha inclòs l’in-
forme en la convocatòria.  

Actua com a ponent el conseller Sigler Vizcaíno, que presenta el decret objecte de debat, una 
actualització de l’anterior de permisos i llicències del personal docent. El conseller esmenta els 
antecedents legislatius de rang superior, comenta el contingut del projecte i informa que s’han 
afegit les esmenes que van ser acceptades en la comissió de Projectes Legislatius del CECV. 

Pren la paraula la presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, i comunica que es va rebre una esmena 
d’ANPE, un altra de l’FVMP i algunes més d’UGT, i que aquestes últimes van ser finalment retira-
des. 

S’inicia el debat de les esmenes. 

Esmena. Article 33. Addició: defensa la consellera Pla Català (ANPE). 

Proposa afegir un article 33 «Permís d’assumptes propis». 

La consellera Pla Català explica que en les meses de negociació ja s’han presentat totes les al·le-
gacions per a poder millorar aquest nou decret de permisos i llicències. Només es presenta en 
aquest moment el punt d’assumptes propis que pensen que és molt important. 

El conseller Sigler Vizcaíno, com a ponent, considera que el concepte d’«assumptes propis», tal i 
com es coneix en l’Administració, no es pot aplicar al personal docent, perquè aquestes absències 
podrien ocasionar situacions molt conflictives en els centres que anirien en perjudici de l’alumnat. 
El conseller García Trapiello argumenta contra l’esmena que el funcionariat públic i el personal 
docent són categories diferents i que les necessitats del professorat estan regulades en el pro-
jecte de decret. Recomana que es retire l’esmena. 

El conseller Sigler Vizcaíno explica que durant els períodes lectius s’ha atendre l’alumnat, i recorda 
la diferència entre vacances escolars i període lectiu docent, que dota amb una certa flexibilitat 
la jornada laboral del professorat i que permet dedicar temps a assumptes propis. 

El conseller Calderón Benito insta la consellera Pla Català que retire l’esmena, ja que, a més, el 
decret fa al·lusió al «deure inexcusable», que dona cobertura als possibles permisos per assump-
tes propis que es puguen presentar.  

El conseller Sigler Vizcaíno, com a ponent de l’Administració, recorda que el desenvolupament 
posterior del decret es tornarà a negociar les situacions de permisos del personal docent.  

La consellera Pla Català manté l’esmena. Com que no es pot transaccionar, es procedeix a la vo-
tació. El resultat és el següent: 

Vots a favor de l’esmena 2 

Vots en contra de l’esmena 16 

Abstencions 3 
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El conseller Calderón Benito demana la paraula i explica que la decisió de retirar les esmenes 
presentades en un principi ha estat motivada per l’acord, pres en la comissió Permanent, de no 
duplicar les negociacions ja efectuades en les meses sectorials. Encara així, considera convenient 
deixar constància que l’article 32 incorre en una possible il·legalitat quan fa referència a l’obliga-
torietat de gaudir les vacances després de la maternitat fora del període no lectiu, ja que contra-
diu normes de rang superior. Des de el seu punt de vista, la titular de la plaça hauria de poder 
prolongar la baixa de maternitat i l’Administració hauria d’allargar el contracte de la persona subs-
tituta, fins a la incorporació de la titular. 

Amb relació a l’article 16, pensa que aquest ha de sumar el permís per malaltia greu o intervenció 
quirúrgica al permís per maternitat quan el part siga per cesària. 

El conseller Sigler Vizcaíno indica que es tindran en consideració ambdues observacions. Es con-
sultarà amb el servei jurídic per si és convenient la modificació en el primer cas.  

La presidenta del CECV afegeix que aquest òrgan farà una recomanació en aquest sentit.  

El conseller Calderón Benito dona les gràcies i marxa per un deure inexcusable. 

Esmena. Article 32. Addició: defensa el conseller Manuel Alcaide Olmos (FVMP). 

Proposa afegir un apartat en el qual es tinga en consideració una reducció de jornada no remu-
nerada quan el o la docent ostente un càrrec públic en un ajuntament. Segons argumenta, «una 
alcaldia en pobles menuts o una regidoria en pobles més grans, ostentada per un o una docent, 
encara que no es tinga dedicació exclusiva a l’ajuntament, requereix temps. Amb la reducció, 
cadascú s’adaptaria la jornada segons les seues necessitats, sense perdre contacte amb el seu 
treball i alhora es podria dedicar també a la gestió dels assumptes del municipi sense alterar el 
funcionament habitual del centre educatiu». 

El Sr. Sigler Vizcaíno es compromet a estudiar com incorporar aquesta proposta perquè permeta 
compatibilitzar les dues tasques sense perjudici per a l’alumnat.  

El conseller García Trapiello es mostra d’acord amb la proposta i addueix que és important que 
l’Administració done resposta a aquesta necessitat, que va en la direcció de la millora dels cen-
tres. 

La presidenta del CECV comunica que la proposta es recollirà en l’informe com a recomanació, i 
es passa al següent punt de l’Ordre del dia. 

 

3. Informe de la presidència sobre properes actuacions 

La Sra. Cañada Solaz pren la paraula i proposa que conste en l’acta la felicitació a les federacions 
CONCAPA i COVAPA pel merescut reconeixement  amb el premi Corbata de Plata de l’Ordre Civil 
d’Alfons X, que els ha atorgat el Ministeri d’Educació i Formació Professional.  

El conseller Araújo Montahud agraeix el reconeixement en nom de CONCAPA, i comenta que 
hauria de ser pel treball conjunt que fa tota la comunitat educativa.  

La presidenta del CECV continua exposant les properes actuacions del Consell Escolar i temes que 
poden ser d’interés, com ara:  

• Convocatòria conjunta de les comissions de Coeducació i Innovació i del grup de treball de 
Plurilingüisme. 

• Homenatge a Vicent Baggeto. S’ha hagut d’ajornar diverses vegades per causa de la pandè-
mia, però es planteja celebrar-lo en passar la Setmana Santa.  
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• Jornada sobre salut mental i prevenció del suïcidi en adolescents. Es prioritzarà facilitar la 
màxima assistència de conselleres i consellers i, especialment , de les famílies. 

• Informe situació educativa CV. Està pràcticament acabat a falta de decidir el format per a la 
difusió. 

La Sra. Cañada Solaz agraeix al conseller Carlos Sànchez Heras la contribució per a possibilitar la 
visita a l’Aula del futur. 

 

4. Torn obert de paraula 

No havent-hi més assumptes per a tractar, s’alça la sessió a les 10.15 hores. 

Vist i plau. 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 4/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PERMA-

NENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCI-

ANA, CELEBRADA EL DIA 27 D’ABRIL DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Marina Gilabert Aguilar 
Lluïsa Martínez Gregori 
Carlos Sánchez Heras 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Directors de centres públics 
Joaquina Barba Plaza (ADIP PV) 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats locals  
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Organitzacions empresarials 
Juan José López Marinas (CEV) 
Personal d’administració i serveis 
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de c. privats  
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Raquel Sánchez Grande (Gonzalo Anaya) 
Rubén Pacheco Díaz (Gonzalo Anaya) 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Inspecció educativa autonòmica 
Mercé Cerver Dasí 

 
 
 
 
 
 
Organitzacions sindicals 
Santiago Mateu Blasco (CCOO PV) 
Professorat de centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Jose María Ivars Rodrigues (FSIE) 
Alejandro Cob Gamborino (USO) 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Joan Quiles Izquierdo 
Professorat de centres públics 
Sheila Pla Català (ANPE) 
M. Carmen Gil García (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Acadèmia Valenciana de la Llengua 
Verònica Canto Domènech 

Secretaria tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 
Sara Maciá Ferrándiz 

Excusen absència 

Alberto Villanueva Ahicart 
 

 
***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat Valen-
ciana es reuneix telemàticament el dia 27 d’abril de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència de les 
conselleres i els consellers que es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del 23 de març de 2022. 
2. Presentació del nou vicepresident del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana.  
3. Informació sobre la jornada «Claus per a entendre l’adolescència. Cap a una comunicació 

eficaç». 
4. Proposta d’elaboració de la revista del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana. 
5. Estudi i aprovació, si escau, de l’informe de situació de l’ensenyament del curs 19-20 del 

CECV. 
6. Reunions del Consell Escolar. Presencialitat / semiprensencialitat. 
7. Proposta sobre reunions de la Confederació Gonzalo Anaya. 
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8. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del 23 de març de 2022 

La presidenta indica que no s’ha rebut cap esmena a l’acta, per la qual cosa aquesta s’aprova per 
assentiment. 

 

2. Presentació del nou vicepresident del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana 

La presidenta del CECV explica la raó per la qual es produeix la substitució i presenta el nou vice-
president, Sr. Jaume Fullana Mestre, que ja ha estat nomenat pel conseller, Sr. Vicent Marzà Ibá-
ñez. Aquest es presenta i es posa la disposició a la Permanent per a treballar per la comunitat 
educativa. 

 

3. Informació sobre la jornada «Claus per a entendre l’adolescència. Cap a una comunicació efi-
caç» 

La presidenta del CECV informa sobre la preparació d’una jornada de salut mental adreçada a la 
comunitat educativa, especialment a les famílies, i ho justifica per la situació creada per la pan-
dèmia i la seua relació amb l’augment del suïcidi entre la població adolescent. Serà una jornada 
informativa i formativa presencial i en streaming que se celebrarà el 30/05/2022, de 16.00 a 
20.30, en el saló d’actes de la conselleria d’Educació, Cultura i Esport, i es retransmetrà pel canal 
GVA.  

La presidenta del CECV explica el procediment de contractació de les ponents, que seran Alba 
Castellví (especialitzada en comunicació amb adolescents), Dolors López (mestra i especialista en 
suïcidi) i Maria Ivars (psiquiatra a l’Hospital La Fe). A més, agraeix als consellers Inmaculada López 
Primo i Joan Quiles Izquierdo les respectives intermediacions. 

La presidenta del CECV comparteix i comenta l’escaleta provisional, que estarà disponible pròxi-
mament. Es pretén aconseguir la màxima presencialitat amb l’aforament limitat, per la qual cosa 
es compartirà un formulari per a confirmar-hi l’assistència i recollir les dades de les persones 
assistents. A més, Insisteix en el fet que posteriorment estarà disponible en You Tube. 

El secretari tècnic del CECV intervé i indica que el formulari d’inscripció estarà disponible en la 
web del CECV. S’hi podran inscriure titulars i persones convidades. 

La presidenta explica que l’objectiu de la jornada és proporcionar un punt de partida sobre el 
tema, i que, tot i que existeix bibliografia de consulta, es pot confeccionar i distribuir un recull 
amb el contingut de les ponències, que es penjarà en la web del CECV. 

El conseller Pacheco Díaz agraeix la iniciativa i demana que s’hi done la màxima difusió perquè 
tant el professorat com les famílies tenen molt d’interés en aquest tipus de jornades.  

El conseller Sánchez Heras, per la seua banda, indica que ja s’han organitzat cursos per al profes-
sorat sobre aquest tema i que enviar la informació als centres saturaria el professorat. Així, es 
decideix que els consellers i les conselleres tinguen la responsabilitat de fer la difusió entre els 
diferents col·lectius representats.  
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La consellera Terrero González demana que en el Telegram de la GVA s’incloga la informació en 
castellà. La presidenta del CECV respon que el CECV no pot prendre decisions al respecte, i re-
corda que el CECV té perfil de Twitter on s’informa del dia a dia del Consell. A més, demana opinió 
respecte al fet de proposar la presentació de l’acte a representants de les famílies o del profes-
sorat. El conseller Pacheco Díaz s’hi postula.  

La consellera Terrero González proposa que hi haja representació de cada una de les associacions 
de famílies de l’alumnat, i la presidenta del CECV s’hi mostra d’acord. 

 

4. Proposta d’elaboració de la revista del CECV 

La presidenta del CECV exposa a la comissió la proposta de publicar una revista anual o bianual 
que arreplegue l’actualitat de l’òrgan i temes monogràfics. Comptaria amb espais de col·laboració 
per a tots els col·lectius que participen al Consell, i proposa que el primer número parle de parti-
cipació. La revista seria electrònica, però es contempla la possibilitat de fer tiratges en paper. 

El primer número inclouria un annex que explique què és el Consell Escolar i què són el consell 
escolar de centre, el municipal, l’estatal… 

Diversos consellers i conselleres es mostren d’acord amb la proposta. A més, la consellera Barba 
Plaza posa de relleu la necessitat de donar a conéixer el Consell Escolar. Li sembla molt adequat 
que la revista estiga en els dos suports, i proposa que cada publicació desenvolupe una temàtica 
concreta a través de la veu i l’opinió de persones expertes.  

La consellera Cantó Domènech suggereix que les ponents de la Jornada redacten textos perquè 
es puguen incloure en la revista. La consellera Terrero González, per la seua banda, proposa que 
es tinga en compte als ajuntaments a través de la FVMP, a la qual cosa la presidenta del CECV 
respon que, tot i que els consells escolars municipals no són competència del CECV, es pot inten-
tar alguna mena de contacte a través de l’FVMP. 

Per a la consellera Salvador Muñoz, és important fomentar la participació. Esmenta l’absència de 
l’alumnat a les comissions i exposa que des del seu punt de vista és un problema greu. Li consta 
la insistència per part del CECV cap a aquest sector i pensa que s’hauria de buscar una altra opció 
de representació en el Consell. 

La Sra. Cañada Solaz explica que es tracta d’un fet generalitzat en els consells escolars, i que és 
preocupant. El Consell Escolar Estatal és conscient d’aquest problema i està treballant per a tro-
bar una solució, que podria ser que la participació de l’alumnat no estiga vinculada a la pertinença 
a una associació. 

Diferents consellers i conselleres manifesten l’acord amb la publicació de la revista amb les ca-
racterístiques comentades, i amb la preocupació per la falta de participació de l’alumnat en les 
sessions del Consell Escolar. 

 

5. Estudi i aprovació, si escau, de l’informe de situació de l’ensenyament del curs 19-20 del Consell 
Escolar de la Comunitat Valenciana 

Amb caràcter previ, la presidenta del CECV indica que l’informe no ha passat per la comissió de 
Dictàmens i informes, i que la redacció de l’esborrany s’ha retardat per la dificultat per a aconse-
guir les dades. Per això es presenta a la Permanent per procediment d’urgència per a valorar-ne 
el format i plantejar esmenes.  
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La consellera Salvador Muñoz, vicepresidenta de la comissió de Dictàmens i informes, exposa que 
l’informe li sembla correcte, i que pensa que arreplega la informació necessària. També entén 
que haja passat a la Permanent per la manca de temps. 

El conseller Pacheco Díaz comenta que falta l’índex i que en l’apartat d’infraestructures caldria 
incloure dades d’infraestructures acabades. També troba a faltar un apartat sobre plurilingüisme 
i les dades de l’evolució de l’alumnat per avaluació. 

La presidenta del CECV traslladarà el suggeriment a la instància responsable, però no és compe-
tència del Consell Escolar, que sols ha de comunicar les dades estadístiques objectives facilitades. 
Per la seua banda, el vicepresident del CECV comenta que les dades de l’informe són importants 
i que farà aportacions a la secretaria tècnica. 

El conseller Amorós Galiana felicita l’equip redactor de l’informe, i subscriu les propostes del con-
seller Pacheco Díaz. A més, creu que caldria incorporar algun informe sobre la participació de les 
famílies en els consells escolars de centre. També, pel que fa al sexe del professorat, demana que 
es desagregue per etapes. Pel que fa a l’àmbit territorial, en comptes de províncies planteja la 
possibilitat de dur a terme la divisió per comarques, tenint en compte la ruralitat. Proposa d’in-
cloure un annex amb valoracions i suggeriments de millora. 

La presidenta del CECV insisteix en el fet que el CECV treballa amb les dades que proporcionen 
les diferents direccions generals.  

Els consellers Araújo Montahud i Mateu Blasco plantegen que el Consell Escolar hauria de sol·li-
citar les dades que vol incloure en l’informe, i fer aportacions a partir d’aquest per a millorar el 
sistema educatiu.  

La consellera Martínez Gregori, per la seua banda, puntualitza que l’article 3 del reglament del 
Consell Escolar estableix exactament les bases d’elaboració de l’informe. Proposa que es consti-
tuïsca un grup de treball que en concrete el contingut, però el conseller López Marinas indica que 
ja existeix una comissió de Dictàmens i informes que és la que s’ha d’ocupar d’aquest aspecte. 

La consellera Fajardo Palomo demana que l’informe següent contemple la segregació per sexes 
entre l’alumnat.  

Les aportacions són per al proper informe, ja que aquest s’ha de publicar amb urgència. 

La presidenta del CECV, com a conclusió, indica que es redactarà un document que arreplegue 
les aportacions fetes i que serà el punt de partida del següent informe. 

 

6. Reunions del Consell Escolar. Presencialitat / semipresencialitat 

La presidenta del CECV informa que s’ha fet un intentat tornar a la presencialitat en les reunions, 
però s’ha observat que la resposta ha sigut escassa. Com que aquest punt té relació amb el se-
güent, es conclou i es passa al punt 7. 

 

7. Proposta sobre reunions de la Confederació Gonzalo Anaya 

El conseller Pacheco Díaz planteja els arguments de la seua associació per a celebrar les reunions 
de vesprada. Si no es passen totes les reunions a la vesprada, almenys demanen alternança. 
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La consellera Terrero González mostra acord amb la carta presentada per la Federació Gonzalo 
Anaya. Proposa l’alternança entre matí i vesprada i que les reunions es convoquen en format 
presencial i en línia. El conseller Araújo Montahud hi dona suport.  

La presidenta del CECV indica que es faran les convocatòries semipresencials, però amb el com-
promís per part de conselleres i consellers d’indicar cada vegada quina serà la modalitat d’assis-
tència. El conseller Calderón Benito pensa que cal reflexionar al respecte i proposa passar un 
qüestionari per a tindre en consideració les opinions de tots els sectors del CECV.  

La presidenta del CECV recorda que aquestes reunions se celebren durant l’horari laboral del 
personal funcionari com a part de la seua tasca, i que alguns consellers i conselleres disposen de 
permís laboral per a assistir-hi. Està d’acord a implementar el qüestionari esmentat. 

 

8. Torn obert de paraula 

El conseller García Trapiello s’incorpora a la reunió en aquest moment i excusa el retard per pro-
blemes tècnics. 

El conseller Calderón Benito proposa enllestir una monografia sobre el CECV, una mena de ma-
nual que n’explique la composició i les funcions a les noves incorporacions. 

Finalment, la presidenta del CECV recorda que està en marxa l’organització de la jornada «Claus 
per a entendre l’adolescència. Cap a una comunicació eficaç», i no havent-hi més punts per a 
tractar, s’alça la sessió a les 12.00 hores. 

Vist i plau. 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 5/2022 DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE LA 

COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA CO-

MUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 24 DE MAIG DE 

2022 PER VIA D’URGÈNCIA 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Marina Gilabert Aguilar 
Lluïsa Martínez Gregori 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Directors de centres públics 
Joaquina Barba Plaza (ADIP PV) 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats locals 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercé Alabau Siurana (FAMPA Gonzalo Anaya) 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Inspecció educativa autonòmica 
Mercé Cerver Dasí  

 
 
 
 
Professorat de centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Josemaría Ivars Rodrigues (FSIE) 
Eva María Julia Tomás (USO) 
Professorat de centres públics 
Sheila Pla Català (ANPE) 
M.ª Carmen Gil García (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Francesc Galiano Navalón (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Titulars de centres privats  
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 

Ponents 

Subdirectora General d’Ordenació acadèmica  
Elsa Vilalta Fonfría  
Servei d’Ordenació acadèmica  
M. Teresa Carrasco Mateu 
Ana Furió Rubio 
Celia Malena Torres Marín  

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament el dia 24 de maig de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència 
de les conselleres i els consellers que es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Projecte de decret __/____, de __ de _____, del Consell, d’ordenació de l’Educació Infantil. 
2. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Projecte de decret __/____, de __ de ______, del Consell, d’ordenació de l’Educació Infantil 

La presidenta comença la reunió i explica el problema que ha generat l’enviament per error de 
les esmenes, per part de CONCAPA, a un altre servei de la Conselleria.  

https://ceice.gva.es/documents/161862976/358487690/220516_Projecte_Decret_Infantil_Articulat.pdf/d5fc9700-16dd-45a0-45aa-59155c03defd?t=1652787881487
https://ceice.gva.es/documents/161862976/358487690/220516_Projecte_Decret_Infantil_Articulat.pdf/d5fc9700-16dd-45a0-45aa-59155c03defd?t=1652787881487
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Comenta les raons per les quals s’ha convocat aquesta reunió per via d’urgència i informa del fet 
que en les pròximes setmanes se’n convocaran d’altres, corresponents a les diferents etapes del 
currículum. 

La subdirectora general, Sra. Vilalta Fonfría, fa un repàs de l’estructura, del contingut i dels anne-
xos del decret, i en destaca l’objectiu d’entendre l’escola com a projecte social on tot gira al vol-
tant de l’alumnat, clau del procés d’ensenyament i aprenentatge. A més a més, explica que s’hi 
ha tingut en compte la importància de la continuïtat entre infantil i primària, i recalca que Educa-
ció Infantil és una etapa fonamental per a la detecció de barreres.  

Esmena 1. Títol. Modificació. Presenta la consellera Pla Català (ANPE). 

Comença l’exposició amb el reconeixement de l’esforç i dedicació a l’equip d’Ordenació que ha 
desenvolupat la normativa. 

En nom del seu sindicat, demana que l'Administració proporcione al professorat la formació ne-
cessària per a poder adaptar el currículum al nou decret i que es reduïsca la càrrega burocràtica, 
atés que el termini fins a la implantació és molt breu. D'altra banda, proposa que se’n modifique 
el títol perquè incloga la paraula currículum. Així, quedaria: «Projecte de decret __/____, de __ 
de ______, del Consell, pel qual s'estableix el currículum de l'etapa d'Educació Infantil», una des-
cripció que sembla més adequada, però la Sra. Carrasco Mateu informa que no és viable legal-
ment afegir-hi la paraula currículum. 

La Sra. Vilalta Fonfría explica que la formació, l’orientació i les recomanacions es contemplen per 
mitjà dels CEFIRE, i el conseller Pérez Sabater indica que ja s’ha fet una convocatòria d’oferta 
formativa preliminar a l’espera de concretar-la quan es publique la llei.  

Es retira l’esmena. 

Esmena 2. Capítol II. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Proposa afegir «Potencialment capaços, intel·ligents i competents» perquè no és adequat ni rea-
lista considerar que tot l’alumnat és capaç, i les famílies d’alumnes amb discapacitat se’n podrien 
sentir excloses.  

La Sra. Carrasco Mateu aclareix que en aquest article no es parla de capacitat jurídica sinó de la 
capacitat d’absorció que posseeixen encara que siga a diferents ritmes i es pretén no estigmatit-
zar per cap raó. La Sra. Vilalta Fonfría afegeix que el plantejament és idèntic en totes les etapes, 
que tot l’alumnat té la capacitat d’aprendre.  

Es retira l’esmena. 

Esmena 3. Punt II. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Proposa complementar la normativa europea de referència amb «en les recomanacions del Con-
sell de la Unió Europea de 22 de maig de 2018 i 2019 relativa a les competències clau per a l’apre-
nentatge permanent i a uns sistemes d’educació i cures de la primera infància d’alta qualitat». 

La Sra. Vilalta Fonfría indica que la normativa al·ludida fa referencia a l’àmbit familiar, i que per 
tant no es pot aplicar a aquest decret, però accedeix a tindre-la en compte.  

La presidenta del Consell Escolar proposa que es recomane la «revisió de la norma suggerida i 
que es valore la viabilitat de la seua inclusió». 

Esmena 4. Article 6. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 
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Proposa canviar «col·laboració de les famílies» per «participació de les famílies» i ho justifica fent 
menció al Projecte Included. 

La representant de l’Administració explica que ja s’inclou aquesta qüestió en un altre article on 
s’especifiquen els aspectes de la col·laboració. 

El conseller Araújo Montahud insisteix que la família ha de poder decidir en tots els aspectes 
relacionats amb els i les menors, sempre que no es troben en estat de vulnerabilitat. 

La Sra. Carrasco Mateu puntualitza que ja està contemplada la participació en el article 23.2 que 
tracta de la relació amb la família.  

Es retira l’esmena. 

Esmena 5. Article 8.h. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Proposa llevar «independentment del gènere». S’admet l’esmena.  

Esmena 6. Article 8.i. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Proposa canviar per «ambdues llengües cooficials», perquè entén que la redacció actual «atorga 
més importància a una de les dues llengües oficials». 

La representant de l’Administració explica que la redacció es justifica per la situació sociolingüís-
tica de la llengua pròpia, el valencià, a la Comunitat Valenciana. 

El conseller López Marinas proposa utilitzar la mateixa redacció de l’apartat posterior, que sembla 
que satisfà totes les parts: «...on conviuen les dues llengües oficials de la CV...». 

La consellera Pastor Signes, tenint en compte que en aquest punt és reiterativa la confrontació, 
recomana consensuar una redacció i fer la proposta a l’Administració. 

Com que no hi ha acord, es procedeix a votar l’esmena, i el resultat és el següent: 

A favor 4 vots 

En contra 14 vots 

Abstenció 1 vots 

Es rebutja l’esmena. 

Esmena 7. Article 11. Supressió. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Proposa considerar ambdues llengües oficials perquè pensa que aquesta redacció dona preferèn-
cia a una de les dues llengües. 

La Sra. Vilalta Fonfría torna a fer referència a la situació sociolingüística de la Comunitat Valenci-
ana i a la necessitat de reforçar la llengua minoritzada. Per la seua banda, el vicepresident del 
CECV remarca que parlar de llengua en situació de minorització és fer un diagnòstic real i és 
l’única manera d’arbitrar mesures compensatòries que asseguren que tot l’alumnat valencià puga 
dominar les dues llengües oficials. 

El conseller García Trapiello proposa revisar la redacció del paràgraf o eliminar-lo. 

Després d’algunes intervencions amb la intenció d’arribar a una transaccionalitat, no hi ha acord 
i es passa a la votació amb el següent resultat: 

A favor 2 vots 

En contra 15 vots 

Abstenció 2 vots 
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Es rebutja l’esmena. 

Esmena 8. Article 14. (punt 4) Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Proposa retardar el termini per a les entrevistes individuals amb les famílies a l’1 d’octubre per 
tal de no sobrecarregar la tasca del tutor o tutora. 

Per part de l'Administració s'argumenta que la intenció de les entrevistes és establir un primer 
contacte abans de l'entrada a l'escola. S'intenta regular el que ja és pràctica habitual. A més, es 
tracta d'una entrada progressiva i flexible i hi ha possibilitat de celebrar les reunions fins a la 
incorporació de l'alumnat a l'aula. 

El Sr. Fullana Mestre, a favor de la redacció actual, indica que les tutores i els tutors han d’infor-
mar les famílies sobre aspectes d’interés si és possible abans que comencen les classes. 

Per la seua banda, la consellera Alabau Siruana diu que és molt important aquesta entrevista 
inicial i a principi de curs. 

Es retira l’esmena. 

Esmena 9. Article 19. (punt 3) Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Proposa el canvi «reconeguts en la legislació vigent». 

S’accepta l’esmena. 

Esmena 10. Article 21. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Proposa afegir al punt 5 «amb el necessari consentiment de la família» i al punt 6 «acordat amb 
la família». 

La Sra. Carrasco Mateu indica que tota aquesta normativa està regulada per la DG d’Inclusió i per 
tant no és necessari reflectir aspectes que no són competència d’aquest decret. 

Després d’intervencions en diferents sentits, la presidenta del Consell Escolar proposa una redac-
ció alternativa que seria: «...tenint en compte les famílies considerant la normativa d’Inclusió». 

S’accepta la transaccional. 

Esmena 11. Article 22. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Es retira. 

Esmena 12. Article 23. Addició. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Es retira amb la condició que la redacció siga revisada tenint en compte el Projecte INCLUD-ED. 
El CECV elevarà aquesta recomanació, i l’Administració es compromet a estudiar la proposta.  

Esmena 13. D. A. Primera. Supressió. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Proposa suprimir l’expressió «...màxim d’una hora setmanal». 

La Sra. Carrasco Mateu explica que aquesta part de la normativa fa referència a hores generals 
que s’han d’impartir dins de l’horari, no lleva la possibilitat de poder afegir hores sempre que s’hi 
tinga la competència. 

Es retira l’esmena. 
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2. Torn obert de paraula 

La consellera Salvador Muñoz comunica que li ha arribat la convocatòria de constitució del Consell 
Escolar de Formació Permanent de Persones Adultes i sol·licita recomanació del CECV per a con-
tinuar com a representant.  

La presidenta del CECV agraeix al conseller García Trapiello la col·laboració en la cimera de minis-
tres d’Educació que es va celebrar a Valencia i recorda que la jornada «Claus per a entendre l’ado-
lescència. Cap una comunicació eficaç» tindrà lloc el dilluns següent.  

La consellera Terrero González demana el guió de la seua intervenció a la jornada, i la presi-
denta del CECV es compromet que s’envien tan prompte com siga possible. 

No havent-hi més punts per a tractar, s’alça la sessió a les 11.50 hores. 

València, 24 de maig del 2022 

Vist i plau. 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 6/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PERMA-

NENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCI-

ANA, CELEBRADA EL DIA 25 DE MAIG DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Lluïsa Martínez Gregori 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Entitats locals 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 

Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercé Alabau Siruana (FAMPA Gonzalo Anaya) 
Professorat de centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Alejandro Cob Gamborino (USO) 

 
 
 
Professorat de centres públics 
Sheila Pla Català (ANPE) 
Mª Carmen Gil García (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Titulars de centres privats  
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 

Ponents 

Subdirecció General de centres privats 
Rafael Fresquet Fayos 
Cap de servei d’Inclusió Educativa 
Ximo Mas Llorens 
Subdirecció General de centres privats, concerts educa-
tius i finançament de centres educatius 
Hilari M. García Gázquez 

Secretaria Tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament el dia 25 de maig de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència 
de les conselleres i els consellers que es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del 27 d’abril de 2022. 
2. Informe sobre el Projecte de Decret __/_____, del Consell, d’organització i funcionament 

dels centres d’educació especial de titularitat de la Generalitat Valenciana. 
3. Informe sobre el Projecte d’ORDRE __/_____, de __________de 2022, de la Conselleria 

d’Educació, Cultura i Esport, per la qual s’especifiquen els criteris d’aplicació de l’Acord 
del Consell de 12 de desembre de 2008 per a elaborar la classificació, a efectes retribu-
tius, dels centres públics docents dependents de la Conselleria d’Educació, Cultura i Es-
port a partir del curs 2021-2022. 

4. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del 27 d’abril de 2022 

La presidenta indica que no s’ha rebut cap esmena a l’acta, per la qual cosa aquesta s’aprova per 
assentiment. 
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2. Informe sobre el Projecte de Decret __/_____, del Consell, d’organització i funcionament dels 
centres d’educació especial de titularitat de la Generalitat Valenciana 

El conseller Villanueva Ahicart demana la paraula. Exposa que els currículums LOMLOE de primà-
ria i secundària suposen molts canvis i que la precipitació pot perjudicar l’organització dels cen-
tres, per la qual cosa demana que es pospose l’entrada en vigor de la nova legislació. 

La presidenta del CECV indica que l’ajornament no és viable perquè la llei orgànica no ho permet. 
A continuació, dona pas al primer punt de l’ordre del dia.  

Pren la paraula el Sr. Mas Llorens, que passa a descriure els aspectes més rellevants de la nova 
normativa. Aquesta té com a objectiu principal millorar el benestar de l’alumnat i la seua inclusió. 
El ponent incideix especialment en els criteris d’escolarització, i també fa esment a l’organització 
dels centres d’educació especial, de manera que l’estructura siga semblant als ordinaris. 

A més a més, comenta les particularitats del currículum. Destaca que s’hi dona importància a la 
vinculació amb l’entorn i amb la comunitat educativa, ja que té com a finalitat la inclusió en la 
vida laboral. També s’hi dona un nou enfocament amb els àmbits d’assessorament, com són els 
centres de recursos i les unitats especialitzades d’orientació. Explica quina és l’organització in-
terna i dels òrgans de coordinació i continua fent una revisió a tot l’articulat i les disposicions 
addicionals. 

El conseller García Trapiello indica que en l’article 41, quan es parla de la participació de les famí-
lies o representants legals, hi ha un problema amb el terme família com a subjecte jurídic, ja que 
la participació és dels progenitors i no de tots els membres. 

La representant de l’Administració en justifica l’ús per la voluntat d’incloure tots els tipus de fa-
mílies, però atés que la normativa ha de passar pels serveis jurídics, es valorarà fer la modificació. 

El conseller Calderón Benito pensa que s’hauria d’especificar què s’entén per família des del punt 
de vista jurídic. 

La presidenta del CECV proposa que es recomane revisar el punt, i la representant de l’Adminis-
tració s’hi compromet. 

El conseller Alcaide Olmo indica que en l’article 62 s’han inclòs els ajuntaments i no entén la raó, 
ja que els correspon el manteniment dels centres, però no les adequacions. 

El Sr. Mas Llorens indica que s’ha optat per aquesta redacció per a garantir que els ajuntaments 
puguen fer adequacions si així ho consideren. 

La Permanent del CECV recomanarà afegir «en l’àmbit de les seues competències», i l’Adminis-
tració accepta aquesta recomanació. 

El Sr. Mas Llorens abandona la reunió. 

 

3. Informe sobre el Projecte d’ORDRE __/_____, de __________ de 2022, de la Conselleria d’Edu-
cació, Cultura i Esport, per la qual s’especifiquen els criteris d’aplicació de l’Acord del Consell de 
12 de desembre de 2008 per a elaborar la classificació, a efectes retributius, dels centres públics 
docents dependents de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport a partir del curs 2021-2022 

La presidenta del Consell presenta els ponents, Sr. Fresquet Fayos i Sr. García Gázquez. 
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El Sr. Fresquet Fayos passa a descriure el projecte d’ordre objecte de revisió i en justifica l’opor-
tunitat. La presidenta del CECV indica que no s’hi han presentat esmenes. No havent-hi interven-
cions, acomiada els ponents i es passa al punt següent.  

 

4. Torn obert de paraula 

La presidenta del CECV agraeix al conseller García Trapiello l’assistència a la 12a Cimera interna-
cional sobre la professió docent (ISTP) i la seua implicació en l’acolliment als i a les membres del 
CEE.  

A més, comenta aspectes relacionats amb la jornada que tindrà lloc el dia 30/05/22 i que durà 
per títol «Claus per a entendre la adolescència. Cap a una comunicació eficaç». Comparteix el 
programa i esmenta les ponents i l’estructura de l’acte. Representants de les famílies presentaran 
les ponents, i el conseller García Trapiello presentarà les conclusions. També recorda que encara 
hi ha places per a assistir-hi de manera presencial, i que el termini per a apuntar-s’hi es tanca el 
27/05/2022.  

A més, informa que els carnets ja estan en impremta i que es lliuraran pròximament als consellers 
i a les conselleres. 

No havent-hi més punts que tractar, s’alça la sessió a les 10.20 hores. 

Vist i plau. 

 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 7/2022 DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE LA 

COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA CO-

MUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 31 DE MAIG DE 

2022 PER VIA D’URGÈNCIA 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Marina Gilabert Aguilar 
Lluïsa Martínez Gregori 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres públics 
Joaquina Barba Plaza (ADIP PV) 
Entitats locals (FVMP) 
Manuel Alcaide Olmos 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 

Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Raquel Sánchez Grande (GONZALO ANAYA) 
Domingo Angos Fuertes (GONZALO ANAYA) 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Inspecció educativa autonòmica 
Mercé Cerver Dasí 

 
 
 
 
 
Organitzacions sindicals 
Santiago Mateu Blasco (CCOO PV) 
Professorat de centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Professorat de centres públics 
Sheila Pla Català (ANPE) 
M.ª Carmen Gil García (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 

Ponents 

Servei d’Ordenació Acadèmica 
Ana Furió Rubio 
Teresa Carrasco Gregori 

Elsa Vilalta Fonfría 

Excusen absència  

Alberto Villanueva Ahicart 

Secretaria Tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament el dia 31 de maig de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència 
de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 25.5 del Reglament 
de Funcionament del CECV, sobre el Projecte de decret __/____, de __ de ______, del Consell, 
d’ordenació del currículum de l’Educació Primària en el sistema educatiu valencià.  

***** 

1. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons allò establert en l’article 25.5 del 
Reglament de Funcionament del CECV, sobre el Projecte de decret __/____, de __ de ______, del 
Consell, d’ordenació del currículum de l’Educació Primària en el sistema educatiu valencià 

Després de la salutació general, la presidenta del CECV passa la paraula a la representant de l’Ad-
ministració, Sra. Vilalta Fonfría, que passa a descriure, a grans trets, el decret objecte d’escrutini. 
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Comença descrivint les línies fonamentals del currículum, que adopta un enfocament competen-
cial, estableix un perfil d’eixida en acabar l’etapa, i fomenta les metodologies actives i la flexibili-
tat. Pel que fa a l’avaluació, es pretén que siga més qualitativa que quantitativa, i s’hi proporcio-
nen instruments. A més, introdueix l’àrea de Projectes interdisciplinaris i es manté l’autonomia 
dels centres per a distribuir el temps de les sessions. 

El conseller Araújo Montahud opina que no s’ha donat prou de temps per a poder revisar tota la 
documentació que s’ha d’enviar a les federacions per a poder assegurar-ne la participació. Vol 
mostrar també el seu desacord amb el fet que la norma es tramite per via d’urgència i no passe 
per la comissió de Projectes legislatius, com hauria de ser. A més, manifesta el malestar de la seua 
associació perquè no s’està enviant tota la documentació en castellà.  

D’altra banda, dona l’enhorabona al CECV per la jornada organitzada el dia d’abans «Claus per a 
entendre l’adolescència. Cap a una comunicació eficaç», i agraeix l’oportunitat que es donà a les 
famílies d’intervindre-hi.  

La consellera Terrero González se suma a ambdues opinions, i la presidenta del CECV aprofita per 
a agrair als i a les representants de les famílies i al conseller García Trapiello la implicació i la 
participació en la jornada. 

Reprenent el punt 1 de l’Ordre del dia, la Sra. Vilalta Fonfría afirma que la documentació s’ha 
enviat primer en valencià i posteriorment en castellà, amb 48 hores d’antelació. Justifica les 
presses perquè hi ha un calendari que s’ha de seguir i prega a tothom que faça l’esforç.  

La consellera Terrero González insisteix que a la seua associació li ha sigut impossible preparar la 
reunió per falta de temps, i comunica que posaran incidència.  

Esmena 1. Títol. Modificació. Presenta la consellera Pla Català (ANPE-CV). 

Proposa el següent títol: «Projecte de Decret __/___, de __de _____, del Consell, pel qual s’esta-
bleix el currículum i es desenvolupa la ordenació de l’Educació Primària en la Comunitat Valenci-
ana», per tal d’incloure la paraula currículum. 

A més, transmet la preocupació dels equips directius amb relació a la assignació horària, i demana 
més concreció. 

La Sra. Carrasco Mateu, en representació de l’Administració, explica que el Decret va més enllà 
del currículum, ja que també regula altres aspectes, de manera que el títol reflecteix els objectius 
de la norma. 

El conseller García Trapiello es mostra d’acord amb l’esmena amb l’argument que serà difícil de 
trobar en Internet. En aquest sentit, la Sra. Vilalta Fonfría indica que dins del decret apareix 
aquesta paraula en repetides ocasions, per tant no és un problema per a les cerques. 

La consellera Martínez Gregori proposa fer una recomanació al respecte, perquè es tinga en 
compte aquest fet. La presidenta del CECV concreta la proposta de recomanació i en demana 
l’aprovació. El text seria: «El CECV recomana a l’Administració que estudie la conveniència d’in-
cloure la paraula currículum en el títol de la norma». 

Esmena 2. Article 5.2. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Proposa afegir: «ha de tindre caràcter gratuït». 

L’Administració considera que l’educació ja és gratuïta. La consellera Martínez Gregori remarca 
que el caràcter gratuït, que contempla la llei estatal, és de l’escolarització, ja que menjador i ma-
terial no es consideren.  
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Després d’algunes intervencions, com que no hi ha acord, es procedeix a la votació de l’esmena, 
i el resultat és: 

A favor 2 vots 

En contra 18 vots 

Abstencions 1 vots 

Esmena 3. Article 5.4. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Considera que hi ha un error en la redacció, i l’Administració comunica que ja està esmenat.  

Esmena 4. Article 5.5. Modificació. Presenta el conseller Rafael Araújo Montahud (CONCAPA). 

Pensa que hi ha una incongruència entre el que diu el decret d’Educació Infantil i el d’Educació 
Primària, i la representant de l’Administració admet l’error de traducció.  

El conseller García Trapiello considera que és més correcta la redacció proposada per CONCAPA 
que consisteix en incloure la paraula «desenvolupada». 

El CECV proposarà que l’Administració valore incloure aquesta matisació, i la representant de 
l’Administració s’hi compromet. 

Esmena 5. Article 5.8. Supressió. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

No troba convenient que es matise l’obligatorietat per part de les famílies de recolzar els fills i les 
filles. Tanmateix, la representant de l’Administració considera que aquesta matisació és impor-
tant. 

Després de diverses aportacions, la presidenta del CECV proposa recomanar a l’Administració que 
es modifique la redacció de l’article de manera que es deixe clara la rellevància de les famílies en 
el procés d’ensenyament i aprenentatge dels xiquets i les xiquetes. 

Esmena 6. Article 6.5. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Pensa que la construcció d’una sexualitat positiva implica que n’hi ha un altra de negativa i açò 
no és adequat, però la Sra. Carrasco Mateu aclareix que la intenció de l’Administració en emprar 
el terme «positiva», quan parla del concepte general de sexualitat, és la no-prohibició.  

Després d’algunes intervencions, i tenint en compte la proposta de la consellera Fajardo Palomo, 
s’arriba a l’acord de canviar «construcció» per «promoció». 

Esmena 7. Article 7.e. Modificació. Presenten el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) i la con-
sellera Terrero González (COVAPA). 

Proposen introduir l’expressió: «dues llengües cooficials». Hi ha diverses intervencions de mem-
bres de la comissió Permanent i de l’Administració, i com que no s’arriba a cap acord es vota 
l’esmena, sent el resultat el següent: 

A favor 3 vots 

En contra 18 vots 

Abstencions 0 vots 

Per tant, es rebutja l’esmena. 

Esmena 8. Article 13.3. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Proposa afegir: «…i de la llengua estrangera». S’acorda que el CECV faça una recomanació en 
aquest sentit. 
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Esmena 9. Article 13.5. Modificació. Presenten el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) i la con-
sellera Terrero González (COVAPA) 

Proposen substituir per «ambdues llengües oficials i actituds positives cap a ambdues llengües». 

Després de manifestar diferents punts de vista sobre el tema, que és recurrent, es passa a la 
votació de l’esmena, i el resultat queda com segueix: 

A favor 2 vots 

En contra 19 vots 

Abstencions 0 vots 

Per tant, es rebutja l’esmena. 

Esmena 10. Article 14.7. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Proposa canviar «promoure» per «portar a terme» amb l’objectiu de crear un compromís, ja que 
pensa que quan la llei fa referència a les famílies empra termes molt diversos i és poc clara.  

La representant de l’Administració explica que no pot considerar aquest canvi, i opina que la in-
tencionalitat de l’administració és ben clara. 

Es retira l’esmena. 

Esmena 11. Article 18.4. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

S’accepta l’esmena. 

Esmena 12. Article 24. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Planteja un dubte al voltant del terme rúbrica. La representant de l’Administració aclareix el dubte 
i es retira l’esmena. 

Esmena 13. Article 41. Addició. Presenta la consellera Sánchez Grande (Federació Gonzalo 
Anaya). 

Considera que el nou plantejament de la Primària hauria d’afavorir la implicació de les famílies a 
través de les tutories i per tant s’hi hauria de fer referència.  

La Sra. Carrasco Mateu indica que aquesta qüestió ja està recollida, però que el personal tècnic 
jurídic recomana no repetir cada vegada la norma, sobretot quan aquesta pertany a l’àmbit au-
tonòmic valencià. 

Es retira l’esmena. 

Esmena 14. Article 42.1. Addició. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

La proposta de redacció alternativa persegueix facilitar la comprensió del punt i incloure-hi la 
participació de les famílies.  

Per a l’Administració el disseny universal de l’aprenentatge s’inclou en el decret. Accepta la revisió 
de la primera proposta, però no de la segona, ja que considera que la concreció del currículum 
concerneix al professorat, que té els coneixements i l’experiència necessaris.  

El conseller Araújo Montahud s’hi mostra en desacord, i es procedeix a votar l’esmena amb el 
resultat següent: 

A favor 1 vots 

En contra 19 vots 

Abstencions 1 vots 
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Esmena 15. Article 43. Addició. Presenta la consellera Sánchez Grande (Federació Gonzalo 
Anaya). 

Proposa afegir tutoria individualitzada, i l’Administració accepta l’esmena. 

Esmena 16. Art 43. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Proposa la següent redacció: «La comunicació amb les famílies es podrà fer a través de les plata-
formes educatives habilitades per la Conselleria d’Educació, sense menystenir cap altra via que 
assegure fefaentment que s’ha produït aquesta comunicació». 

Per part de l’Administració es comunica que aquesta redacció no eximeix del fet que puga haver-
hi altres formes de comunicació, tan sols es vol assegurar que s’utilitzen els canals oficials que 
blinden la confidencialitat de les dades.  

Després d’algunes intervencions, s’acorda que el Consell Escolar recomane revisar la redacció en 
el sentit de considerar de manera explícita el cas de les famílies que no disposen de mitjans digi-
tals.  

El conseller Calderón Benito reflexiona sobre la conveniència de crear manuals per a facilitar l’ús 
de les plataformes, i en resposta la representant de l’Administració esmenta el Pla Mulan i es 
comparteix l’enllaç a la pàgina web. 

Esmena 17. Disposició derogatòria única (punt 3). Addició. Presenta la consellera Terrero Gonzá-
lez (COVAPA). 

Proposa afegir «...en els aspectes relacionats amb la jornada escolar d’Educació Primària» ja que 
aquesta llei afecta també altres nivells. És necessari aclarir l’abast de la derogació.  

L’Administració informa que, efectivament, s’ha de deixar aquest aspecte sense derogar perquè 
correspon a la Direcció General de Centres, i no és competència d’aquesta Direcció General.  

El conseller García Trapiello recomana revisar aquesta derogatòria per a concretar aspectes, i 
l’Administració s’hi compromet. 

La consellera Sánchez Grande planteja que els conceptes «temps escolar» i «jornada escolar» 
s’utilitzen indistintament, tot i que no són sinònims. 

Amb relació a les derogacions, la presidenta del Consell Escolar proposa que es recomane a l’Ad-
ministració la modificació següent del text: «En tot allò relatiu a les derogacions, que s’explicite 
quins són els aspectes derogats». 

La consellera Sánchez Grande sol·licita saber si els horaris especials també es deroguen, i des de 
l’Administració se li respon que aquest punt ja està regulat en una altra norma, i per tant està 
derogat. No obstant això, s’afegirà una disposició addicional derogatòria per aclarir-ho. 

Aclariment. Xarxa llibres. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Demana informació sobre els nous llibres adaptats a la LOMLOE. Des de l’Administració se li acla-
reix que la reposició està prevista en la llei. 

Aclariment. Hores d’Anglés. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Manifesta que les famílies a què representen mostren preocupació per la disminució de les hores 
lectives d’Anglés. Des de l’Administració se li indica que no hi ha aquesta pèrdua respecte a l’an-
terior decret. A més, cal considerar que la llengua anglesa és vehicular en algunes àrees, gràcies 
a la Llei de Plurilingüisme, per tant s’ensenya durant més hores.  
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La presidenta del CECV comparteix informació sobre la jornada del dia 30/05/22. 

No havent-hi més punts per a tractar, s’alça la sessió a les 12:55 hores. 

Vist i plau. 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 8/2022 DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE LA 

COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA CO-

MUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA L’1 DE JUNY DE 2022 

PER VIA D’URGÈNCIA 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Lluïsa Martínez Gregori 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats locals  
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 

Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercé Alabau Siruana (Gonzalo Anaya) 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Professorat de centres privats 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Joan Quiles Izquierdo 

 
 
Professorat de centres públics 
Sheila Pla Català (ANPE) 
M.ª Carmen García Gil (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Francesc Galiano Navalón (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 

Excusen absència 

Laura Pastor Signes (FSIE) 
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 

Ponent 

Joaquín Mas Llorens 
Servei d’Inclusió Educativa 

Persones convidades  

Carmen Godoy Mesas 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Maria Viu Rodríguez 
Sara Maciá Ferrándiz 
 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament el dia 1 de juny de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència de 
les conselleres i els consellers que es relacionen i amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert en l’article 25.5 del 

Reglament de funcionament del CECV, sobre el Projecte de decret XX, de XX d’abril de 

2022, del Consell, d’Igualtat i Convivència en el sistema educatiu valencià. 

***** 

1. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert en l’article 25.5 del Regla-
ment de funcionament del CECV, sobre el Projecte de decret XXX, de XXX d’abril de 2022, del 
Consell, d’Igualtat i Convivència en el sistema educatiu valencià 

La presidenta presenta el ponent, Sr. Mas Llorens, qui passa a explicar el decret objecte de revisió, 
i enumera la normativa que deroga. Descriu amb detall la intencionalitat del text, que és pro-
moure que els centres siguen espais segurs, amables i protectors. Indica que es basa en una pers-
pectiva de drets, el diàleg igualitari, la competència psicoemocional, la prevenció i la intervenció 
educativa.  



Consell Escolar de la Comunitat Valenciana Actes 2022 

 

 

 

 

51 
 

Destaca la importància atorgada a la participació de la comunitat educativa i a la detecció de 
conductes perjudicials per a la convivència i les responsabilitats de cadascun dels agents. Indica, 
a més a més, que s’hi fa referència a l’Observatori d’Igualtat i convivència, òrgan consultiu. 

La presidenta agraeix al ponent la intervenció i demana si hi ha alguna intervenció abans de co-
mençar amb les esmenes.  

El conseller García Trapiello sol·licita poder presentar esmenes i comentaris in voce. Sense més, 
s’inicia la presentació de les esmenes dels membres de la Permanent al text. 

Esmena 1. Preàmbul. Modificació. Presenta la consellera Pla Català (ANPE-CV). 

Demana que es faça referència a l’autoritat del professorat tal i com ve regulada en la llei 
15/2010, d’Autoritat del Professorat. 

S’accepta. 

Esmena 2. Article 28. Addició. Presenta la consellera Pla Català (ANPE-CV). 

Considera que cal incloure en el Ple de l’Observatori d’Igualtat i Convivència les organitzacions 
sindicals amb representació a la mesa sectorial. 

L’Administració considera que suposaria un increment en la quantitat de persones que componen 
el consell escolar, però es compromet a valorar la proposta.  

L’esmena esdevé recomanació del CECV. 

Esmena 3. Article 1. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

El conseller García Trapiello proposa modificar l’expressió «regular el principi d’igualtat». Per la 
seua banda, el conseller Araújo Montahud proposa canviar per «establir i regular el model de 
convivència en el sistema educatiu valencià baix el principi d’igualtat». 

L’Administració es compromet a revisar aquest apartat i l’esmena plantejada pel conseller Araújo 
Montahud esdevé recomanació del CECV. 

Esmena 4. Article 7.2. Addició. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

En fer referència a les faltes d’assistència i a la puntualitat caldria incloure també la totalitat del 
personal del centre (cal afegir: «…i el personal del centre»); posteriorment demana que es valore 
suprimir qualsevol referència a aquest punt.  

S’accepta l’esmena per part de l’Administració, i es valorarà la millor proposta. 

Esmena 5. Article 7.2. Supressió. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Segons el conseller, dir que «les normes regularan les competències» és incongruent, perquè ja 
estan regulades. 

S’accepta l’observació, i es valorarà modificar la redacció.  

Esmena 6. Article 7.2. punt 3. Addició. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONVAPA). 

El conseller proposa com a redacció alternativa: «afavorirà el respecte i l’exercici efectiu dels 
drets i el compliment dels deures de tota la comunitat educativa». 

S’accepta l’esmena. 

Esmena 7. Article 6. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Considera que violència de gènere i violència masclista són dos conceptes equivalents i que, per 
tant, caldria eliminar la paraula «masclista». Però la llei considera «violència de gènere» l’exercida 
per un agressor que té relació amb la víctima i «violència masclista» un terme més general. Es 
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considera que la violència de gènere existeix i ha d’aparéixer, però també cal incloure la resta de 
violències contra les dones. Per això no es pot eliminar.  

Tanmateix, el representant de l’Administració es compromet perquè es revise la redacció de 
l’apartat. 

Esmena 8. Article 7.3. Punt A. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut pres-
tigi). 

Proposa que s’afegisca algun límit d’edat a la possibilitat de participar en l’elaboració de la norma.  

Per part de l’Administració es pretén que tot l’alumnat participe en l’elaboració de les normes en 
la mesura que l’edat ho permeta. 

El conseller García Trapiello pensa que la redacció no és l’adequada, i la presidenta del CECV de-
mana que la consellera Martínez Gregori com a especialista en dret, propose una nova. 

Esmena 9. Article 11. Punt 5. Supressió. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Expressa desacord amb el fet que a un alumne o alumna se li negue el dret d’assistir a classe. 

Per part de l’Administració es reconeix aquest dret i es contempla també l’autoritat del professo-
rat. Cal considerar molts factors darrere de les conductes disruptives, però també les conseqüèn-
cies en el professorat i la resta d’alumnat. La retirada de tot aquest articulat no es pot assumir. 

La consellera Terrero González proposa afegir que siga l’última opció després d’haver aplicat al-
tres mesures i que l’expulsió només s’aplique de manera excepcional.  

El vicepresident del CECV, Sr. Fullana Mestre, proposa incloure mesures d’acompanyament per-
què no es puga pervertir la norma i se’n garantisca l’excepcionalitat. 

La presidenta del CECV proposa fer una recomanació en aquest sentit a l’Administració, i s’ac-
cepta revisar-ne la redacció. 

Esmena 10. Article 11. Supressió. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Ja s’ha tractat. 

Esmena 11. Article 12. Punt 2. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Proposa incloure la obligatorietat d’informar la família o la representació legal. 

S’accepta. 

Esmena 12. Article 14. Punt 1. Addició. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Proposa afegir «...preservant la privacitat adequada». 

S’accepta. 

Esmena 13. Article 14. Punt g. Supressió. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Proposa eliminar «Supressió del dret a participar a les activitats extraescolars o complementàries 
del centre durant un període màxim d’un mes». 

Es retira, a causa de la recomanació de revisió general ja acordada. 

Esmena 14. Article 14. Apartat i. Supressió. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Es retira a causa de la recomanació de revisió general ja acordada. 

Esmena 15. Article 14. Punt 2. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

No existeix l’apartat esmentat. S’accepta. 
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Esmena 16. Article 14. Punt 6. Supressió. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Proposa eliminar «no cap reclamació per via administrativa». 

S’accepta. 

Esmena 17. Article 17.3 Apartat b, d, e, f i g. Supressió. Presenta la consellera Terrero González 
(COVAPA). 

Proposa eliminar «supressió del dret de participar». 

Es retira a causa de la recomanació de revisió general ja acordada. 

Esmena 18. Article 17.5 Apartat b, c i d. Supressió. Presenta la consellera Terrero González (CO-
VAPA). 

Demanen que s’especifiquen els casos d’extrema gravetat. 

S’accepta.  

Esmena 19. Article 18.2. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

S’accepta. 

Esmena 20. Article 24. Addició i supressió. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Demana afegir «de la convivència i conducta» i llevar «convivència i conducta; igualtat i diversitat; 
trastorns del espectre autista (TEA); discapacitats sensorials: auditives y visuals; discapacitat mo-
triu; discapacitat intel·lectual; altes capacitats intel·lectuals; dificultats específiques de aprenen-
tatge; trastorn per dèficit d’atenció i hiperactivitat (TDAH)». 

Per part de l’Administració s’indica que aquest article requereix una revisió íntegra, i la presidenta 
del CECV comunica que es recomanarà una nova redacció. 

Esmena 21. Article 25. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Proposa eliminar el terme «violència de gènere», ja que es repeteix. 

S’accepta, perquè és una errada. 

Esmena 22. Article 28. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Es proposa la redacció: «Tres membres del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana en repre-
sentació de pares i mares de l’alumnat i designats per la seua organització de caràcter autonò-
mic». 

La consellera Salvador Muñoz recorda que la representació dels consells escolars es tria en funció 
de la major representativitat. 

L’Administració es compromet a incrementar la participació de les famílies i a revisar el procedi-
ment. 

Esmena 23. Article 34.1 Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA). 

Correcció d’una errada ortogràfica.  

S’accepta. 

El conseller García Trapiello indica que s’ha sentit molest perquè se li ha retret que no presente 
esmenes dins del termini i en la forma escaient, i es justifica explicant que les seues intervencions 
són aportacions constructives que pretenen millorar els textos que redacta l’Administració. 

Passa a desgranar les seues esmenes. 

Esmena 24. Article 18. Addició. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 
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Explica que l’article 18 fa referencia a un «procediment ordinari» i en aquesta norma en cap cas 
es determina què és un «procediment ordinari». 

S’accepta. 

Esmena 25. Article 18. Punt 3. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut 
prestigi). 

Puntualitza que no se delega en «el professorat», ha de ser en una persona concreta. 

S’accepta. 

Esmena 26. Article 4. Punt 3. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut pres-
tigi). 

Proposa concretar qui és la persona instructora i com s’anomena. 

S’accepta. 

Esmena 27. Article 20. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Assenyala dos errors ortogràfics en la versió en castellà, i es pren nota per a corregir-los. 

Esmena 28. Article 20. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Demana una revisió coherent de tots els articles. En aquest en concret, en la versió en castellà 
posa «escrito en que» i la forma correcta és «escrito en el que». 

Esmena 29. Article 21. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Creu que el CECV hauria de recomanar la revisió dels articles sobre l’inici del procediment ordi-
nari, i definir prèviament els tràmits per a facilitar la gestió de les famílies. 

L’Administració accepta les recomanacions.  

El conseller Amorós Galiana, per la seua banda, també vol fer aportacions in voce. 

Esmena 30. Article 17. Addicció. Presenta el conseller Amorós Galiana (STEPV). 

Proposa afegir al títol «conductes greument perjudicials per a la convivència». 

L’Administració accepta la recomanació. 

Esmena 31. Article 26. Addicció. Presenta el conseller Amorós Galiana (STEPV). 

Proposa afegir «emissió d’informe», quan parla de les finalitats de l’Observatori d’Igualtat i Con-
vivència.  

S’accepta la recomanació. 

Esmena 32. Article 38. Addicció. Presenta el conseller Amorós Galiana (STEPV). 

Proposa incloure el personal no docent en la defensa jurídica.  

La representació de l’Administració es compromet a revisar si és possible, ja que no es tracta de 
personal docent.  

Esmena 33. Capítol 3. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Recomana canviar la redacció perquè creu que dir «les pràctiques són el conjunt d’estratègies» 
no és correcte.  

La representació de l’Administració accepta revisar la redacció. 

Esmena 34. Article 37 (Punt 4) i 39. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut 
prestigi). 
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Recomana canviar la redacció on diu «respectar la llibertat de consciència» per «defensar». El 
conseller Araújo Montahud també proposa que es revise aquesta redacció. 

La representació de l’Administració accepta revisar la redacció dels articles. 

Esmena 35. Preàmbul. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Indica que hi ha una errada quan es parla de la resolució de l’ONU 53/24, ja que en realitat és la 
53/243. 

S’accepta l’esmena. 

Esmena 36. Article 3.4. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Proposa redactar: «la participació és un dret, una actitud i una competència que cal desenvolu-
par, suposa respectar i potenciar l’autonomia i l’agencia de persones per acompanyar en el seu 
procés d’apoderament». 

S’accepta. 

Aprofita per a felicitar l’Administració perquè en el punt 7.3.2c es diu explícitament que «les fa-
mílies tindran una participació activa» i convida que es generalitze en totes les normes, tenint en 
compte el Programa INCLUDED, que ja ha sigut esmentat en altres ocasions.  

No havent-hi més punts per a tractar, s’alça la sessió a les 11.00 hores. 

València, 1 de juny del 2022 

Vist i plau. 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 9/2021 DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE LA 

COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA CO-

MUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 14 DE JUNY DE 

2022, PER VIA D’URGÈNCIA 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Marina Gilabert Aguilar 
Lluïsa Martínez Gregori 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Directors de centres públics 
Joaquina Barba Plaza (ADIP PV) 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats locals  
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercé Alabau Siurana (Gonzalo Anaya) 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Inspecció educativa autonòmica 
Mercé Cerver Dasí 

 
 
Professorat de centres públics 
Sheila Pla Català (ANPE) 
M.ª Carmen García Gil (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Francesc Galiano Navalón (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Titulars de centres privats  
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 

Ponents 

Elsa Vilalta Fonfría  
M.ª José Gregori Soriano 
Carmen Peris Palomar 
Carla Moreno 
Teresa Carrasco Mateu 

Excusa absència  

Eva Julià Tomás Tomás 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Jose Mª Ivars Rodrigues (FISE) 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Maria Viu Rodríguez 
Sara Maciá Ferrándiz 
 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament el dia 8 de juny de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència de 
les conselleres i els consellers que es relacionen, i amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 25.5 del Regla-

ment de Funcionament del CECV, sobre el Projecte de decret __/____, de __ de ______, del 

Consell, d’ordenació de l’Educació Secundària Obligatòria en el sistema educatiu valencià.  

2. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 25.5 del Regla-

ment de Funcionament del CECV, sobre el Projecte de decret __/____, de __ de ______, del 

Consell, d’ordenació del Batxillerat en el sistema educatiu valencià. 

***** 
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1. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 25.5 del Reglament 
de Funcionament del CECV, sobre el Projecte de decret __/____, de __ de ______, del Consell, 
d’ordenació de l’Educació Secundària Obligatòria en el sistema educatiu valencià  

El conseller Araújo Montahud agraeix a la presidenta del CECV que haja mediat perquè tota la 
documentació estiga completa i es facilite en les dues llengües, tanmateix, en reclama l’índex i la 
numeració de les pàgines; també indica que hi ha documents il·legibles. Per tot això, observa que 
no es pot fer un treball de qualitat per part de la comissió ni elaborar l’informe del CECV. 

La senyora Vilalta Fonfría demana disculpes ja que, per error, no es va enviar un annex, però 
indica que la resta de materials s’han enviat, tret de la documentació que ja estava en el Reial 
Decret.  

La presidenta del CECV proposa adreçar una recomanació a l’Administració a partir de les consi-
deracions del conseller Araújo Montahud.  

Intervenen el conseller García Trapiello, que considera que és preferible evitar una votació contra 
la norma per operativitat, i la consellera Terrero González, que reconeix l’esforç de l’Administra-
ció, i que està d’acord amb les opinions dels consellers Araújo Montahud i García Trapiello, i amb 
l’agraïment a la presidenta del CECV. Insisteix en el fet que amb aquesta precipitació no s’ha de 
treballar, però no li sembla oportú posar obstacles al desenvolupament de la norma.  

El conseller Araújo Montahud comunica que no és la seua intenció bloquejar l’aprovació de la llei, 
però vol que conste en acta el seu malestar pels fets esmentats. 

La consellera Vilalta Fonfría explica, a grans trets, el contingut del decret i descriu molt breument 
cada apartat. Fa referència a les descripcions dels currículums de cada àrea, al perfil d’eixida i a 
les huit competències clau, que venen determinades per la Unió Europea. 

Parla sobre els Àmbits i especifica que seran obligatoris en 1r ESO per a facilitar la transició des 
de Primària, i optatius en 2n i 3r ESO. També descriu el contingut de l’àrea de Projecte interdisci-
plinari, i es refereix als tallers de reforç, als d’aprofundiment, als programes de diversificació cur-
ricular, a l’aula compartida i al Projecte d’investigació. Pel que fa a l’avaluació, s’ha intentat po-
tenciar que siga qualitativa, quantitativa i personalitzada, i que repetir curs siga un fet extraordi-
nari. Finalment, remarca que desapareixerà la convocatòria extraordinària de l’ESO, però no la de 
Batxillerat.  

La presidenta del CECV dona pas a les esmenes. 

Observacions genèriques. Modificació. Presenta la consellera Pla Català (ANPE-CV) 

Agraeixen a l’Administració l’elaboració d’aquest decret i fa peticions sobre alguns aspectes: 

• Que no siguen obligatoris els àmbits en 1r ESO. 

• Que totes les matèries optatives es puguen oferir, que aquesta possibilitat no estiga condici-
onada a la plantilla definitiva dels centres.  

• Que es valore eliminar l’obligatorietat del Projecte interdisciplinari com a matèria.  

• Que es racionalitzen els continguts de les matèries.  

• Que se’n pospose la implantació, ja que és precipitat.  

Per part de l’Administració es justifiquen les raons per les quals s’han pres les mesures que el 
sindicat no troba adients, per la qual cosa no es contempla modificar-les. 



Consell Escolar de la Comunitat Valenciana Actes 2022 

 

 

 

 

58 
 

El conseller Calderón Benito pregunta per la modalitat del Batxillerat General i planteja que els 
canvis normatius requereixen formació i adaptació. La Sra. Vilalta Fonfría indica que l’Administra-
ció contempla aquest acompanyament. Pel que fa al Batxillerat general, integrat per matèries de 
modalitats diferents, comunica que no s’implantarà el pròxim curs però sí el següent.  

La presidenta del CECV proposa traslladar a l’Administració la recomanació següent: «és neces-
sària la flexibilitat amb la implantació dels àmbits i dels projectes interdisciplinaris, tot respectant 
l’autonomia dels centres i intentant que l’impacte dels canvis siga tan poc traumàtic com siga 
possible». 

Aclariment. Article 3.2. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA) 

Manifesta preocupació per la constitució de la nova Xarxa llibres i per la pèrdua d’hores lectives 
de determinades matèries. 

A més a més, sol·licita aclariment sobre com afecta als quatre cursos de l’ESO l’organització en 
àmbits en 1r ESO. 

Per a la representant de l’Administració la redacció és adequada, i com que el text està replicat 
del Reial decret, no procedeix l’esmena. Per tant, es rebutja.  

Esmena 1. Article 5.1. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA) 

Proposa la redacció següent: «L’Educació Secundària Obligatòria té caràcter obligatori i ha de ser 
gratuïta». 

L’Administració indica que la redacció és la del Reial Decret i aclareix que quan la llei parla d’en-
senyament no inclou el material.  

Es rebutja l’esmena. 

Esmena 2. Article 5.6. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

On diu «Els centres treballaran en col·laboració amb les famílies per a fer costat al procés educatiu 
dels seus fills i filles», proposa canviar col·laboració per participació, però la representant de l’Ad-
ministració argumenta que es tracta una col·laboració conjunta. 

Finalment, el conseller retira l’esmena. 

Esmena 3. Article 6.8. Addició. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposa afegir: «La llengua és l’instrument d’adquisició i construcció del procés d’aprenentatge». 

S’accepta. 

Esmena 4. Article 6.9. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposa: «S’ha de garantir l’atenció personalitzada a l’alumnat que presente necessitats especials 
d’aprenentatge, dificultats d’integració en l’activitat ordinària dels centres, alta capacitat in-
tel·lectual i a l’alumnat amb discapacitat, així  ́com la detecció primerenca de les dificultats en 
l’aprenentatge i la posada en marxa de mecanismes de suport i flexibilització, alternatives meto-
dològiques i qualsevol altra mesura que es considere adequada per al correcte desenvolupament 
del procés d’aprenentatge». 

La representant de l’Administració es compromet perquè es revise la redacció per a afavorir la 
inclusió. 
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Esmena 5. Article 7.h. Modificació. Presenten el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) i la con-
sellera Terrero González (COVAPA) 

Amb la intenció de donar «el mateix tracte a les dues llengües oficials», plantegen afegir-hi «en 
ambdues llengües». 

Per part de l’Administració es fa referència al marc legal (Constitució espanyola, Estatut d’auto-
nomia, Llei d’Ús i Ensenyament) que justifiquen l’ús de l’expressió «llengua pròpia» 

Com que no hi ha acord, es procedeix a la votació de l’esmena, i el resultat és el que segueix: 

A favor 2 vots 

En contra 0 vots 

Abstenció 19 vots 

Per tant, es rebutja l’esmena. 

Esmena 6. Article 7.k i l. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

En la versió castellana s’ha de substituir «de cura» per «del cuidado». 

S’accepta l’esmena. 

Esmena 7. Article 9. Addició. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposa afegir «mitjançant l’elaboració del projecte curricular». 

Des de l’Administració es considera que la redacció és correcta, ja que hi ha hagut un canvi ter-
minològic coherent amb el Reial Decret. 

La presidenta del CECV proposa afegir al final del paràgraf «formalitzaran en el corresponent do-
cument de concreció curricular», i s’accepta per ambdues parts. 

Esmena 8. Article 9. Modificació. Presenta la consellera Alabau Siurana (Gonzalo Anaya) 

Es proposa substituir «afavorir» per «garantir». 

S’accepta l’esmena. 

Aclariment. Article 10. Modificació. Presenta la consellera Alabau Siurana (Gonzalo Anaya) 

Demana aclariment quan es parla de oferta d’optatives, ja que hi ha poca concreció. 

Per part de l’Administració s’explica que en el punt 4 apareixen totes les optatives i també s’hi 
concreta quines són d’oferta obligatòria. 

Esmena 9. Article 10.4. Addició. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA) 

Es proposa afegir «...i sempre que hi haja disponibilitat horària del professorat i això no supose 
un augment de la plantilla prevista». La intenció és que es puguen oferir totes les optatives. 

Tanmateix, per a l’Administració està garantit que tot l’alumnat puga assolir el perfil d’eixida a la 
fi de l’ensenyament obligatori; a més, hi ha unes optatives d’oferta obligatòria assegurades i unes 
hores contemplades en el Pla de Millora. La Sra. Vilalta Fonfría remarca que aquesta reforma ha 
incrementat el nombre d’optatives. 

No obstant això, la consellera Terrero González manté l’esmena i es procedeix a la votació, amb 
el resultat següent: 

A favor 3 vots 
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En contra 18 vots 

Abstencions 0 vots 

Es rebutja l’esmena. 

Aclariment. Article 11. Modificació. Presenta la consellera Alabau Siurana (Gonzalo Anaya) 

Demana informació sobre si els centres poden decidir aplicar o no els àmbits, i, si és el cas, amb 
quin criteri, si la decisió s’ha d’aprovar per part del consell escolar o el claustre. 

La representant de l’Administració indica que és la Conselleria d’Educació qui determina que en 
1r ESO s’apliquen els àmbits, però en la resta de cursos la decisió la pren cada centre. 

Esmena 10. Article 11. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA) 

Proposa que el consell escolar de centre participe en la decisió d’implantar els àmbits en els cur-
sos de l’ESO. 

La representant de l’Administració explica que els centres són els que tenen l’autonomia i la com-
petència en aquest cas. 

La consellera Alabau Siruana proposa afegir a la redacció «escoltat el consell escolar», i la conse-
llera Terrero González hi està d’acord. 

Finalment, la representant de l’Administració accepta l’esmena. 

Aclariment. Article 12.a. Modificació. Presenta la consellera Alabau Siurana (Gonzalo Anaya) 

Vol saber quin perfil de professorat imparteix l’àrea d’Educació en Valors Cívics i Ètics. 

La representant de l’Administració contesta que ho farà el professorat de Filosofia. 

Esmena 11. Article 13. Modificació. Presenta la consellera Alabau Siurana (Gonzalo Anaya) 

Els preocupa l’increment de dues hores lectives en 1r i 2n de l’ESO, que s’agreuja quan no hi ha 
servei de menjador. 

La representant de l’Administració comunica que s’ha fet la reflexió sobre el tema, però que és 
important assegurar un perfil d’eixida més complet. Tanmateix, encara s’està valorant aquest as-
pecte. 

Es recomana que el CECV faça un estudi sobre l’increment horari en 1r ESO. 

Esmena 12. Article 14.3. Addició. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA) 

Proposa afegir: «…i de la llengua estrangera». 

S’accepta l’esmena. 

Esmena 13. Article 14.5. Supressió i modificació. Presenten el conseller Araújo Montahud (CON-
CAPA) i la consellera Terrero González (COVAPA) 

El conseller Araújo Montahud qüestiona la situació de llengua minoritzada del valencià. 

La consellera Terrero González proposa que la redacció siga «ambdues llengües oficials» per a 
totes les ocasions en què s’esmenten el valencià i el castellà.  

La Sra. Vilalta Fonfría aclareix la diferencia entre llengua minoritària i llengua minoritzada. 
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Els consellers García Trapiello i Araújo Montahud mostren desacord en el fet que el valencià apa-
rega en aquesta norma com a llengua minoritzada per raons diverses, i després d’algunes inter-
vencions que no acosten posicions, es procedeix a votar l’esmena. 

El resultat de la votació és el següent:  

A favor 3 vots 

En contra 19 vots 

Abstencions 0 vots 

Es rebutja l’esmena. 

Esmena 14. Article 15. Addició. Presenten el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) i la conse-
llera Alabau Siurana (Gonzalo Anaya) 

Es proposa situar els projectes interdisciplinaris dins de l’estructura curricular del centre, però la 
representant de l’Administració comunica que encara s’està valorant. A més a més, la consellera 
Alabau Siurana pregunta com s’explicarà el possible increment horari a les famílies. 

Per part del CECV es recomana que es valore l’increment de la càrrega horària i que els centres 
informen les famílies sobre cada situació. 

Finalment, la consellera Terrero González retira l’esmena.  

Esmena 15. Article 16.2 i 3. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Es retira. 

Esmena 16. Article 18.2.b. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Es retira. 

Esmena 17. Article 19. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Es retira. 

Aclariment. Article 20.6. Presenta la consellera Alabau Siurana (Gonzalo Anaya) 

Sol·licita que siga explicat el Projecte d’investigació.  

La Sra. Vilalta Fonfría indica que ja ho contempla la llei, s’especifica que ha de quedar a l’abast de 
tota la comunitat educativa. 

Esmena 18. Article 21. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Es retira.  

Esmena 19. Article 21.2. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Es retira.  

Esmena 20. Article 23. Modificació. Presenta la consellera Alabau Siurana (Gonzalo Anaya) 

Es retira.  

Esmena 21. Article 25. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposen la redacció següent: «El tutor o la tutora que exercisca la tutoria del grup coordinarà 
l’equip educatiu corresponent». 
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La representant de l’Administració argumenta que l’ús d’un verb en futur no implica obligació, 
però es valorarà millorar la redacció.  

Esmena 22. Article 26. Modificació. Presenta la consellera Alabau Siurana (Gonzalo Anaya) 

Pensen que no s’especifica el nombre de tutories de manera periòdica, ni tampoc horari per a 
facilitar la conciliació i fer possible la participació. 

S’accepta. 

Esmena 23. Article 26. Addició. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposen afegir-hi dos punts sobre tutoria i orientació.  

La representant de l’Administració es compromet a revisar en el text definitiu si ja està contem-
plat i si no, s’hi inclourà. 

Esmena 21. Article 26.2 i 4. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposa substituir «una persona tutora» per «un tutor o tutora». Per part de l’Administració s’ex-
plica que és un tema de llenguatge inclusiu.  

Es retira l’esmena. 

Esmena 22. Article 34. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Se sol·licita que es revise la redacció per a facilitar la comprensió del text. S’accepta fer la revisió. 

Esmena 23. Article 35. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Pensen que l’alumnat ha de ser escoltat prèviament a l’avaluació, no durant les sessions d’avalu-
ació. La representant de l’Administració explica que l’alumnat ja participa en les reunions d’ava-
luació. 

El conseller García Trapiello indica que cal especificar que l’assistència és en representació de 
l’alumnat, i la presidenta del CECV conclou que també s’ha de tindre en compte que l’alumne o 
alumna representant podrà aportar acords col·lectius.  

El CECV acorda amb l’Administració que es revise la redacció de l’article tenint en compte les 
observacions anteriors. 

Esmena 24. Article 38. Modificació. Presenta la consellera Alabau Siurana (Gonzalo Anaya) 

Proposa que s’habilite algun recurs perquè les famílies, per iniciativa pròpia, puguen demanar 
entrevista amb tutors i tutores, però l’Administració comunica que ja es contempla.  

Es retira l’esmena. 

Esmena 25. Article 38.1. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA) 

Proposen «podrà realitzar-se». 

Per acord es recomana que la redacció siga similar a la del decret de Primària. 

Esmena 26. Annex 17 ap. g. Supressió. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Es demana que se suprimisca l’apartat sencer, perquè es pensa que emet un judici de valor sobre 
la implicació de les famílies, sense establir prèviament les formes de col·laboració.  
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L’Administració ho tindrà en consideració i es compromet a especificar, amb criteris objectius, 
com s’articula la col·laboració de les famílies amb els centres. 

 

2. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert en l’article 25.5 del Regla-
ment de Funcionament del CECV, sobre el Projecte de decret __/____, de __ de ______, del 
Consell, d’ordenació del Batxillerat en el sistema educatiu valencià 

Es passa a tractar les esmenes presentades. 

Esmena 1. Article 5. Addició. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposen afegir «Els centres treballaran en col·laboració amb les famílies per a donar suport al 
procés educatiu dels seus fills i filles». 

Es retira. 

Esmena 2. Article 6. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA) 

Es proposa canviar «com a llengua pròpia» per «com a llengua cooficial». En no haver-hi acord es 
procedeix a la votació, que queda així: 

A favor 2 vots 

En contra  19 vots 

Abstencions 0 vots 

Es rebutja. 

Esmena 3. Article 5. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Es proposa la redacció següent: «Es prestarà especial atenció a l’orientació educativa i 
professional de l’alumnat assessorant-lo en la presa de decisions sobre el seu futur professional i 
acadèmic». 

El CECV recomana que es revise la redacció de l’article per a aclarir-ne el fons sense perjudici 
d’usar un llenguatge inclusiu, i l’Administració accepta fer-ho. 

Esmena 4. Article 6.7. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposen canviar: «ús d’ambdues llengües». 

Com que no hi ha acord, es procedeix a la votació, que queda com segueix: 

A favor 2 vots 

En contra 19 vots 

Abstencions 0 vots 

Es rebutja. 

Esmena 5. Article 6. Addició. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposa afegir dos punts (10 i 11), però per part de l’Administració es considera que el contingut 
proposat està inclòs en els punts 5 i 6, i també en el capítol 3. 

El conseller Araújo Montahud considera que no és exactament així, i sol·licita que es revise el text, 
i la representant de l’Administració es compromet a fer-ho. 

Esmena 6. Article 7. Modificació. Presenta la consellera Terrero González (COVAPA) 
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Es proposa canviar «les llengües oficiales» per «el valencià, com a llengua pròpia, i el castellà, 
como llengua cooficial». 

Com que no hi ha acord, es procedeix a la votació i el resultat n’és: 

A favor 2 vots 

En contra 19 vots 

Abstencions 0 vots 

Es rebutja l’esmena. 

En aquest punt, la consellera Terrero González comunica que abandona la reunió i que el 
conseller Araújo Montahud presentarà les esmenes de COVAPA en el seu nom. 

Esmena 7. Article 7.e. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposa indicar «dominar les dues llengües oficials». 

Es considera com l’esmena ja tractada.  

Esmena 8. Article 7.f. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposa afegir «establint com a referencia el nivell A2-B1 dins del Marc Europeu Comú de 
Referència» perquè pensa que és necessari marcar un objectiu concret. 

La representant de l’Administració explica que ja està legislat en altres apartats. Tanmateix, es 
compromet a revisar les concrecions.  

Es retira l’esmena. 

Esmena 9. Article 10.4. Modificació. Presenta la consellera Alabau Siurana (Gonzalo Anaya) 

Pensa que no es concreten els criteris per a triar les assignatures de modalitat. 

L’Administració explica que es desenvoluparan en resolucions posteriors. 

Aclariment. Article 10.5. Presenta la consellera Alabau Siruana (Gonzalo Anaya) 

Es demana explicació de com es durà a terme la modalitat a distancia, que és una novetat. 

Per part de l’Administració s’explica que l’objectiu és poder complementar la modalitat presencial 
con la que es podrà cursar a distància però que encara està per concretar. 

Esmena 10. Article 19. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud en nom de la conse-
llera Terrero González (COVAPA) 

Es retira. 

Esmena 11. Article 19.5. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 

Proposa eliminar «pel que sembla» perquè així redactat sembla ambigu o arbitrari. Per part de 
l’Administració s’aclareix que aquests criteris s’establiran en posteriors resolucions, però es 
comprometen a revisar la redacció i canviar aquest terme per un de sinònim. 

El vicepresident del CECV pensa que la redacció és adequada perquè contempla la inclusió. Les 
situacions personals són molt diverses i és difícil concretar. 

Tanmateix, la consellera Martínez Gregori exposa que l’expressió «pel que sembla» és molt 
oberta i pensa que és possible que quan passe per Serveis Jurídics no s’accepte. 

La Sra. Carrasco Mateu proposa canviar per «de forma motivada», i s’acorda que es revise el text 
en aquest sentit. 
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Esmena 12. Article 20.d. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Es retira perquè ja s’ha tractat en el decret de Secundària. 

Esmena 13. Article 22.2. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Es retira perquè ja s’ha tractat en el decret de Secundària. 

Esmena 14. Article 26. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Es retira perquè ja s’ha tractat en el decret de Secundària. 

Esmena 15. Article 26.2. Addició. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposa afegir «L’equip directiu garantirà que el tutor o tutora impartisca docència a tot l’alumnat 
del grup que tutoritza». 

Es retira l’esmena. 

Esmena 16. Article 26.8. Addició. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposa afegir «Tot l’alumnat ha de ser atès per un tutor o tutora que ha de vetlar, especialment, 
pel desenvolupament personal de l’alumnat, el seu benestar i l’assoliment progressiu de les 
competències». 

Es retira. 

Esmena 17. Article 26.4. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposa substituir «la persona tutora» per «el tutor o la tutora». 

Es retira perquè ja s’ha tractat en el decret de Secundària. 

Esmena 18. Article 28. Addició. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposa afegir «En el batxillerat l’acció tutorial acompanyarà el procés educatiu individual i 
col·lectiu de l’alumnat». 

L’Administració comunica que ja està contemplat, per tant, es retira. 

Esmena 19. Article 30.7. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

Proposa afegir «mesures d’adaptació als criteris d’avaluació i/o qualificació». Consideren que no 
és inclusiu deixar d’avaluar 

Es planteja des de l’Administració que està pensat per a casos concrets (persones sordes, llengua 
estrangera). No és per a alumnat amb necessitats específiques de suport educatiu en general, 
sinó per a un alumnat molt concret, i incloent-hi adaptació de la matèria. 

Es retira. 

Esmena 20. Article 36. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

El conseller Araújo Montahud proposa que la redacció alternativa siga: «Serà d’aplicació la 
normativa vigent en matèria d’inclusió, on s’estableixen les mesures perquè la realització dels 
processos associats a l’avaluació s’adapte a les circumstàncies de l’alumnat amb necessitats 
específiques de suport educatiu». 

S’accepta. 

Esmena 21. Article 37. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud (CONCAPA) 

S’accepta revisar la redacció en el mateix sentit que en el text de Secundària. 
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Esmena 22. Article 38.3. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud en nom de la con-
sellera Terrero González (COVAPA) 

Proposa substituir «incompatible» per «no qualificable». 

La representant de l’Administració es compromet a valorar el canvi. 

Esmena 23. Article 38.3. Addició. Presenta el conseller Araújo Montahud en nom de la consellera 
Terrero González (COVAPA) 

Proposa afegir «i alumnat major d’edat». 

S’accepta per part de l’Administració. 

Esmena 24. Article 40. Modificació. Presenta la consellera Alabau Siurana (Gonzalo Anaya) 

Consideren que el suport i la participació de la família, també en el cas de l’alumnat major d’edat, 
és important. 

L’Administració comunica que ja està contemplat, i es retira l’esmena. 

Esmena 25. Article 41. Modificació. Presenta la consellera Alabau Siurana (Gonzalo Anaya) 

Consideren que la comunicació amb les famílies hauria de fer-se en un format accessible fins i tot 
per a qui no dispose de mitjans tècnics. 

S’accepta l’esmena. 

Esmena 26. Article 41. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud en nom de la conse-
llera Terrero González (COVAPA) 

Proposa substituir «s’ha de realitzar» per «es podrà realitzar». 

S’accepta. 

Esmena 27. Article 43. Modificació. Presenta el conseller Araújo Montahud en nom de la conse-
llera Terrero González (COVAPA) 

Proposa substituir «incompatible» per «no qualificable». 

La representant de l’Administració es compromet a fer-ne una revisió. 

Esmena 28. Article 52. Addició. Presenta el conseller Araújo Montahud en nom de la consellera 
Terrero González (COVAPA) 

Proposa afegir «se’n pot concedir una per cada vint alumnes». 

La consellera Carrasco Mateu aclareix que quan es parla de matèries no superades es fa 
referencia a matèries amb exempció, no a matèries suspeses.  

S’aclareix que quan s’atorga una matrícula ja es fa respecte del total d’alumnat, no dels aprovats. 
Comunica que ja està contemplat. 

***** 

Finalitzada la presentació d’esmenes, el conseller García Trapiello observa que seria convenient 
que el títol del Decret continguera la paraula currículum.  

La Sra. Carrasco Mateu argumenta que el decret conté altres aspectes inclosos dins del terme 
ordenació. El Reial Decret que el propicia, d’altra banda, tampoc parla de currículum, sinó d’or-
denació i ensenyaments mínims. Però si els serveis jurídics ho admeten, es modificarà en aquest 
sentit. 
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El conseller Calderón Benito reflexiona sobre l’increment en la càrrega lectiva de l’alumnat, en el 
sentit que també afectarà el personal no docent (subaltern i administratiu) que no es troba con-
templat dins d’aquest pacte. 

La Sra. Vilalta Fonfría, contràriament, indica que aquesta situació ja està contemplada i que se 
n’ajustarà l’horari als temps de la jornada escolar. La situació, d’entrada, no afectara la resta de 
cursos ni el funcionament del centre. 

La consellera Martínez Gregori indica que el títol del decret està regulat per la normativa, i que 
potser hi ha poc de marge de maniobra per a modificacions i canvis de terminologia. 

No havent-hi més punts per a tractar, s’alça la sessió a les 13.50 hores. 

Vist i plau. 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 10/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PER-

MANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-

LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 29 DE JULIOL DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Lluïsa Martínez Gregori 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Entitats locals  
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Raquel Sànchez Grande (GONZALO ANAYA) 
Inspecció educativa 
Francisco Pablo Ortega Gil 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 

 
 
 
 
Professorat de centres públics 
Sheila Pla Català (ANPE) 
Mari Carmen Gil García (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Francesc Galiano Navalón (STEPV) 
Universitats Valencianes  
Inmaculada Rodríguez Moya (UJI) 
Mamen Pastor 

Excusa absència 

Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 

Ponent 

Pedro Sigler Vizcaíno 

Persones convidades  

M.ª Adela Ochando Cortina 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 
Sara Maciá Ferrándiz 
 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament el 29 de juliol de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència de 
les conselleres i els consellers que es relacionen, i amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons allò establert en l’article 25.5 del Re-

glament de Funcionament del CECV, sobre el Projecte de Decret del Consell, pel qual es fixen 

les retribucions que hauran de percebre els qui hagen sigut nomenats funcionaris en pràcti-

ques dels cossos docents dependents de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport. 

***** 

1. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons allò establert en l’article 25.5 del Re-
glament de Funcionament del CECV, sobre el Projecte de Decret del Consell, pel qual es fixen les 
retribucions que hauran de percebre els qui hagen sigut nomenats funcionaris en pràctiques dels 
cossos docents dependents de la Consellera d’Educació, Cultura i Esport 

La presidenta del CECV explica que aquesta comissió s’ha convocat per a analitzar una normativa 
urgent la publicació de la qual beneficia el professorat que ha sigut interí i que ha aprovat les 
oposicions enguany. 
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El conseller Sigler Vizcaíno, que fa de ponent, explica els trets més rellevants de la llei, i indica que 
per a reduir el temps de tramitació ha sigut necessari redactar un decret que quan s’aprove i es 
publique resoldrà el problema de cobrar durant l’any de pràctiques els triennis i els sexennis 
consolidats. 

Es dona pas a les esmenes. 

Esmena 1. Article 2. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

El conseller indica que per a funcionariat en situació d’interinitat en el mateix cos no és necessari 
aquest decret. A més, considera que aquest article és una rèplica literal del text de la llei general 
i això podria donar problemes quan es trasllada a l’àmbit docent. Demana una revisió del redactat 
que faça especial atenció a conceptes que considera no adequats, com és el cas de 
«desenvolupament d’un lloc de treball».  

Pren la paraula la Sra. Ochando Cortina per a aclarir que no és d’aplicació directa sense el 
corresponent desenvolupament reglamentari. Tanmateix, en nom de l’Administració es 
compromet a estudiar la proposta plantejada.  

El conseller García Trapiello sol·licita que el CECV incloga en l’informe una recomanació perquè 
es revisen lingüísticament i conceptualment aquests apartats, i les tres parts hi estan d’acord. 

Esmena 2. Article 3. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi) 

Indica que l’expressió «el personal que està presentant serveis en la mateixa administració pú-
blica» és una reproducció literal de la llei i resulta ambigua.  

El Sr. Sigler Vizcaíno remarca el fet que aquesta norma també inclou el cas ―excepcional― del 
funcionariat en pràctiques que es veu obligat a assumir la direcció d’un centre sense poder per-
cebre les retribucions que inclou aquesta plaça.  

Esmena 3. Article 5. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Recomana eliminar l’expressió «si amb caràcter excepcional» per coherència i concordança amb 
la LOMLOE i el decret ROF. 

El Sr. Sigler Vizcaíno indica que cal esperar la conclusió de l’informe jurídic, ja que marca la manera 
d’operar i pensa que no permet aquest canvi.  

La presidenta del CECV proposa que s’adrece una recomanació a l’Administració en el sentit que 
sol·licita el conseller, i tota la comissió hi està d’acord. 

Esmena 4. Article 5. Modificació. Presenta la consellera Pla Català (ANPE). 

Demana incloure-hi el personal docent que haja sigut nomenat funcionari en pràctiques el 2019 
i el 2020. 

El Sr. Sigler Vizcaíno explica que l’única possibilitat de modificació seria que la norma s’aplicara 
amb retroactivitat només des de la data de publicació de la Llei de la Funció Pública. 

Finalment, s’acorda presentar una recomanació perquè l’Administració faça els possibles perquè 
hi haja la màxima retroactivitat. 

Esmena 5. Article 4. Modificació. Presenta el conseller Amorós Galiana (STEPV). 

Demana que la retroactivitat afecte també l’article 4 i tot allò que regula el decret. 
S’accepta. 

No havent-hi més punts per a tractar, s’alça la sessió a les 10.15 hores. 
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València, 29 de juliol del 2022 

Vist i plau 

La presidenta del Consell Escolar 

 

Rosa Cañada Solaz 

V.ºB.º 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 11/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PER-

MANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-

LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 23 DE SETEMBRE DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Marina Gilabert Aguilar 
Lluïsa Martínez Gregori 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres públics 
Noel Manzanares Juan 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats locals  
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats  
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Raquel Sánchez Grande (GONZALO ANAYA) 

Inspecció educativa autonòmica 
Mercé Cerver Dasí 
Francisco Pablo Ortega Gil 

 
 
 
 
 
 
 
 
Professorat de centres públics 
Carolina Montalt Bueno (ANPE) 
Mari Carmen Gil García (STEPV) 

Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Titulars de centres privats  
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 
Consell Valencià de la Joventut 
David Barbancho Martínez 

Ponent 

Joaquín Mas Llorens 
Cap de Servei d’Inclusió Educativa 

Excusen absència  

Sonia Terrero González 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix de forma presencial i telemàtica, el dia 23 de setembre de 2022, a les 9.30 
h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que es relacionen, i amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de les actes següents:  

• Acta de la sessió del 24 de maig de 2022. 

• Acta de la sessió del 25 de maig de 2022. 

• Acta de la sessió del 31 de maig de 2022. 

• Acta de la sessió de l’1 de juny de 2022. 

• Acta de la sessió del 14 de juny de 2022. 

• Acta de la sessió del 29 de juliol de 2022. 

2. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 25.5 del Regla-

ment de Funcionament del CECV, sobre el Projecte d’Ordre __/2022, de __ de ______, de la 
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Conselleria d’Educació, Cultura i Esport per la qual es regulen determinats aspectes de l’or-

ganització i el funcionament de l’orientació educativa i professional en el sistema educatiu 

valencià. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de les actes següents:  

• Acta de la sessió del 24 de maig de 2022. 

• Acta de la sessió del 25 de maig de 2022. 

• Acta de la sessió del 31 de maig de 2022. 

• Acta de la sessió de l’1 de juny de 2022. 

• Acta de la sessió del 14 de juny de 2022. 

• Acta de la sessió del 29 de juliol de 2022. 

Com que no s’ha rebut cap esmena a les actes, aquestes s’aproven per assentiment. 

 

2. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 25.5 del Reglament 
de Funcionament del CECV, sobre el Projecte d’Ordre __/2022, de __ de ______, de la Conselleria 
d’Educació, Cultura i Esport per la qual es regulen determinats aspectes de l’organització i el fun-
cionament de l’orientació educativa i professional en el sistema educatiu valencià 

Aquest projecte de decret va passar per la comissió de Projectes Legislatius i se n’ha inclòs l’in-
forme amb la convocatòria.  

La presidenta comunica que no s’han rebut esmenes al projecte de decret i dona la paraula al 
conseller Mas Llorens, que farà de ponent. 

El Sr. Mas Llorens descriu els trets més destacats de l’ordre, que és important perquè completa 
el desenvolupament del Decret 72/2021, per una part, i actualitza els avanços en educació inclu-
siva en el nou marc normatiu. A continuació, descriu breument el contingut de cada títol i remar-
cant allò que considera més important.  

La presidenta del CECV dona la paraula als consellers per si volen demanar aclariments.  

El conseller Alcaide Olmos indica algunes errades i el representant de l’Administració li diu que ja 
s’han resolt. Pel que fa a l’article 51, pensa que cal evitar la sobrecàrrega de treball als gabinets 
unipersonals, però se li indica que es tindran en compte i es reduirà la burocràcia a l’estrictament 
necessària.  

La consellera Montalt Bueno demana que s’incloga la referència a la normativa reguladora de les 
condicions laborals i per tant a l’horari del professorat, i comenta que enguany s’han impugnat 
les instruccions de principi de curs perquè es va considerar que eren ambigües i donaven lloc a 
interpretacions errònies.  

El representant de l’Administració explica que aquesta ordre no estarà inclosa ja que es considera 
que no correspon. Respecte a la impugnació de les instruccions indica que es va rebre, però que 
l’anàlisi no correspon al Consell Escolar. 

El conseller Araújo Montahud planteja que en el punt 5 de les modificacions de la llei 20/2019 el 
període de sis mesos de absència al centre per l’atenció domiciliaria li sembla excessiu.  
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El representant de l’Administració indica que es tracta d’un malentès en la interpretació del text 
de la llei. 

3. Torn obert de paraula. 

El conseller Araújo Montahud informa que hi ha diverses famílies que han presentat recursos 
d’alçada que encara no tenen resolució, i considera que se n’ha d’agilitzar la resposta perquè 
afecta l’escolarització d’alguns menors. 

Per part de l’Administració es comunica que no hi ha constància d’aquesta situació i es demana 
que es remeta directament a la Direcció Territorial per a poder resoldre-ho tan prompte com es 
puga. 

La presidenta del CECV informa sobre la intenció de convocar la comissió Permanent alternant 
horari de matí i vesprada, amb l’objectiu d’incentivar la participació de l’alumnat i tindre en 
compte la proposta de les famílies; el conseller Calderón Benito pregunta quin seria l’horari 
exacte de la convocatòria a la vesprada, i la presidenta proposa les 16.30h. 

El conseller Araújo Montahud indica que cal considerar el resultat del sondeig que es va fer el 
passat curs, en el qual la preferència de matí suposava un 80%. Per la seua banda, la consellera 
Sánchez Grande agraeix l’esforç i remarca la gran participació del seu sector en les activitats or-
ganitzades pel CECV. El conseller Calderón Benito proposa que es pose en marxa un pilotatge de 
la mesura i que se n’avalue posteriorment la viabilitat. La presidenta del CECV, per a aconseguir 
la màxima participació, indica que la pròxima comissió es convocarà de vesprada. 

A continuació, informa sobre les activitats actuals del CECV: 

• S’ha iniciat la confecció de la revista i s’ha reunit el Consell de redacció. 

• S’ha posat data a la celebració de l’homenatge a Vicent Baggetto i Torres, que serà el 

19/10/22. Explica breument l’escaleta de l’acte, i recorda que hi ha un llibre de signatures a 

la disposició de tothom.  

• Informa sobre la jornada que organitza el CEE pel Dia de l’Estudiant. Es pretén crear un de-

càleg sobre participació en els centres educatius a partir de les opinions dels estudiants, 

mitjançant l’APP Kahoot. Es farà un assaig de la trobada a l’Edifici Joventut de la ciutat de 

València el dia 01/10/22, i la presidenta del CECV demana col·laboració a les direccions dels 

centres, perquè l’alumnat hi participe. 

La consellera Manzanares Juan demana més informació per a mobilitzar l’alumnat del seu 
municipi, i la consellera Sánchez Grande demana l’enllaç al Kahoot per a compartir-lo. 

La presidenta reconda que aquesta prova a Valencia és només un simulacre de l’acte que 
després es farà a tot l’estat i es compartirà l’enllaç. 

• El CECV també considera la possibilitat d’organitzar alguna jornada relacionada amb la par-

ticipació, que aprofitaria per a presentar la revista. Es comunica que el títol de la revista serà 

«Participa».  

No havent-hi més punts per a tractar, s’alça la sessió a les 11.15 hores. 

Vist i plau 

La presidenta del Consell Escolar 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 12/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PER-

MANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-

LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 19 DE DESEMBRE DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Lluïsa Martínez Gregori 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres públics 
Noel Manzanares Juan (ADIP PV) 
Entitats locals  
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Rubén Pacheco Díaz (FAMPA Gonzalo Anaya) 
Alumnat de centres públics  
Laura Bermejo Huete (FAAVEM) 
Professorat de centres privats 
Sergio Carbonell Peral (FSIE) 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Joan Quiles Izquierdo 

 
 
 
 
 
 
 
 
Professorat de centres públics 
Carolina Montalt Bueno (ANPE) 
Francesc Galiano Navalón (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Universitats valencianes  
Mamen Pastor Verchili (UJI) 

Ponents 

Rafael Fresquet Fayos 

Persones convidades 
Hilari Garcia Gázquez 
Blanca Palmero Blanco 

Excusen l’absència  

Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 
Sonia Terrero González (COVAPA) 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament, per via d’urgència, el dia 19 de desembre de 2022, a les 
16.00 h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que es relacionen, i amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió celebrada el 23 de setembre.  

2. Estudi i emissió del dictamen sobre les Instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Educació i 

Formació Professional per les quals es fixen els criteris generals per a la modificació de la 

composició per unitats, llocs de treball docent i altres característiques, en centres de titulari-

tat de la Generalitat que imparteixen educació infantil (2n cicle), educació primària i educació 

especial i per a la proposta de modificació del nombre d’unitats concertades en centres pri-

vats concertats per al curs 2023-2024. 

3. Estudi i emissió del dictamen, sobre el Projecte de Decret XX/2022, del Consell, de Regulació 

dels Concerts Educatius a la Comunitat Valenciana. 

4. Torn obert de paraula. 
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***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió celebrada el 23 de setembre  

Com que no s’ha rebut cap esmena a l’acta, aquesta s’aprova per assentiment. 

 

2. Estudi i emissió del dictamen sobre les Instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Educació i 
Formació Professional per les quals es fixen els criteris generals per a la modificació de la compo-
sició per unitats, llocs de treball docent i altres característiques, en centres de titularitat de la 
Generalitat que imparteixen educació infantil (2n cicle), educació primària i educació especial i 
per a la proposta de modificació del nombre d’unitats concertades en centres privats concertats 
per al curs 2023-2024 

Aquest projecte de decret va passar per la comissió de Projectes Legislatius i se n’ha inclòs l’in-
forme amb la convocatòria. Aquest informe s’aprova per assentiment amb la correcció proposada 
pel vicepresident del CECV.  

El representant de l’Administració exposa els trets més destacats d’aquesta norma. Fa una revisió 
de les ràtios en els diferents cursos i àmbits, i destaca que a partir del curs 2023-2024 només 
quedarà un curs per damunt de 30 alumnes. Enumera algunes particularitats de la proposta, com 
ara les instruccions, i es refereix a les dades requerides per a presentar expedients a la Conselle-
ria.  

Esmena 1. Instrucció 3.1.1. (Taules 1, 3 i 5). Modificació. Presenta el conseller Pacheco Díaz 
(FAMPA Gonzalo Anaya). 

Proposa reduir la ràtio de 30 a 25 alumnes en 6é EP, o codocència per aquest curs. 

El conseller García Trapiello s’hi mostra en desacord, al·legant que el CECV no és l’espai de debat, 
i que aquesta proposta implicaria una ampliació dels concerts en l’educació privada.  

Per part de l’Administració s’argumenten, en contra de la proposta, raons pressupostàries, i s’as-
segura que la major part de les unitats estan per davall dels 25 alumnes. 

La consellera Martínez Gregori aclareix que la norma objecte de l’esmena és un decret d’instruc-
cions i que, per tant, no correspon aquest plantejament. La presidenta del CECV recorda que 
aquestes instruccions es revisen cada curs. 

El conseller Pacheco Díaz reitera que l’esmena es presenta només pensant en l’alumnat i reconeix 
a l’Administració la capacitat de legislar. Tanmateix, creu que no és convenient deixar la norma 
com està. 

Finalment, es retira l’esmena, però s’acorda que conste en la present acta que la FAMPA Gonzalo 
Anaya recomana la reducció de la ràtio a 25 alumnes en 6é EP en futures normes.  

Esmena 2. Instrucció 3.3.4. Addició. Presenta el conseller Pacheco Díaz (FAMPA Gonzalo Anaya). 

Indica que no s’hi fa referència a cap normativa concreta, i tampoc hi apareixen les taules de les 
instruccions 22-23. S’hauria d’indicar, com a mínim, criteri o criteris a l’hora de determinar el 
nombre de professionals de suport especialitzats en funció de la tipologia de l’alumnat. 

Després de compartir algunes reflexions, el conseller García Trapiello proposa que s’elimine 
aquest apartat fins que arribe el decret de plantilles, i s’opta per incloure una recomanació a 
l’Administració en aquest sentit per part de la comissió Permanent del CECV. 

Esmena 3. Instrucció 3.6.1. Addició. Presenta el conseller Pacheco Díaz (FAMPA Gonzalo Anaya). 
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Proposa ampliar el període per als canvis de denominació (16 desembre 2022) ja que en aquest 
moment és anterior a la data de publicació de les instruccions. 

L’Administració accepta la proposta. 

El conseller Alcaide Olmos indica que també en altres apartats apareix aquesta data, i demana 
que es tinga en compte per a introduir-hi les correccions oportunes. 

 

3. Estudi i emissió del dictamen sobre el Projecte de Decret XX/2022, del Consell, de Regulació 
dels Concerts Educatius a la Comunitat Valenciana 

Aquest projecte de decret va passar per la comissió de Projectes Legislatius, i se n’ha inclòs l’in-
forme amb la convocatòria. No s’han presentat esmenes al text. 

 

4. Torn obert de paraula. 

El conseller Calderón Benito demana que es faça un seguiment de l’assistència a les comissions, 
tenint en compte el canvi de la convocatòria de la comissió Permanent a la vesprada, amb l’ob-
jectiu de poder valorar la conveniència de celebrar les reunions en una franja horària o una altra.  

El conseller Quiles Izquierdo convida els i les presents a les reunions per a elaborar el díptic sobre 
salut mental que van proposar al CECV les associacions de famílies. La presidenta del CECV re-
corda l’objectiu d’aquest díptic i les circumstàncies en què es va sol·licitar. El conseller Araújo 
Montahud ofereix la col·laboració de l’associació a la qual representa. 

El conseller Galiano Navalón pregunta per la pròxima reunió del grup de treball de Plurilingüisme; 
la presidenta del CECV li explica les raons per les quals hi ha hagut retards en la convocatòria i 
assegura que és un punt d’ordre del dia de la propera convocatòria del Ple del CECV.  

El conseller Pacheco Díaz ofereix la seua col·laboració al projecte de salut i excusa la seua assis-
tència a la reunió del Ple. 

La presidenta del CECV recorda la importància de l’assistència al Ple i a les comissions de tots els 
consellers i les conselleres de cada sector per a poder arribar al quòrum, i desitja bones festes als 
presents. 

No havent-hi més punts per a tractar, s’alça la sessió a les 17h hores. 

Vist i plau 

La presidenta del Consell Escolar 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 1/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE PRO-
JECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE L’ENSE-
NYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-
LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 26 DE GENER DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Presidenta de la Comissió 

Vicenta Rodríguez Arroyo 
Titulars de centres privats (Fed. Ed. i Gestió) 

Consellers i conselleres 

Administració Educativa Autonómica 
Ginés Pérez Gea 
Jeremies Moragues Benavent  
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Famílies alumnat centres públics  
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Famílies alumnat centres privats  
Alejandro López Oliva (CONCAPA) 
Professorat centres privats  
José María Ivars Rodrigues (FSIE) 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 

 

 

 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Professorat c. públics 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 

Ponent 

Carlos Sánchez Heras 

Excusa absència 

Dèlia Amorós i Pinos 
Vicepresidenta del CECV 

Secretaria tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
Maria Viu Rodríguez 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, amb l’assistència de les persones ressenyades, sota la presidència 
de la consellera Rodríguez Arroyo, es reuneix la comissió de Projectes Legislatius del CECV el 26 
de gener de 2022, a les 11.30 h, a través de la plataforma Webex, per a tractar els punts del 
següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 29 d’octubre de 2021.  
2. Projecte de Decret XX/2022, de XX de XXXXX, del Consell, pel qual es regula la formació 
permanent del professorat d’ensenyaments no universitaris que presta els seus serveis en 
centres docents sostinguts amb fons públics a la Comunitat Valenciana. 
3. Torn obert de paraula. 

***** 

Abans de començar la sessió, la presidenta del CECV indica que hui el ponent serà el conseller 
Sánchez Heras, en qualitat de subdirector general de Formació del Professorat. 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 29 d’octubre de 2021  

La presidenta de la comissió indica que no s’ha rebut cap esmena a l’acta de la sessió anterior, i 
dona la paraula al ponent, representant de l’Administració educativa. Destaca el fet que no s’hi 
han rebut esmenes, sinó puntualitzacions i suggeriments de millora. 
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2. Projecte de Decret XX/2022, de XX de XXXXX, del Consell, pel qual es regula la formació perma-
nent del professorat d’ensenyaments no universitaris que presta els seus serveis en centres do-
cents sostinguts amb fons públics a la Comunitat Valenciana  

El conseller Sánchez Heras aporta una presentació per a explicar les característiques del decret. 
Indica que el preàmbul pretén justificar l’oportunitat de la norma. El seu objectiu és regular l’es-
tructura, l’organització i les funcions de la formació del professorat. 

Incideix en la necessitat de promoure la innovació metodològica, i que aquesta formació siga ve-
hiculada a través dels CEFIRE. 

Descriu, a continuació, l’articulat i el seu contingut, en fa un repàs detallat i destaca que el PFP 
(pla de formació permanent), bianual, és una de les novetats més importants que justifica la 
norma. És actualització, perfeccionament, i és una responsabilitat de l’Administració. 

Destaca l’article 3, punt 2, apartat d, «a qui va adreçat», en el qual s’inclouen altres membres de 
la comunitat educativa; també parla de la necessitat de coordinació entre CEFIRE i centres edu-
catius; i finalment remarca la importància d’altres continguts, com ara l’apartat 3 de l’article 9, 
que es refereix a la necessària coordinació entre CEFIRE territorials i específics. 

Comenta, entre altres temes, la revisió de la transferència directa (comprovar quina conseqüèn-
cia té la formació del professorat en el rendiment acadèmic de l’alumnat) per a establir indicadors 
de possibles modificacions. 

Conclosa l’exposició, la presidenta de la comissió dona pas a les observacions dels consellers i les 
conselleres. 

Esmena 1. Articles 2, 3, 6.3 i altres. Puntualització. Presenta la consellera Rodríguez Arroyo (Conf. 
Fed. y Gestión). 

La consellera Rodríguez Arroyo indica la necessitat de reflectir que alguns apartats sols s’apliquen 
als centres públics. En aquest sentit, el conseller García Trapiello proposa incloure un article que 
especifique l’autonomia dels centres privats concertats. 

El representant de l’Administració, en qualsevol cas, està d’acord a fer que es contemple aquesta 
particularitat. Per tant, es tindran en compte les observacions, i la redacció final de l’article-resum 
serà enviada pel conseller García Trapiello al Sr. Sánchez Heras.  

Esmena 4. Caràcter general. Modificació. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA CV). 

Desenvolupar la sigla que es refereix a la conselleria competent en matèria d’educació. 

S’accepta. 

Esmena-comentari 5. Article 4. Canvi de lloc. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA CV). 

Proposa passar l’article 4 al «Capítol I. Disposicions de caràcter general», perquè fa referència a 
les finalitats de la formació permanent del professorat, i sembla més lògic. 

El conseller Sánchez Heras respon que ho ha estat considerant, i li proposa canviar ‘finalitats’ per 
‘objectius’ per a no canviar de lloc, perquè la situació actual permet destacar el contingut al·ludit. 
Finalment es decideix dur a terme la modificació.  

Esmena-comentari 6. Article 18. Canvi de lloc. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA CV). 

Proposa passar l’article 18 a la secció primera del capítol IV relativa als CEFIRE. 
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En aquest cas, el representant de l’Administració no hi està d’acord, perquè la xarxa de CEFIRE 
inclou elements molt diversos. 

No s’accepta. Es retira. 

Esmena-comentari 7. Article 26. Canvi de lloc. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA CV). 

Proposa passar l’article 26 (objectius) al capítol VI, de manera que el títol faria referència a la 
certificació, reconeixement, registre i avaluació de les activitats de formació del professorat. 

El conseller Sánchez Heras indica que està fet a consciència per a atorgar un capítol propi a l’ava-
luació, que es pretén que la certificació, el coneixement i el registre apareguen en l’EDEN, i que 
els interessa molt saber quina transferència té la formació en l’aprenentatge, donar-li molta re-
llevància, ja que fins ara aquests aspectes han quedat diluïts. 

El Sr. López Oliva insisteix en el fet que no correspon l’ordre actual des del punt de vista jurídic i 
pensa que la importància de l’article no quedaria minvada per estar en l’altre capítol, que és on 
es tracta el tema. 

L’administració es compromet a revisar-ho. 

Esmena. Article 6.6a. Addició: Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA CV). 

Proposa «Unificar criteris de planificació i gestió de les activitats formatives contemplades en el 
Programa d’Activitats Formatives (d’ara en avant PAF)». 

S’accepta. 

Esmena. Article 6.6b Addició: Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA CV). 

Proposa «Coordinar les actuacions dels CEFIRE a través de l’elaboració dels seus respectius Plans 
Anuals d’Actuació (d’ara en avant PAA)». 

S’accepta. 

Esmena. Article 7. Supressió. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA CV). 

Es repeteix el tenor literal en l’article 19.1, proposa suprimir-ne un dels dos. 

En aquest punt, el conseller García Trapiello apunta que l’article 7 fa una declaració de principis, 
i el 19.1 té caràcter prescriptiu per als centres públics. 

Després del debat se’n justifica la repetició per a excloure del 19.1 les escoles concertades, i s’es-
tableix que cal especificar la titularitat dels centres educatius. També es remarca que les plantilles 
passen per la mesa sectorial de l’Administració. 

Esmena. Article 9.2 i 11.1. Addició. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

En aquests articles, que fan referencia a condicions laborals, s’ha hauria de incloure l’expressió 
«prèvia negociació en les meses sectorials» com efectivament és prescriptiu. 

S’accepta. 

Esmena. Article 10.2. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Pensa que cal especificar a quina normativa d’etapa educativa es fa referència quan es parla de 
centres públics en: «... i allò que està establert amb caràcter general per als centres públics».  

S’accepta. 

Esmena. Article 12. Addició. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA CV). 
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En els títols dels articles 12 i 13 posa «1.08.13». 

El conseller López Oliva atribueix a un error el fet que hi pose «estructura orgànica», i pensa que 
seria correcte eliminar-ho, perquè ja està dins de l’estructura orgànica. 

S’accepta. 

Esmena. Article 13.1. Recomanació de redacció. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut 
prestigi). 

Quan parla de «…les persones que ocupen la secretaria seran nomenades, a proposta de la direc-
ció, entre les assessories…» el conseller pensa que una assessoria no és una persona i proposa el 
canvi d’«assessoria» per «les persones que ocupen les assessories». 

A més, demana que es revisen els casos en què dona lloc a confusió l’ús del llenguatge no sexista. 

S’accepta. 

  

3. Torn obert de paraula 

La presidenta del CECV, Rosa Cañada Solaz, aprofita l’ocasió per a plantejar la possibilitat d’orga-
nitzar una jornada sobre salut mental i conductes suïcides en adolescents, que és un tema molt 
rellevant en aquest moment, i sol·licita la col·laboració de la comissió. Recorda també que una 
consellera del CECV té un ampli coneixement sobre aquest tema. Comunica que es començarà a 
preparar i que en la pròxima comissió permanent es presentarà.  

El Sr. Sánchez Heras ofereix col·laboració, ja que hi ha prevista formació en aquest sentit impar-
tida per aquesta consellera. Així doncs, proposa una jornada formativa per a membres del CECV. 
La proposta és acollida amb interés per la comissió.  

La consellera Terrero González felicita el ponent, remarca la necessitat de tindre un professorat 
format, i agraeix la iniciativa en el nom de les famílies. 

Es presenta el nou conseller, Sr. Jose María Ivars Rodrigues, representant de FSIE. Exposa que el 
seu sindicat no està d’acord amb la norma, i demana que es garantisca la igualtat d’oportunitats 
de formació al professorat de l’escola concertada. Remarca que, des del seu punt de vista, el 
plantejament hauria d’haver sigut global. A més, demana que el professorat d’infantil de centres 
privats s’incloga en la mesura, ja que no tenen accés a aquesta formació. 

La presidenta del CECV explica al conseller Ivars Rodrigues que el contingut de la seua intervenció 
pertany a l’àmbit de les meses de negociació. 

No havent-hi més intervencions, es tanca la sessió a les 13.00 h. 

València, 26 de gener de 2022 

Vist i plau 

La presidenta de la comissió 

 

Vicenta Rodríguez Arroyo 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 2/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE PRO-
JECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE L’ENSE-
NYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-
LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 14 DE MARÇ DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 
Vicepresidenta CECV 

Dèlia Amorós i Pinos 

Presidenta de la Comissió 

Vicenta Rodríguez Arroyo 
Titulars de centres privats (Fed. Ed. i Gestió) 

Consellers i conselleres 

Administració Educativa Autonómica 
Ginés Pérez Gea 
Jeremies Moragues Benavent  
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Famílies alumnat c. públics  
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Famílies alumnat c. privats  
Alejandro López Oliva (CONCAPA) 
Professorat c. privats  
José María Ivars Rodrigues (FSIE) 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 

 
 
 
 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Inspecció educativa 
Mercé Cerver Dasí 
Professorat c. públics 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 

Ponent 

Gisela Blasco Perepérez 
Cap de Servei de Selecció i Gestió Educativa del Perso-
nal Docent 
Pedro Sigler Vizcaíno 
Subdirector General de Personal Docent 

Secretaria tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Sara Macià Ferrándiz 

 

***** 

La presidenta de la comissió dona la benvinguda a les persones assistents a la sessió i felicita el 
CECV per la iniciativa del vídeo del 8M. La presidenta del CECV fa extensiva la felicitació a totes 
les persones que hi van participar. 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 26 de gener de 2022 

La presidenta de la comissió comunica que no s’han rebut esmenes a l’acta, i per tant s’aprova 
per unanimitat. 

 

2. PROJECTE DE DECRET XXXXXXXX, de XX de gener de 2022, del Consell, pel qual es regulen les 
condicions de treball del personal docent no universitari dependent de la Conselleria d’Educació, 
Cultura i Esport 

La presidenta del CECV presenta les persones ponents: Sra. Gisela Blasco Perepérez i Sr. Pedro 
Sigler Vizcaíno. Pren la paraula el conseller Sigler Vizcaíno que presenta el Decret i en destaca els 
punts principals. Indica que era necessària una revisió del vigent decret de 2008 a causa de l’apro-
vació de normativa d’ordre superior. El decret recull novetats en matèria de conciliació de la vida 
social, personal i familiar del personal de la GVA, igualtat entre homes i dones i permisos que ja 
estan en vigor actualment. 
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La presidenta de la comissió agraeix l’exposició i dona pas a les esmenes. 

Esmena 1. Títol. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Proposa reconsiderar el títol perquè porta a confusió. Seria més adequat «Permisos i llicències» 
ja que substitueix un decret anomenat d’aquesta manera.  

S’admet l’esmena. 

Esmena 2. Article 2. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Proposa possibles noves redaccions dels apartats b) i c) perquè siguen més clares. Proposa la 
redacció «familiar de primer grau, pare i mare propis, mare i pare polítics, fills i filles del matrimoni 
o parella de fet, integrats en la unitat familiar». 

El conseller Sigler Vizcaíno indica que s’ha mantingut la mateixa redacció que en normatives de 
rang superior, ja què les relacions són tan complicades que no podran estar totes contemplades, 
i una major concreció podria tindre conseqüències no desitjables en altres camps, com per exem-
ple les herències. Pensa que seran pocs els supòsits no contemplats.  

Després de les intervencions, el representant de l’Administració es compromet a revisar la redac-
ció del text. 

Esmena 3. Article 4. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Proposa substituir l’epígraf «Permís per Celebració de Matrimoni o Unió de Fet» per «Permís per 
a inscripció del matrimoni o de la unió de fet» o «Permís per a la formalització del matrimoni o 
de la unió de fet» ja que ara no sempre se’n fa celebració. 

El conseller López Marinas comenta que li pareix insuficient un dia de permís per a una distància 
de 375 Km, considerant que aquestes celebracions poden tindre lloc qualsevol dia de la setmana. 

El conseller Sigler Vizcaíno, com a representant de l’Administració, aclareix que aquest trajecte 
és el que contempla la legislació de rang superior. 

Es retira l’esmena. 

Esmena 4. Article 4. Addició: Presenta el conseller Amorós Galiana (Professorat públic STEPV). 

Proposa afegir-hi l’assistència com a testimoni. Aquesta esmena és fruit de les consultes rebudes 
en el sindicat.  

El conseller López Marinas indica que l’assistència en aquest cas no és un deure obligatori ni in-
excusable. 

El conseller García Trapiello hi està d’acord i manifesta que es podria utilitzar de forma fraudu-
lenta.  

Es retira l’esmena. 

Esmena 5. Article 5. Modificació. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Proposa que el permís puga acumular-se al període de vacances i no s’haja de gaudir necessària-
ment a continuació del fet causant, però sempre entre el mes anterior i els 6 mesos següents al 
matrimoni o a la inscripció en el Registre d’Unions de Fet de la Comunitat Valenciana. 

Es retira l’esmena. 
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Esmena 6. Article 6, punt 1. Modificació. Presenten el conseller Amorós Galiana (Professorat pú-
blic STEPV) i el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Proposen que gaudisca del permís també el cònjuge o parella de fet quan acompanye l’esposa o 
parella a participar en els exercicis. 

El conseller López Marinas, pensa que no és necessari perquè la norma es refereix al fet de la 
preparació del part i al personal funcionari en general. El permís no està limitat a la gestant.  

Es recomana la relectura i valoració de modificació d’aquest apartat.  

Esmena 7. Article 7. Modificació. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Proposa poder avançar el permís de maternitat, modificar de 37 a 30 setmanes d’embaràs fins a 
la data del part. En el supòsit de gestació múltiple, aquest permís podrà iniciar-se el primer dia de 
la setmana 28 d’embaràs, fins a la data del part. 

El representant de l’Administració indica que aquest punt ja es troba regulat per una normativa 
més general, i que, per tant, no tenen competència.  

Es retira l’esmena. 

Esmena 8. Article 8. Modificació punts 1, 4 i Addició punts 7 i 8. Presenta el conseller Amorós 
Galiana (Professorat públic STEPV). 

Proposa que les famílies monoparentals puguen gaudir de la acumulació dels dos permisos de la 
parella. El conseller Sigler Vizcaíno, com a representant de l’Administració, indica que no és pos-
sible perquè els permissos de pare a mare i viceversa no són transferibles. El conseller Amorós 
Galiana retira la esmena del punt 4. 

En referència al punt 7, el conseller Amorós Galiana demana que quan una docent interina dona 
a llum en juliol o en agost ha de poder gaudir del permís de maternitat durant el curs següent. 
Però el Sr. Sigler Vizcaíno indica que si una dona entra en setembre amb un permís de baixa ma-
ternal, legalment no pot ser contractada. Per tant, acceptar aquesta esmena implicaria una mo-
dificació de la normativa de la Seguretat Social, que no és competència d’aquesta Administració. 
Encara així, es fa una reserva de la plaça adjudicada fins que la baixa acabe. 

El conseller García Trapiello explica que es generaria una il·legalitat amb aquesta proposta ja que 
és un nou contracte i encara no s’ha generat aquest dret.  

Pel que fa al punt 8, el conseller Amorós Galiana argumenta que quan es produeix un avortament 
en un embaràs molt avançat seria raonable que la dona poguera gaudir del permís de maternitat 
complet. El representant de l’Administració, conseller Sigler Vizcaíno, exposa que hi ha normativa 
de rang superior que regula aquesta situació, i que la docent estaria en les mateixes condicions 
que el funcionariat de la Generalitat Valenciana.  

El conseller Amorós Galiana accepta les explicacions donades i retira les esmenes. 

Esmena 9. Article 9. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Proposa canviar «mare biològica per naixement» per «...mare biològica, per naixement...», ja que 
pensa que l’actual redacció de la Llei de Funció Pública porta a confusió. 

S’accepta. 

Esmena 10. Article 10. Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 
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Proposa afegir «Correspon a la persona sol·licitant determinar la concreció d’aquesta reducció». 
El representant de l’Administració indica que segons el decret ha de ser «preferiblement al prin-
cipi o al final de la jornada». 

El conseller García Trapiello indica que hi hauria problemes amb l’ESO, i que tots els dies hauria 
de ser en el mateix horari, no a conveniència de la persona interessada. 

El Sr. Sigler Vizcaíno indica que, des que existeix la possibilitat de l’acumulació, és l’opció més 
demanada.  

Es retira l’esmena. 

Esmena 11. Article 13. Modificació. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Es retira l’esmena. 

Esmena 12. Article 13.4. Supressió. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

El conseller Amorós Galiana planteja suprimir el punt, i l’Administració ho accepta. 

Esmena 13. Article 13.5. Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Es retira. 

Esmena 14. Article 13.6. Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Proposa afegir «Aquest permís s’aplicarà també a casos similars que no requerisquen hospitalit-
zació», però el representant de l’Administració addueix que ja està contemplat en l’apartat 14.4 
de la normativa. 

Es retira l’esmena. 

Esmena 15. Article 13.7. Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Es retira l’esmena. 

Esmena 16. Article 14. Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Proposa afegir «El personal també tindrà permís per a absentar-se del seu lloc de treball per raons 
de cura...», és a dir, ampliar el permís a familiars que estiguen a càrrec de la persona que reque-
reix cura. 

El representant de l’Administració explica que no es pot regular en aquest decret per coherència, 
ja que la mesura s’hauria de dur a terme per a tot el funcionariat. 

Es retira l’esmena. 

Esmena 17. Article 15. Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Proposa afegir «Permís pel temps indispensable per a l’assistència a funerals de persones relaci-
onades amb el sol·licitant». 

Es retira per la mateixa raó que l’esmena 16. 

Esmena 18. Article 16. Modificació i Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Professorat 
públic STEPV). 

Proposa afegir «Per als casos descrits en aquest article que afecten a cura, guarda i acompanya-
ment de menors, el permís s’augmentarà tant dies com dure la prescripció mèdica». Es retira per 
la mateixa raó que es va retirar l’esmena 16. 
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Esmena 19. Article 17. Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Proposa afegir «Per a la resta de proves que formen part de qualsevol programa d’avaluació, es 
concedirà el temps indispensable». 

Es retira perquè depén de cada pla d’estudis. 

Esmena 20. Article 19. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Proposa substituir la conjunció en «públic i personal» per «públic o personal». 

S’accepta l’esmena. 

Esmena 21. Article 19. Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Proposa afegir «L’assistència pel temps indispensable i degudament justificada a oficines bancà-
ries i l’atenció sanitària a mascotes», és a dir, disposar de dies d’assumptes propis per a atendre 
deures inexcusables, però el conseller López Marinas puntualitza que només es consideren deure 
inexcusable les citacions per part de l’Administració. 

El representant de l’Administració afegeix que, malgrat això, els centre accepten les faltes d’as-
sistència quan estan degudament justificades, i comunica que en el posterior desenvolupament 
es tractarà de concretar aquest punt.  

Es retira l’esmena. 

Esmena 22. Article 23. Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Proposa afegir «La denegació haurà de ser motivada i suficientment justificada». 

S’accepta l’esmena. 

Esmena 23. Article 24. Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Proposa incloure la realització de pràctiques necessàries per a completar estudis i aquelles con-
duents a l’expedició de títols. 

Es retira l’esmena. 

Esmena 24. Article 25. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

El conseller García Trapiello pregunta al representant de l’Administració: «I si aquelles missions o 
programes són remunerats, bé o malament, per les entitats convocants?». Com que és un tema 
controvertit, es retira l’esmena. 

Esmena 25. Article 26. Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Proposa incloure «Llicència per a tractament mèdic propi o de familiars de primer grau fora de la 
residència habitual». 

Es retira perquè es contempla en un altre article. 

Esmena 26. Article 27. Modificació. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Proposa ampliar de huit a dotze mesos la llicencia per a assumptes propis cada tres anys. 

El representant de l’Administració indica que no seria correcte, ja que s’ha de pensar en el funci-
onament del centre. 

Es retira l’esmena. 



Consell Escolar de la Comunitat Valenciana Actes 2022 

 

 

 

 

87 
 

Esmena 27. Article 28.2. Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Proposa incloure «Tindrà la consideració de serveis efectivament prestats. No suposarà pèrdua 
del lloc de treball a excepció del cessament del contracte». 

Com que ja està contemplat, es retira l’esmena. 

Esmena 28. Article 31. Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

L’esmena es fonamenta en el tractament dels trimestres, ja que el tercer és més llarg (acaba el 
31 d’agost), i el personal docent no hi està d’acord, perquè quan es demana una reducció de 
jornada són quasi 5 mesos.  

El Sr. Sigler Vizcaíno indica que el més adequat és concretar-ho en les instruccions posteriors. 

El conseller García Trapiello proposa que la incorporació haja de ser almenys dos mesos abans de 
l’acabament del curs, per a evitar perjudicis a l’alumnat.  

El conseller Amorós Galiana aclareix que aquesta opció no es contempla en el plantejament per-
què el que es demana és poder-se incorporar quan s’acaba el curs. Considera que en aquest cas 
hi ha un doble perjudici ja que l’interí o interina no gaudeix les vacances d’estiu perquè el curs 
està acabat, mentre que la persona titular de la plaça és penalitzada amb aquests dos mesos. 

El Sr. Sigler Vizcaíno es compromet a tindre aquest tema tan sensible en compte en les instrucci-
ons posteriors. 

El conseller Amorós Galiana recorda que el mes de juliol és laborable, encara que no siga lectiu, 
per la qual cosa s’hauria de contemplar que qui estiga ocupant la plaça puga continuar fins acabar 
el curs lectiu.  

El conseller Moragues Benavent manifesta que caldria intentar evitar la reducció de jornada pre-
cisament en aquest període tan crític del curs. A més, s’ha de replantejar si té sentit incorporar 
un o una docent a l’avaluació final si no ha estat present durant el trimestre.  

El conseller Amorós Galiana veu poc raonable que la persona interina acabe el dia 30 de juny. 
Encara així, creu convenient deixar el tema per a instruccions.  

Esmena 29. Article 31. Addició. Presenta el conseller Amorós Galiana (Prof. públic STEPV). 

Proposa afegir un article 33, que seria: «Reducció de jornada per a persones majors de 55 anys 
sense reducció de sou». Podria referir-se al personal d’Ensenyaments Artístics o Esportius que 
no tinguen flexibilitat en permisos per assistència a actes més enllà de la funció estrictament 
docent. Pensa que l’oferta formativa dels CEFIRE ha de contemplar l’especificitat dels ensenya-
ments artístics. 

El representant de l’Administració comenta que la proposta dificulta mantindre l’equitat entre 
tots els docents i en totes les àrees. Recorda que hi ha un CEFIRE Artístic i Expressiu al qual es pot 
recórrer.  

El conseller Moragues Benavent indica que el títol de l’esmena no coincideix amb el que s’acaba 
de tractar. 

El conseller Amorós Galiana aclareix que efectivament són dues qüestions diferents les que volia 
tractar. La que resta és una reducció lectiva, no de jornada, per a les persones majors de 55 anys. 
Afegeix que la qüestió està regulada en unes instruccions del 92 no derogades.  
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El conseller García Trapiello indica que no existeix tal reducció de jornada en la normativa sinó 
simplement, quan es dona la casuística en un departament d’un horari incomplet, la persona 
major de 55 tindrà prioritat d’elecció sobre la resta de membres.  

La presidenta dona per conclòs aquest punt i es passa al punt següent. 

 

3. Torn obert de paraula 

La presidenta del CECV comenta que la semipresencialitat de la present reunió ha sigut un primer 
intent per a tornar pròximament a la normalitat. També, comenta la visita organitzada per als 
membres del CECV a l’Aula del Futur. Recorda que la visita començarà a les 12.30h. 

El conseller Amorós Galiana excusa la seua absència a la visita. 

La presidenta de la comissió, consellera Rodríguez Arroyo, agraeix la tasca a les persones assis-
tents, i no havent-hi més intervencions, alça la sessió a les 11.20h. 

València, 14 de març de 2022 

Vist i plau 

La presidenta de la comissió 

 

Vicenta Rodríguez Arroyo 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 3/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE PRO-
JECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE L’ENSE-
NYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-
LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 10 DE MAIG DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Presidenta de la Comissió 

Titulars de centres privats 
Vicenta Rodríguez Arroyo (Fed. Ed. y Gestión) 

Consellers i conselleres 

Administració Educativa Autonómica 
Ginés Pérez Gea 
Jeremies Moragues Benavent  
Famílies d’alumnat de centres públics  
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Famílies d’alumnat de centres privats  
Alejandro López Oliva (CONCAPA) 
Professorat de centres privats  
Jose María Ivars Rodrigues (FSIE) 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Professorat de centres públics 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 

 

 

 

 

 

Persones convidades 

Subdirecció General d’Inclusió Educativa 
Francisca Ripoll Mora 

Ponent 

Cap del servei d’Inclusió Educativa 
Ximo Mas Llorens 
Subdirecció General de centres privats, concerts educa-
tius i finançament de centres educatius 
Hilari M. García Gázquez 

Excusen absència 

Rafael Fresquet Fayos 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Macià Ferrándiz 
Maria Viu Rodríguez 
 

***** 

D’acord amb l’oportuna convocatòria, amb l’assistència de les persones ressenyades, presidida 
per la consellera Rodríguez Arroyo, es reuneix la comissió de Projectes Legislatius del Consell Es-
colar de la Comunitat Valenciana, el 10 de maig de 2022, a les 9.30 h, de forma presencial i a 
través de la plataforma Webex, per a tractar els punts del següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 14 de març de 2022.  

2. Projecte de Decret __/_____, del Consell, d’organització i funcionament dels centres d’Edu-

cació especial de titularitat de la Generalitat Valenciana.  

3. Projecte d’ORDRE __/_____, de __________de 2022, de la Conselleria d’Educació, Cultura i 

Esport, per la qual s’especifiquen els criteris d’aplicació de l’Acord del Consell de 12 de 

desembre de 2008 per a elaborar la classificació, a efectes retributius, dels centres públics 

docents dependents de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport a partir del curs 2021-2022. 

4. Torn obert de paraula. 

***** 

Abans de donar inici a la sessió, la presidenta del CECV presenta el nou vicepresident. 
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1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 14 de març de 2022 

La presidenta de la comissió comunica que no s’han rebut esmenes a l’acta, i per tant s’aprova 
per unanimitat. 

 

2. Projecte de Decret __/_____, del Consell, d’organització i funcionament dels centres d’educa-
ció especial de titularitat de la Generalitat Valenciana  

El Sr. Mas Llorens, cap del servei d’Inclusió Educativa, presenta el projecte de decret, i explica que 
té com a objectiu principal el benestar de l’alumnat i la seua inclusió. El ponent posa l’èmfasi en 
els criteris d’escolarització. Al decret també es tracta l’organització dels centres d’Educació espe-
cial, perquè l’estructura siga semblant als centres ordinaris. 

El Sr. Mas Llorens comenta el currículum i posa en valor el fet que estiga vinculat amb l’entorn i 
amb la comunitat educativa ja que ha de tindre com a finalitat la inclusió en la vida laboral. Indica 
que s’hi aposta per un enfocament nou amb els àmbits d’assessorament, com ara els centres de 
recursos i les unitats especialitzades d’orientació. També s’hi parla de l’organització interna i dels 
òrgans de coordinació. 

Finalitzada l’exposició es passa al debat de les esmenes dels diferents grups. 

Esmena 1. Títol. Modificació. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA-CV). 

Indica una errada en l’enumeració dels títols de l’índex. 

S’accepta. 

Esmena 2. Article 2.c. Addició. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA-CV). 

Proposa afegir a l’articulat: «Garantir la participació activa de tot l’alumnat i els seus represen-
tants legals». 

S’accepta. 

Esmena 3. Article 2. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Proposa una redacció alternativa de l’article perquè siga més entenedor. El vicepresident del 
CECV afegeix un altre suggeriment de redacció. 

S’accepta. 

Esmena 4. Títol 2. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Proposa canviar la definició de «Centre d’Educació Especial» per «Centre educatiu» perquè no hi 
haja diferències. 

El Sr. Mas Llorens argumenta que aquesta distinció és necessària. 

Després d’algunes intervencions, es transacciona amb la següent proposta de redacció alterna-
tiva: «Centres Educatius d’Educació Especial». 

Esmena 5. Article 4. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Pensa que la redacció de l’article ha d’incloure a qui correspon la iniciativa de matriculació en 
aquests centres, però el Sr. Mas Llorens aclareix que ja s’indica en el punt 4 de l’article, quan es 
parla dels drets de les famílies.  
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Tanmateix, el conseller García Trapiello recomana que es torne a redactar aquest punt, ja que 
podria crear-se un problema en cas de discrepància entre l’Administració i la família.  

S’accepta revisar la redacció tenint en compte aquest aspecte. 

Esmena 6. Article 7. Addició. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Proposa que es consideren els ritmes psicològics, a més dels biològics. 

Des de l’Administració no es considera que el terme que es proposa siga l’adequat, però s’acorda 
revisar el text per a buscar una expressió més adequada que contemple els ritmes psicològics i 
evolutius. 

Esmena 7. Article 10.2.e. Supressió. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA-CV). 

El text afectat és «…no discriminació per raó de gènere o qualsevol altra circumstància». S’inicia 
un debat al voltant de la importància de parlar de sexe o de gènere, atés que són conceptes dife-
rents, i finalment la representació de l’Administració es compromet a revisar la redacció del punt 
per a trobar la forma més adequada tenint en compte l’art. 14 de la Constitució espanyola.  

Esmena 8. Article 16.4.f. Modificació. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA-CV). 

Proposa eliminar «vivència lliure i responsable de la seua sexualitat» amb l’argument que l’alum-
nat amb alguna discapacitat potser no estiga en condicions de fer-ho. Pensa que és més adequat 
posar «seguretat personal i equilibri afectivosexual». 

S’obri debat en la modificació de la redacció d’aquest punt. 

El conseller García Trapiello, d’acord amb el plantejament del conseller López Oliva, pensa que hi 
ha un problema de redacció i proposa parlar de «Seguretat personal y equilibri». 

Per la seua banda, el representant de l’Administració accepta revisar la redacció per a matisar 
allò que implique garantir drets.  

Esmena 9. Article 1.6.g. Modificació. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA-CV). 

El conseller López Oliva entén que l’expressió «afectivosexual» és una errada, hauria de dir «se-
xoafectiva», i en recomana el canvi. 

S’accepta. 

Esmena 10. Article 17. Modificació. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA-CV). 

Reporta un error en l’enumeració. 

S’accepta. 

Esmena 11. Article 19. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Pensa que caldria determinar, mitjançant definició de centre de recursos o la referència normativa 
pertinent, què afig aquesta condició als centres d’educació especial. Proposa que es revise des 
d’una perspectiva tecnicojurídica. 

El representant de l’Administració indica que és la síntesi d’una resolució ja publicada l’any passat 
però reconeix que potser necessite una revisió per a eliminar ambigüitats. Respecte a la definició 
de centre de recursos pensa que en l’objecte ja es defineix adequadament. 

El conseller Pérez Gea proposa la denominació «Centre Integrat d’Educació Especial i Recursos», 
de la qual pren nota el representant de l’Administració. 
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La presidenta del CECV enuncia com a recomanació la revisió de l’article 19 des del punt de vista 
tecnicojurídic. 

Esmena 12. Article 21.1. Modificació. Presenta conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Proposa que es revise la traducció al castellà. 

S’accepta i s’indica que la revisió lingüística del material encara no s’ha fet. 

Esmena 13. Article 21.2. Modificació. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA-CV). 

Indica que hi ha un error de traducció. 

S’accepta per la mateixa raó que l’anterior esmena. 

Esmena 14. Article 29. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Proposa que es matise el nivell d’implicació en parlar de la possibilitat que el personal no docent 
participe en les reunions del claustre. 

El representant de l’Administració explica que s’obri la possibilitat de participació d’aquest per-
sonal quan siga convocat per la direcció perquè s’hi tracte un tema que els afecte. D’altra banda, 
participen en la assemblea de professionals, que és la que eleva les propostes al claustre.  

Després d’algunes intervencions, la presidenta del CECV proposa aquesta recomanació: «revisar 
les condicions del personal no docent i concretar la forma d’actuació en cas de no consens».  

S’accepta. 

Esmena 15. Article 34. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Proposa determinar la presidència de l’assemblea. S’accepta per part de l’Administració. 

La presidenta del CECV proposa recomanar «que es revisen les condicions de participació del 
personal no docent i qui presidirà l’assemblea, a més de concretar la forma d’actuació en cas que 
no hi haja consens». 

Esmena 16. Article 44.1. Modificació. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA-CV). 

Substitució de «respecto» per «respeto» en la versió en castellà. 

S’accepta. 

Esmena 17. Article 45.1. Supressió. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA-CV). 

Proposa suprimir: «…de la prevenció de la violència  contra les xiquetes i les dones…». 

El conseller Pérez Gea manifesta el suport a la redacció actual i el conseller García Trapiello ho 
justifica fent referència a les estadístiques de violència masclista. 

El Sr. Mas Llorens indica, a més, que la redacció es basa en una llei de rang superior i per tant no 
hi ha possibilitat de canvi. 

Es retira l’esmena. 

Esmena 18. Disposició Derogatòria. Addició: Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut 
prestigi). 

Indica que falta la Disposició derogatòria del DECRET 39/1998. 

S’accepta. 
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3. Projecte d’ORDRE __/_____, de __________ de 2022, de la Conselleria d’Educació, Cultura i 
Esport, per la qual s’especifiquen els criteris d’aplicació de l’Acord del Consell de 12 de desembre 
de 2008 per a elaborar la classificació, a efectes retributius, dels centres públics docents depen-
dents de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport a partir del curs 2021-2022 

El Sr. García Gázquez pren la paraula, com a representant de l’Administració, per a presentar el 
projecte d’ordre esmentat, i excusa l’absència del Sr. Fresquet Fayos.  

Després de l’exposició, el conseller Pérez Gea s’interessa per la diferenciació que s’ha fet quant 
al nombre d’unitats entre els tipus 1 i 2. La resposta queda ajornada, en no disposar el ponent de 
dades. 

 

4. Torn obert de paraula 

La Sra. Cañada Solaz informa sobre la cimera internacional que s’està celebrant a València. Explica 
que ha estat organitzada pel Ministeri, que ha triat la Comunitat Valenciana com a seu per a re-
conéixer la bona gestió de la pandèmia en l’àmbit educatiu.  

La presidenta del CECV rebrà representants dels consells escolars autonòmics acompanyada pel 
conseller García Trapiello. 

Amb relació a la jornada sobre comunicació i adolescència que està organitzant-se des del CECV, 
com que l’aforament ho permet s’amplia el termini per a poder confirmar l’assistència presencial 
per a membres i persones convidades. A més a més, demana a les confederacions CONCAPA i 
COVAPA que faciliten els noms de qui presentarà les ponències. 

No havent-hi més intervencions, la presidenta de la comissió, consellera Rodríguez Arroyo, alça 
la sessió a les 11.32 h. 

València, 10 de maig de 2022 

Vist i plau 

La presidenta de la comissió 

 

Vicenta Rodríguez Arroyo 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 4/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE PRO-
JECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE L’ENSE-
NYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-
LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 13 DE SETEMBRE DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Presidenta de la comissió 

Vicenta Rodríguez Arroyo 
Titulars de centres privats (Fed. Ed. i Gestió) 

Consellers i conselleres 

Administració Educativa Autonòmica 
Ginés Pérez Gea 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Famílies d’alumnat de centres privats  
Alejandro López Oliva (CONCAPA) 
Professorat de centres privats  
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello  

 
 
 
 
 
 
Inspecció educativa autonòmica 
Mercé Cerver Dasí 
Professorat de centres públics 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 

Excusen absència 

Jeremies Josep Moragues i Benavent 

Ponent 

Joaquín Mas Llorens 
Cap de servei d’Inclusió educativa 

Secretaria tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Macià Ferrándiz 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D’acord amb l’oportuna convocatòria, amb l’assistència de les persones ressenyades i la presi-
dència de la consellera Rodríguez Arroyo, es reuneix la Comissió de Projectes Legislatius del CECV, 
el 13 de setembre de 2022, a les 9.30 h, de manera presencial, a la sala de videoconferències de 
l’Edifici Arxiu de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, i a través de la plataforma Webex. S’hi 
tracten els punts del següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 10 de maig de 2022.  
2. Projecte d’Ordre __/2022, de __ de ______, de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport per 

la qual es regulen determinats aspectes de l’organització i el funcionament de l’orientació 
educativa i professional en el sistema educatiu valencià.  

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 10 de maig de 2022  

Com que no s’han rebut esmenes a l’acta, aquesta queda aprovada per assentiment.  

 

2. Projecte d’Ordre __/2022, de __ de ______, de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, per 
la qual es regulen determinats aspectes de l’organització i el funcionament de l’orientació edu-
cativa i professional en el sistema educatiu valencià 
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El ponent de l’Administració és el Sr. Mas Llorens. Exposa el contingut del projecte legislatiu i fa 
referència a la normativa vigent relacionada, i els trets que considera més rellevants. Explica la 
conveniència de publicar aquesta ordre i esmenta les disposicions normatives que s’han publicat 
al llarg del curs anterior i que ara s’hi despleguen. 

Es dona pas a l’exposició de les esmenes presentades pel conseller García Trapiello, que puntua-
litza que més que esmenes són valoracions que caldria tindre en compte en la redacció definitiva 
de la norma. 

Esmena 1. Article 1. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Considera que l’organització i el funcionament de l’orientació educativa i professional ja es regu-
len en el Decret 77/2021. Així, proposa canviar a «aquesta ordre té com a objecte desenvolupar 
uns certs aspectes d’allò regulat en el decret…». 

S’accepta l’esmena. 

Esmena 2. Article 1. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Proposa incloure l’article en el preàmbul.  

Es retira l’esmena. 

Esmena 3. Article 3. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Insta a millorar la redacció del text per a facilitar-ne la comprensió. 

Es retira l’esmena. 

Esmena 4. Article 4. Supressió. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Considera que les funcions ja es regulen en el decret, però el representant de l'Administració 
indica que aquest tipus d'articles no apareixen en la versió definitiva del text. 

Es retira l’esmena. 

Esmena 5. Article 5. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Les funcions dels equips d'orientació són les dels seus membres. Els equips són el personal que 
els compon, per tant, les seues funcions ja estan definides en el decret. 

S’acorda modificar la redacció a «el desenvolupament i les concrecions de les funcions de l’equip 
d’orientació educativa són les següents...». El vicepresident del CECV suggereix que s’hi incloguen 
protocols d’actuació. 

El representant de l’Administració es compromet que es revise el text. 

Esmena 6. Article 7. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

El contingut de l’apartat 1 ja apareix en l’article 3, tanmateix el representant de l’Administració 
considera que la redacció actual facilita la comprensió del text. Finalment es compromet a reco-
manar-ne la revisió. 

Esmena 7. Article 7. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Considera que l’apartat 2 no presenta una redacció clara, no entén què significa en el context 
d’aquest article «els criteris d’intervenció». El paràgraf és molt ambigu i no s’entén.  

El representant de l’Administració es compromet que es revise el text. 
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Esmena 8. Article 8. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Considera que parla d’una figura que no existeix en l’estructura, plantilla i configuració de llocs 
de treball en els centres de primària. 

El representant de l’Administració indica que s’hi afegirà «els pactes de funció pública». 

Esmena 9. Article 8. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Pensa que l’apartat 1. és confús quan diu «Un equip coordinat pel professorat» i proposa la se-
güent redacció: «La coordinació de l’equip d’orientació recaurà en un/a docent de l’especialitat 
d’orientació educativa. Si n’hi ha més d’un/a serà, preferentment, qui tinga destinació definitiva 
en el centre i la condició de catedràtic/a; i si no és possible, s’assignarà la coordinació per part de 
la direcció després d’escoltar l’equip d’orientació». 

L’Administració accepta la redacció alternativa proposada. 

Esmena 10. Article 11. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Les funcions dels equips d'orientació són les dels qui els componen; per tant, aquestes funcions 
ja estan definides en el decret.  

La comissió acorda que es tracte de la mateixa manera que l’article 5. 

El Sr. Fullana Mestre remarca que s’han de tindre en compte els protocols igual que en l’article 5. 

Esmena 11. Article 13. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Considera que no és adequat un article dispositiu per a deixar constància del fet que les funcions 
ja estan regulades en el Decret. 

La comissió acorda que es tracte de la mateixa manera que l’article 4. 

Esmena 12. Capítol III. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Considera que el contingut d’aquest capítol sembla de difícil encaix en l’ordre, ja que envaeix 
competències d’una altra Conselleria. D’altra banda, les funcions del professorat adscrit a aquests 
departaments ja estan definides en el citat Decret 193/2021 (art. 26) i seria predicable el que ja 
s’ha dit de l’article 5. A més, en l’article 15 d’aquesta ordre es fusiona en un departament  el que 
en el decret 193/2021 són dos articles, el 26 i el 27. 

La comissió recomana a l’Administració la relectura del capítol per a assegurar-ne la viabilitat. 

Esmena 13. Capítol IV. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Considera que és complicat perquè entra en aspectes prescriptius de l’àmbit de l’ensenyament 
privat.  

Es retira l’esmena. 

Esmena 14. Article 19. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

S’indica que no queda clar quin és l’òrgan amb competències en matèria d’orientació al qual 
s’adscriu la capacitat de fixar el dia de les reunions, ja que pot ser canviat per un altre òrgan previ 
acord de les direccions d’estudis dels centres implicats. 

El conseller López Oliva també troba que la redacció és ambigua. 

Es retira l’esmena. 
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Esmena 15. Article 20. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Pensa que cal revisar la redacció de l’article per a evitar ambigüitats. 

S’accepta per part de l’Administració. 

El vicepresident del CECV planteja que caldria retallar fins a la paraula definitiu, però el Sr. Mas 
Llorens diu que la concreció d’aquest aspecte és complicada per la varietat de ràtios. 

També planteja que és més adequat caràcter intercomarcal que interprovincial en l’article 21.2, 
però el Sr. Mas Llorens aclareix que es tracta del conjunt per territori.  

Esmena 16. Article 22. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Aquesta qüestió ja s’ha tractat.  

Esmena 17. Art. 26, 27 i següents. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut 
prestigi). 

Considera que no és correcta la redacció «l’àmbit realitzarà assessorament». 

S’accepta l’esmena i es canviarà a «les persones que formen part de l’àmbit».  

Esmena 18. Capítol VII. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Indica que les unitats educatives terapèutiques no apareixen en el decret que desenvolupa 
aquesta ordre. 

El representant de l’Administració diu que aquest és un desenvolupament normatiu atípic i que 
estan en funcionament, però no estan regulades per decret. Es compromet a esmenar aquesta 
irregularitat. 

Esmena 19. Títol III, Capítol I (art. 39 i següents). Modificació. Presenta el conseller García Trapi-
ello (Reconegut prestigi). 

Creu que és confusa la redacció, no queda clar si el capítol es refereix a equips d’orientació edu-
cativa, als centres, als seus equips directius, al consell escolar de centre, etc. El Sr. Mas Llorens 
explica el contingut, però el conseller García Trapiello recomana que aquesta explicació s’especi-
fique en el text. 

Es revisarà la redacció perquè no siga confusa. 

Esmena 20. Arts. 44, 45 i 46. Supressió. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Considera que els articles que proposa eliminar no són propis d’aquesta ordre. 

El representant de l’Administració no comparteix el seu punt de vista perquè considera que la 
tutoria i l’orientació estan molt lligades, si es lleven es perd l’essència del que és l’orientació. 

Des del CECV es fa una recomanació perquè es revise la introducció d’aquests articles per tal de 
facilitar el treball de les direccions dels centres. 

Esmena 26. Arts. 52 i 54. Modificació. Presenta el conseller García Trapiello (Reconegut prestigi). 

Considera que gran part del contingut correspon a altres decrets. 

El representant de l’Administració es compromet a tindre en compte l’observació. 

Esmena 27. MODIFICACIONS DE L’ORDRE 19/2020… Modificació. Presenta el conseller García 
Trapiello (Reconegut prestigi). 
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Considera que hauria de ser una disposició final. 

El representant de l’Administració es compromet a tindre en compte l’observació. 

 

3. Torn obert de paraula 

El conseller López Marinas proposa fer un recull de tota la normativa relativa als consells escolars, 
i la presidenta del CECV proposa que aquesta proposta es prepare i es presente juntament amb 
el primer número de la revista del CECV, que eixirà pròximament, i que el conseller aporte aquest 
recull. 

No havent-hi més intervencions, es tanca la sessió a les 11.40 h. 

València, 13 de setembre de 2022. 

Vist i plau 

La presidenta de la comissió 

 

Vicenta Rodríguez Arroyo 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 5/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE PRO-
JECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE L’ENSE-
NYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-
LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 23 DE NOVEMBRE DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Presidenta de la comissió 

Titulars de centres privats (Fed. Educación y Gestión) 
Vicenta Rodríguez Arroyo 

Consellers i conselleres 

Administració educativa autonòmica 
Ginés Pérez Gea 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Alejandro López Oliva (CONCAPA) 

 
 
Excusen absència 

Professorat de centres privats (USO) 
Eva M.ª Juliá Tomás 
Administració educativa autonòmica 
Jeremies Moragues Benavent 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 

Ponent 

Rafael Fresquet Fayos 

Persones convidades 

Hilari Manuel García Gázquez 

Secretaria tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Macià Ferrándiz 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D’acord amb l’oportuna convocatòria, amb l’assistència de les persones ressenyades, sota la pre-
sidència de la consellera Rodríguez Arroyo, es reuneix la Comissió de Projectes Legislatius del 
CECV el 23 de novembre de 2022, a les 9.30 h, a través de la plataforma Webex i de forma pre-
sencial, per a tractar els punts del següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del 13 de setembre de 2022.  

2. Instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Educació i Formació Professional per les quals es 
fixen els criteris generals per a la modificació de la composició per unitats, llocs de treball 
docent i altres característiques, en centres de titularitat de la Generalitat que imparteixen 
educació infantil (2n cicle), educació primària i educació especial i per a la proposta de modi-
ficació del nombre d’unitats concertades en centres privats concertats, per al curs 2023-
2024. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

Abans de començar la sessió la presidenta del CECV indica que hui farà de ponent el Sr. Fresquet 
Fayos. 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del 13 de setembre de 2022  

La presidenta de la comissió indica que no s’han rebut esmenes i, per tant, l’acta queda aprovada 
per assentiment. 
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2. Instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Educació i Formació Professional per les quals es 
fixen els criteris generals per a la modificació de la composició per unitats, llocs de treball docent 
i altres característiques, en centres de titularitat de la Generalitat que imparteixen educació in-
fantil (2n cicle), educació primària i educació especial i per a la proposta de modificació del nom-
bre d’unitats concertades en centres privats concertats, per al curs 2023-2024 

La presidenta de la comissió confirma que no s’ha presentat cap esmena al text i dona la paraula 
al representant de l’Administració perquè presente el contingut del projecte que hui ens ocupa. 

El Sr. Fresquet Fayos comença la seua exposició indicant que es centrarà en les modificacions 
d’aquest text respecte al d’anys anteriors. Incideix en el criteri de tendència ja marcada de bai-
xada de les ràtios, que s’ha fet de manera gradual durant els últims cursos. En aquesta norma no 
es regulen les plantilles, simplement s’ha deixat una referència genèrica a la futura regulació ja 
que s’espera millorar-ne les condicions. 

Esmenta les particularitats dels centres amb alumnat que té necessitats educatives específiques, 
i dels CRA. En aquest cas, puntualitza que les dates límit es posen perquè ajuda al correcte funci-
onament dels serveis, encara que són flexibles. 

La consellera Terrero González agraeix la baixada de ràtios i demana que es continuen fent esfor-
ços en aquest sentit ja que ho considera de vital importància per a la millora de l’ensenyament.  

La consellera Rodríguez Arroyo incideix en els avantatges que comporta l’augment de les planti-
lles, que permet la codocència, un aspecte molt important que cal tindre en compte.  

La resta de consellers i conselleres es mostren d’acord amb la proposta. 

 

3. Torn obert de paraula 

La Sra. Cañada Solaz informa sobre les dates previstes per a les pròximes activitats organitzades 
pel CECV. Comença comentant la escaleta de la jornada de presentació de la revista, que serà els 
dies 15 i 16 de desembre, i inclourà les intervencions del catedràtic de la Universitat de Girona i 
especialista en participació Jordi Feu Gelis, i de la Càtedra Pagoda de la Universitat de València, 
entre altres. 

També concreta aspectes relacionats amb el Ple del 20 de desembre, que tindrà lloc a Requena. 
A més, la presidenta repassa les últimes participacions del CECV en diferents activitats, i comenta 
les particularitats del Dia de l'Estudiant a Madrid i de la celebració del Dia de la Infància en Vivers. 

No havent-hi més intervencions, es tanca la sessió a les 10.10 h. 

València, 23 de novembre de 2022 

Vist i plau 

La presidenta de la comissió 

 

Vicenta Rodríguez Arroyo 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 6/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE PRO-
JECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE L’ENSE-
NYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-
LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 2 DE DESEMBRE DE 2022 

ASSISTÈNCIA  

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Presidenta de la comissió 

Vicenta Rodríguez Arroyo 
Titulars de centres privats (Fed. Ed. y Gestión) 

Consellers i conselleres 

Administració Educativa Autonòmica 
Ginés Pérez Gea 
Jeremies Moragues Benavent  
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Famílies d’alumnat de centres privats  
Alejandro López Oliva (CONCAPA) 
Professorat de centres privats  
Antonio Peiró Cloquell (FSIE) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Inspecció educativa 
Mercé Cerver Dasí 

 
 
 
 
 
 
Excusen absència 

Famílies d’alumnat de centres públics  
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Professorat de centres privats  
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 

Ponents 

SubDG de Planificació Educativa i C. privats i concertats. 
Rafael Fresquet Fayos 
Serv. d’Autoritzacions de C. privats i concertats 
Blanca Florencia Palmero Blanco  

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Macià Ferrándiz 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D’acord amb la convocatòria, amb l’assistència de les persones ressenyades i sota la presidència 
de la consellera Rodríguez Arroyo, es reuneix la Comissió de Projectes Legislatius del CECV, el 2 
de desembre de 2022, a les 9.30 h, a través de la plataforma Webex i de forma presencial, per a 
tractar els punts del següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 23 de novembre de 2022.  
2. Projecte de Decret XX/2022, del Consell, de Regulació dels Concerts Educatius a la Comunitat 

Valenciana.  
3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 23 de novembre de 2022  

Atés que no s’han rebut esmenes a l’acta, aquesta queda aprovada per assentiment. 

 

2. Projecte de Decret XX/2022, del Consell, de Regulació dels concerts educatius a la Comunitat 
Valenciana  

La presidenta del CECV presenta els ponents, Sr. Fresquet Fayos i Sra. Palmero Blanco.  
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El Sr. Fresquet Fayos inicia la presentació anomenant les raons que justifiquen la redacció del 
decret: en primer lloc, la sentència del Tribunal Superior de Justícia que anul·là alguns articles de 
l’anterior decret; en segon lloc, l’aparició de normativa que en modifica el sentit d’alguns punts; 
en tercer lloc, la voluntat d’aclarir i millorar l’estructura del document. 

Posteriorment, se centra a comentar els trets més rellevants i els canvis que implica aquesta 
norma. Del preàmbul destaca l’aplicació de la LOE, que contempla la gratuïtat de l’ensenyament, 
la llibertat d’elecció de les famílies, la no-segregació i la coeducació com a principis, entre d’altres. 
Pel que fa a l’articulat, en ressalta els aspectes més innovadors, com els recursos de reforç a la 
inclusió o aspectes generals dels concerts, i destaca els apartats dedicats a l’FP i al Batxillerat.  

La presidenta de la comissió dona pas a les esmenes presentades al text. 

Esmena 1. Preàmbul. Addició: presenta la consellera Rodríguez Arroyo (Titulars de centres pri-
vats). 

Proposa afegir als paràgrafs 6é i 10è «i sentències del Tribunal Suprem». S’accepta l’esmena, amb 
el suggeriment per part de la comissió d’incloure referència a sentencies concretes. 

Esmena 2. Article 2.2. Modificació: presenta la consellera Rodríguez Arroyo (Titulars de centres 
privats). 

Demana que es concerten també les aules de 2 anys en els centres privats. 

El conseller Pérez Gea demana que es prioritzen tots els centres públics. Per la seua banda, el 
conseller García Trapiello indica que no és tema d’aquesta norma. 

Per part de l’Administració s’indica que no es pot acceptar l’esmena en aquest moment però que 
es contemplarà en el dictamen com a recomanació d’aquesta comissió. 

Esmena 3. Article 2.3. Modificació: presenta la consellera Rodríguez Arroyo (Titulars de centres 
privats). 

Considera que s’ha de mantenir el concert de les unitats de PT de suport a la integració, tant d’EP 
com d’ESO, ja que pensen que en pot perillar l’existència amb aquesta normativa, però per part 
de l’Administració s’aclareix que no és així. 

Es retira l’esmena. 

Esmena 4. Article 3.4b). Supressió: presenta la consellera Rodríguez Arroyo (Titulars de centres 
privats). 

Proposa suprimir l’expressió «unitats d’un ensenyament en procés de supressió progressiva del 
concert educatiu», ja que implica una situació d’incertesa per als centres. 

La Sra. Palmero Blanco justifica l’avantatge que suposa aquesta premissa, que fa que la retirada 
no en siga definitiva, per si les condicions canvien. 

El conseller López Oliva demana aclariment respecte al concepte de supressió progressiva. 

Es retira l’esmena. 

Esmena 5. Article 3.5. Modificació: presenta la consellera Rodríguez Arroyo (Titulars de centres 
privats). 

Proposa substituir «inici del període ordinari d’admissió» per «termini de presentació de sol·lici-
tuds». 
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Diferents consellers, i el representant de l’Administració, plantegen problemes derivats de l’even-
tual modificació. Tanmateix, es considera que la proposta és suficientment interessant i motivada 
com perquè siga tinguda en consideració per a futures concrecions.  

S’eleva proposta des de la comissió de Projectes Legislatius del CECV perquè l’Administració re-
vise, a partir del criteri indicat, el concepte d’inici del període ordinari d’admissió.  

Esmena 6. Article 3.11. Modificació: presenta el conseller López Marinas (Organitzacions empre-
sarials-CEV). 

Considera que la remissió normativa ha d’efectuar-se en l’article 26, i no en el 27. 

S’accepta la proposta, i s’indica que es tracta d’una errada. 

Esmena 7. Articles 3.7 i 20.1. Modificació: presenta el conseller López Marinas (Organitzacions 
empresarials-CEV). 

Pensa que hi ha una discordança entre els supòsits de modificació del concert, que es descriuen 
de manera diferent. Proposa modificar l’article 3.7 perquè, de manera explícita o implícita, com-
prenga tots els supòsits de modificació de concert, ja que esmentar només tres supòsits pot donar 
lloc a confusió. 

La Sra. Palmero Blanco justifica la redacció actual dels articles, i es retira l’esmena. 

Esmena 8. Article 6. Modificació: presenta la consellera Rodríguez Arroyo (Titulars de centres 
privats). 

Considera que només s’aplica a noves incorporacions al concert de centres de nova creació, però 
des de l’Administració s’aclareix que no és així, i es retira l’esmena. 

Esmena 9. Article 8.2 a). Modificació: presenta la consellera Rodríguez Arroyo (Titulars de centres 
privats). 

Proposa la denominació de centres «sostinguts amb fons públics» amb anterioritat a l’entrada en 
vigor de la LODE, ja que anteriorment no eren centres concertats, sinó subvencionats. 

S’accepta l’esmena. 

Esmena 10. Article 10.5. Supressió: presenta el conseller López Marinas (Organitzacions empre-
sarials-CEV). 

Proposa la supressió de l’article sencer, que parla de renovació i modificació dels concerts a cen-
tres privats. 

El representant de l’Administració es compromet a fer-ne una revisió, encara que el TSJ contem-
pla la renovació. 

Finalment, la comissió acorda adreçar una recomanació a l’Administració perquè la redacció de 
l’article tinga en compte la sentència del TSJ, i aclarisca els conceptes de renovació i modificació 
del concert. 

Esmena 11. Article 14.1 a). Modificació: presenta la consellera Rodríguez Arroyo (Titulars de cen-
tres privats). 

Proposa rebaixar la ràtio exigible per al concert de Batxillerat. 

Per part de l’Administració s’indica que no és el moment de valorar aquest aspecte. S’inicia un 
debat entre consellers i conselleres amb les aportacions següents: 

• Conseller López Marinas: és necessària una revisió profunda i cal tindre en compte la mitjana 
d’alumnat de la zona; 



Consell Escolar de la Comunitat Valenciana Actes 2022 

 

 

 

 

104 
 

• Conseller Pérez Gea: ha d’estar d’acord amb la ràtio dels centres públics; 

• Sra. Cañada Solaz: l’etapa de Batxillerat és complicada per les seues particularitats; 

Finalment, la comissió acorda que el CECV recomane a l’Administració que es replantege la ràtio 
de 25 alumnes i que es tinguen en compte les característiques de cada zona en aquest sentit. 

Esmena 12. Article 18.4 a). Modificació: presenta la consellera Rodríguez Arroyo (Titulars de cen-
tres privats). 

Proposa que es notifique individualment als centres la proposta de concerts. 

S’accepta l’esmena. 

Reflexió. Article 25. Modificació: presenten la consellera Rodríguez Arroyo (Titulars de centres 
privats) i el conseller López Marinas (Organitzacions empresarials-CEV). 

S’hi proposa agilitzar la tramitació dels expedients d’accés, modificació i renovació dels concerts 
educatius. Es reconeix que el problema es troba en el Reial Decret i es proposa adreçar una reco-
manació en aquest sentit al Consell Escolar de l’Estat. 

La Sra. Palmero Blanco indica que l’Administració educativa autonòmica du a terme el seguiment 
dels tres tràmits bàsics. 

La presidenta del CECV, per la seua banda, explica que les presidències de les diferents comuni-
tats no formen part de la Permanent del CEE. S’ha de buscar algun membre d’aquesta Permanent 
perquè hi trasllade el suggeriment, i es compromet a encarregar-se’n. 

Esmena 13. Article 28 Modificació: presenta el conseller López Marinas (Organitzacions empre-
sarials-CEV). 

Proposa substituir la redacció del punt 5 de l’article 28 per «la situació de concurs, en la qual 
s’haja produït l’obertura de la fase de liquidació, en la qual es puga trobar el titular del centre». 

La comissió recomana que es modifique l’article adaptant la nomenclatura jurídica en el sentit 
d’esmentar la situació de concurs que ve determinada per la llei concursal.  

Esmena 14. Article 29.2. Modificació: presenta la consellera Rodríguez Arroyo (Titulars de centres 
privats). 

Proposa substituir per «en els mesos de gener i juliol», ja que en juny no haurà transcorregut el 
termini de sis mesos per a la validesa dels certificats. 

S’accepta l’esmena. 

Esmena 15. Article 29.4. Modificació: presenta la consellera Rodríguez Arroyo (Titulars de centres 
privats). 

Proposa que siga causa d’incompliment lleu del concert. No considera adequat que es tipifique 
com a greu l’incompliment d’un termini com aquest. 

La comissió acorda fer aquesta recomanació i els representants de l’Administració es comprome-
ten a considerar-ne la revisió. 

Esmena 16. Disposició Derogatòria Única. Modificació: presenta la consellera Rodríguez Arroyo 
(Titulars de centres privats). 

Pensen que amb aquesta llei es posa en perill el servei complementari del gabinet psicopedagògic 
que implica una resposta més àmplia que la simple orientació. 

Per part de l’Administració educativa s’indica que no es percep com a necessari aquest gabinet 
amb les noves condicions, però no obstant això es revisarà el suggeriment. 
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El conseller Pérez Gea pensa que açò és una conseqüència de l’esforç de l’Administració en l’àm-
bit d’inclusió en els centres concertats. 

El conseller López Oliva demana que es mantinga el servei en els centres concertats, ateses les 
seues especificitats. 

La comissió proposa una transacció, perquè aquesta disposició es redacte de manera que els cen-
tres que tenen servei de gabinet psicopedagògic puguen mantindre’l per a funcions que no siguen 
estrictament d’orientació. 

 

4. Torn obert de paraula 

La presidenta del CECV recorda que cal fer la inscripció a la pròxima jornada sobre participació 
que se celebrarà els dies 15 i 16 de desembre, així com al Ple del 20 de desembre.  

No havent-hi més intervencions, la consellera Rodríguez Arroyo dona per tancada la sessió, sent 
les 11:25h. 

València, 2 de desembre de 2022 

Vist i plau 

La presidenta de la comissió 

 

Vicenta Rodríguez Arroyo 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 1/2022 DE LA SESSIÓ CONJUNTA DE LA COMI-

SIÓ DE COEDUCACIÓ I INNOVACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR 

DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 25 DE 

GENER DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Presidenta de la comissió de Coeducació 

Marina Gilabert Aguilar 

President de la comissió d’Innovació Educativa 

Antonio Pérez Sabater 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Luis Vañó Gisbert 
Lluís Miquel Segrelles Martínez 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Mercé Alabau Siurana (Conf. Gonzalo Anaya) 
Raquel Sánchez Grande (Conf. Gonzalo Anaya) 
Famílies d’alumnat de centres privats  
Jose Antonio Rodríguez Salinas (CONCAPA CONVAL) 
Professorat centres públics  
Consol Valls i Gregori (CCOO PV) 
M. Carmen Gil García (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Professorat centres privats  
Laura Pastor Signes (FSIE) 

 
 
 
Formació del professorat 
Rosa Guillén Cantó 
M. Isabel Villaescusa Alejo 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Ofèlia Gimeno Forner 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo  
Titulars de centres privats  
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 

Persones convidades  

Josu Iriarte Campo 
Sandra Molinés Borràs 
Laura Peris Reig 
Manuel Martínez Puig 

Excusen absència 

Dèlia Amorós i Pinos 

Secretaria Tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
Maria Viu Rodríguez 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la comissió de Coeducació i la comissió d’Innovació Educativa del 
Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneixen telemàticament per videoconferència el 
dia 25 de gener de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que es 
relacionen, i amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la comissió de Coeducació de la sessió del 13 d’octubre de 2021 i de 

l’acta de la comissió d’Innovació Educativa de la sessió del 9 de juny de 2021. 

2. Síntesi de la situació per part de persones expertes en la transformació d’espais educatius. 

3. Recopilació de la informació sobre espais coeducatius. Situació actual. 

4. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la comissió de Coeducació de la sessió del 13 d’octubre de 2021 i de 
l’acta de la comissió d’Innovació Educativa de la sessió del 9 de juny de 2021 

La presidenta del CECV dona pas a l’inici de la sessió en el moment en què hi ha quòrum, i la 
consellera Gilabert Aguilar, com a presidenta de la comissió de coeducació, demana si hi ha al-
guna esmena a les actes. S’aproven ambdues per unanimitat, després de corregir el segon 
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cognom del conseller Pérez Sabater i de consignar l’assistència de la consellera Gila García en 
representació de l’STEPV. 

 

2. Síntesi de la situació per part de persones expertes en la transformació d’espais educatius 

El conseller Pérez Sabater, president de la comissió d’Innovació Educativa, dona pas al segon 
punt. Posa en valor el fet que les comissions es reunisquen juntes, atés que els interessos són 
comuns. 

El conseller Pérez Sabater presenta el primer ponent, Sr. Josu Iriarte Campo, arquitecte expert en 
espais coeducatius d’aprenentatge, que comparteix una presentació (que estarà disponible en el 
web del CECV). Justifica la necessitat de modificar l’espai educatiu partint de les necessitats de 
l’educació. 

Per a millorar l’aprenentatge a partir de l’espai cal tenir en compte:  

• confort tècnic 

• confort emocional 

• confort relacional 

• versatilitat 

La conclusió de l’exposició és que s’ha de donar sentit i estratègia a l’espai educatiu. 

A continuació, intervé la segona ponent, la Sra. Sandra Molinés Borràs, professora de Florida Uni-
versitària i especialista en patis educatius. Recentment, ha fet un treball d’investigació sobre patis 
escolars en temps de pandèmia en el qual han participat 89 centres de 50 poblacions diferents, i 
que revisa l’impacte de l‘androcentrisme en els espais.  

Reivindica la necessitat d’escoltar el professorat i altres persones expertes en coeducació a l’hora 
de dissenyar i construir espais educatius. Els espais no són neutres, poden promoure la segregació 
o la convivència. Cal fer un diagnòstic per a poder detectar on hi ha segregació per sexes o per 
altres raons, per a poder donar-hi solució. El temps de pati s’ha de concebre com a espai on se 
segueix treballant el currículum, implica aprenentatges dins de l’educació no formal. Recomana 
el documental «Patis vius, patis coeducatius», que és una reflexió al voltant d’aquest tema. 

Durant la pandèmia, i a causa de la confecció de grups bombolla, ha augmentat la convivència 
intragrupal i s’ha reduït la conflictivitat, perquè s’ha reduït el futbol. Així, s’han explorat els patis 
com a espais educatius i s’ha arribat a la conclusió que aquest ús és positiu. 

A continuació, el conseller Pérez Sabater presenta la ponent, Sra. Laura Peris Reig, especialista en 
pedagogia terapèutica, autora de la tesi doctoral «Los colores del aula: Una herramienta des-
conocida para el proceso de aprendizaje» (en procés) que parla de la importància de l’ús del color 
en els espais educatiu avalada per 20 centres reformats i 119 docents enquestats que majoritàri-
ament han valorat de manera positiva aquests nous espais. 

El conseller Pérez Sabater presenta el Sr. Manuel Martínez Puig, encarregat de la biblioteca del 
CEIP Sant Josep de Calassanç (Aielo de Malferit), que exposa en la seua intervenció el valor de la 
biblioteca com a element dinamitzador i com a motor d’innovació. 

Indica que la innovació en les biblioteques està en el fet que el llibre no siga l’únic element docu-
mental, i passa a enumerar les accions que s’han dut a terme per a aconseguir dinamitzar la bi-
blioteca escolar. Ressalta que és imprescindible la col·laboració de les famílies i explica que els 
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projectes de biblioteca sempre estan adaptats al projecte del curs, que inclouen diversos cursos 
i que acaben amb una exposició creativa. 

També han incorporat com a element motivador iniciatives basades en la tecnologia, com Bookflix 
o Espoetrify. Per a acabar, comparteix la iniciativa Bibliopati. 

S’agraeix la contribució de totes les persones ponents i es passa al pròxim punt. 

 

3. Recopilació de la informació sobre espais coeducatius. Situació actual 

La presidenta de la comissió de Coeducació enumera el material que es va acordar demanar i 
pregunta en quina situació es troba la recopilació, per a procedir a la confecció de l’informe.  

El secretari tècnic del CECV, Sr. Gómez Carbonell, explica que s’ha sol·licitat informació a la direc-
ció general d’Infraestructures però que aquesta no disposa de registre sobre espais; tanmateix, 
n’estan confeccionant un de tendències constructives i noves arquitectures en espais educatius. 
Per la seua banda, la DG d’Innovació Educativa tampoc disposa de cap mapa de centres a partir 
d’aquesta premissa però poden aportar una llista dels projectes premiats els últims anys, i també 
enviarà un informe. 

La Sra. Cañada Solaz proposa investigar en REICO o en els CEFIRE, i informa que les directrius de 
la conselleria són que, temporalment, per càrrega de treball, derivat de la pandèmia, no se so-
brecarregue els centres amb peticions d’informació.  

Posteriorment, el conseller Vañó Gisbert exposa un document sobre la importància dels patis 
inclusius elaborat per CERMI, que incideix en el fet que s’ha de combatre l’assetjament escolar i 
s’ha de facilitar l’accessibilitat de qualsevol xiquet o xiqueta amb mobilitat reduïda a cada espai.  

La consellera Gilabert Aguilar comunica que tota la informació es posarà a l’abast de la comissió 
i proposa convocar un altra reunió en el termini d’un mes i mig aproximadament. 

El conseller Pérez Sabater manifesta que creu més convenient convocar la següent reunió quan 
ja s’haja recopilat tota la documentació. 

La presidenta del CECV informa que es demanarà a la Direcció General informació sobre espais i 
situació del sistema educatiu, i que s’anirà compartint a mesura que vaja arribant. 

 

4. Torn obert de paraula 

La presidenta del Consell Escolar informa sobre els temes pendents. En referència a la publicació 
«Amb R de Rebuig», la Sra. Encarna Cuenca Carrión, presidenta del Consell Escolar del l’Estat, en 
redactarà la introducció; pel que fa a la baralla, encara no se n’han rebut les còpies. 

La presidenta informa del fet que, en aquest moment, la salut mental i la problemàtica dels suï-
cidis tenen una gran rellevància i proposa enllestir unes jornades sobre aquest tema; proposa 
organitzar-les conjuntament amb la comissió de Jornades i Participació. El conseller Vañó Gisbert 
manifesta l’acord amb la proposta. 

El conseller Villanueva Ahicart comenta que, efectivament, aquesta problemàtica es dona en 
l’alumnat de secundària i troba molt encertada la proposta de la jornada. La consellera Fajardo 
Palomo i el conseller Pérez Sabater se sumen al suport per a posar en marxa la jornada, i el segon 
es posa a disposició del CECV. 
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La consellera Gil García pregunta si la jornada aniria adreçada a persones adultes o a l’alumnat, i 
la consellera Alabau Siurana opina que en aquest cas seria convenient distingir entre famílies i 
alumnat, i comenta que la confederació ja ha encetat iniciatives per a combatre aquesta proble-
màtica. 

La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, aclareix que és una proposta només per a membres 
del Consell. Posteriorment, dona les gràcies al president i presidenta de les comissions per la 
proposta tan encertada de persones ponents. 

No havent-hi més intervencions, la presidència de ambdues comissions dona per conclosa la ses-
sió a les 11.30 hores. 

València, 25 de gener del 2022. 

Vist i plau. 

La presidenta de la comissió 
de Coeducació 

Marina Gilabert Aguilar 

El president de la comissió 
d’Innovació Educativa 

Antonio Pérez Sabater 

El secretari tècnic del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 2/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE CO-

EDUCACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-

LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 22 DE FEBRER DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Presidenta de la comissió 

Marina Gilabert Aguilar 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Luis Vañó Gisbert 
Formació del Professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercé Alabau Siurana (Conf. Gonzalo Anaya) 
Professorat de centres públics  
Xelo Valls i Gregori (CCOO PV) 
Mari Carmen Gil García (STEPV) 
Professorat de centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
 

 
 
 
 
 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Joan Quiles Izquierdo 

Excusen absència 

Dèlia Amorós i Pinos  
Natividad Fajardo Palomo  
Sonia Terrero González  
Joaquina Barba Plaza  
Javier González Zurita 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Sara Maciá Ferrándiz 
 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la comissió de Coeducació del Consell Escolar de la Comunitat Va-
lenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 22 de febrer de 2022, a les 9.30 
h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 25 de gener de 2022. 

2. Violència de gènere. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 25 de gener de 2022 

S’obre la sessió quan hi ha quòrum i pren la paraula la presidenta de la comissió, que diu que no 
s’ha presentat cap esmena a l’acta. Per tant, no havent-hi observacions, s’aprova aquesta per 
unanimitat. 

 

2. Violència de gènere 

La presidenta de la comissió explica que la convocatòria ha estat motivada pel contingut d’un 
article periodístic d’opinió signat per Agustí Zaragozà Granell (agent de Igualtat), del diari Levante-
EMV, que parla d’un vídeo que s’ha difós per les xarxes i que mostra una escena d’una relació 
sexual d’una menor, alumna d’FP. La xica ha declarat que ha sigut una relació consentida però el 
visionat del vídeo evidencia que es tracta d’una agressió. A més, cal prendre en consideració que 
només la difusió ja implica una violació de la intimitat de la persona.  
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Remarca la importància de disposar d’un protocol per a tractar aquest tipus de situacions, perquè 
els vigents no donen resposta a aquest problema. Actualment s’observa una contracultura de la 
transgressió com a valor en els adolescents. Encara així, després de parlar amb professorat s’ha 
observat que en els centres que disposen de plans coeducatius es detecta una resposta en l’alum-
nat. 

Es planteja la importància de treballar per a tractar de neutralitzar aquests comportaments, que 
cada vegada són més habituals. Caldria treballar amb coneixement sobre el tema i posteriorment 
fer propostes per a combatre aquestes situacions. 

La presidenta del CECV recorda que aquest òrgan ha publicat materials i ha realitzat activitats 
sobre la detecció de masclismes quotidians que podrien ser el punt de partida. Es podria centrar 
l’atenció en la cerca d’informació per a elaborar un informe que siga una continuació de l’ante-
rior. S’haurien de triar les línies d’actuació que podrien anar en el sentit de la llibertat per a triar 
o la cultura d’agradar.  

La consellera Valls Gregori indica que allò podria ser conseqüència de la normalització de l’accés 
a la pornografia a edats molt primerenques. 

La Sra. Cañada Solaz recorda que l’autor de l’article posa l’accent en el fet i les conseqüències de 
la difusió del vídeo.  

El conseller Pérez Sabater agraeix que es posen en valor els informes sobre coeducació que sor-
geixen d’una trobada que el CEFIRE de Xàtiva organitzarà amb professionals de Bolívia, i proposa 
tractar en la comissió els punts següents: 

• Revisió dels continguts respecte a relacions afectivosexuals que es donen en els centres edu-
catius. 

• Conseqüències de la frustració que sent l’alumnat que no pot reproduir allò que veu en xarxes 
i que ha normalitzat. 

Cal tindre en consideració la línia de treball Coeducacentres que està seguint la conselleria d’Edu-
cació. Alguns centres ja l’incorporen als seus plans d’igualtat i convivència.  

A causa de la situació sanitària actual, cal treballar el benestar emocional i la salut mental de 
l’alumnat, i també la formació i la informació al professorat i a les famílies en matèria de coedu-
cació. 

Es planteja dur a terme accions a partir del treball anterior, com ara posar en pràctica les conclu-
sions del CECV en l’informe Masclismes quotidians: base de la violència contra les dones. Es podria 
activar el qüestionari que estudiava aspectes com la dimensió emocional. 

La Sra. Cañada Solaz agraeix la intervenció del conseller Pérez Sabater, però recorda que el CECV 
té unes competències que cal respectar, i que potser en els centres ja s’estiga treballant el tema 
amb la persona tècnica d’Igualtat. Per aquesta raó, seria més operatiu treballar amb els consells 
escolars municipals.  

També s’informa sobre el fet que en l’última comissió de Jornades i Participació es va proposar 
celebrar una jornada relacionada amb la salut mental, i exposa breument com es durà a terme. 
Es tractarà d’una jornada semipresencial amb professionals experts en el tema.  

La presidenta de la comissió es mostra d’acord amb el plantejament de la jornada i assenyala el 
punt de connexió amb el tema de la present reunió. També dona suport a la proposta del conse-
ller Pérez Sabater, sobre divulgar dades i proporcionar eines d’actuació enfront d’aquestes qües-
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tions. Cita un document redactat per la Universitat Rovira i Virgili de Tarragona que podria resul-
tar d’interés a la comissió, i que hi compartirà. Afegeix que és important fixar unes línies clares i 
factibles d’actuació i portar-les endavant. 

La presidenta del CECV planteja que se celebre pròximament la primera jornada de salut mental 
i que amb les conclusions d’aquesta i les dades arreplegades se’n plantege una segona part per 
al mes de setembre, quan, previsiblement, la situació sanitària en els centres educatius estiga 
normalitzada i es puga comptar amb la participació de les persones tècniques d’Igualtat. Afegeix 
que el CECV, de cara a la reivindicació del dia 8 de març, ha enviat a les coordinacions d’Igualtat i 
Convivència dels centres públics la Baralla per la Igualtat. Amb aquest recurs els centres podran 
inventar i proposar normes de jocs i enviar-les al CECV, que les penjarà en la web. 

La presidenta de la comissió recomana l’experta Carmen Ruiz Repullo, que és una professional 
molt reconeguda en aquest camp per les seues aportacions. 

En vista de les intervencions, la presidenta del CECV proposa organitzar un cicle de jornades te-
màtiques, la primera de les quals estaria relacionada amb el suïcidi, i la segona amb el consenti-
ment. 

La consellera Alabau Siurana valora positivament les temàtiques proposades i les persones exper-
tes que s'encarregarien de les ponències, algunes de les quals ja han col·laborat amb la confede-
ració Gonzalo Anaya. Recomana que la formació incloga tota la comunitat educativa, i per tant, 
també les famílies. 

La Sra. Cañada Solaz anuncia que la primera jornada serà semipresencial perquè quede enregis-
trada i es puga compartir amb les persones interessades. A més, s’ha de tindre en compte que 
tots els sectors estiguen representats en el Consell Escolar.  

La consellera Alabau Siurana comenta que és molt pràctic treballar conjuntament amb els tècnics 
d’educació i els CIC dels centres perquè ells tenen connexió amb les famílies. 

Per a la consellera Pastor Signes el plantejament de la jornada és molt interessant, perquè entén 
que cal crear espais segurs per a l'alumnat, que aquest dispose d'una persona o un telèfon de 
confiança que sempre li escolte (Punt Violeta). També explica que s'ha posat en contacte amb la 
regidoria d'Educació de Gandia i aquesta s'ofereix per a donar suport a qualsevol iniciativa i par-
ticipar-hi.  

La consellera Valls Gregori insisteix que les actuacions siguen més obertes, perquè habitualment 
les reben les persones que estan més sensibilitzades i formades. Pensa que és necessari que tinga 
un gran impacte social per a tractar de revertir una tendència tan preocupant. 

La Sra. Cañada Solaz explica que els centres ja estan fent aquesta tasca i encara així s’observen 
aquests comportaments. Seria més profitós treballar amb els consells escolars municipals i els 
ajuntaments, com ja es va plantejar en la comissió de Jornades i Participació. El conseller Pérez 
Sabater manifesta l’ acord amb la presidenta del CECV sobre potenciar la implicació dels consells 
escolars municipals. 

La consellera Gil García, que és membre d'un consell escolar municipal, comenta que aquests 
estan infrautilitzats, a pesar del fet que són un recurs potencialment molt beneficiós. D'altra 
banda, opina que la transmissió de la informació als adolescents en els centres no és l'adequada. 
Afig un nou nom a la proposta de ponents, i reconeix la importància de la intervenció d'aquests. 

La Sra. Cañada Solaz proposa que les persones assistents envien els recursos que consideren in-
teressants al correu del CECV per a fer un recull que es tindrà en consideració i es compartirà.  
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El conseller Vañó Gisbert planteja que caldria tindre en compte el Pacte Valencià Contra el Mas-
clisme i la Prevenció de la Violència de Gènere. Com a membre del CERMI, observa que hi ha parts 
del pacte que no es coneixen i es podrien treballar. També caldria fer un seguiment d’allò que 
s’està portant endavant.  

El conseller Quiles Izquierdo ofereix recursos i iniciatives de la Conselleria de Sanitat Universal i 
Salut Pública, a través de la Direcció General de Salut Pública i Addiccions, relacionades amb este 
tema. També explica que s’ha creat la Xarxa de municipis per la salut (XarxaSalut) que ja compta 
amb 249 municipis adherits, amb la qual cosa pot treballar la comissió de manera conjunta. Ma-
nifesta inquietud perquè la informació aplegue a qui més la necessita, ja que, en moltes ocasions 
això no ocorre. 

La presidenta de la comissió tanca el punt remarcant la importància de les intervencions i recor-
dant que es començaran a organitzar dues jornades: 

• I jornada, per a membres del CECV sobre la salut mental i els suïcidis, que se celebrarà durant 
aquest curs. 

• II jornada, vinculada a la prevenció de la violència masclista, que s’organitzarà aproximada-
ment a setembre. 

La presidenta del CECV anuncia que s’inicia la preparació de la primera jornada. 

 

3. Torn obert de paraula 

La presidenta del CECV anuncia que s’enregistrarà un vídeo per a commemorar el 8M, Dia de la 
Dona. Alguns membres del CECV llegiran frases de dones cèlebres de la Història. 

El secretari tècnic del CECV informa del fet que la gravació tindrà lloc en els jardins de la conse-
lleria d’Educació, el dijous 24 de febrer del 2022. 

La consellera Alabau Siurana comenta que el 3/3/22 la seua organització presentarà un llibre so-
bre Coeducació, i passarà l’enllaç perquè qui vulga puga connectar-s’hi. Comunica que el pro-
blema que detecten en relació amb la formació en coeducació és que no s’hi contemplen ajudes 
econòmiques.  

La presidenta del CECV informa que en el Consell Escolar de l'Estat s'ha creat una comissió de 
Coeducació, i que ella en formarà part. El pròxim 3/3/22, en IFEMA, s'ha convocat una trobada a 
la qual assistirà per a explicar la tasca del CECV sobre el tema. 

No havent-hi més intervencions, es dona per conclosa la sessió a les 11.00 hores. 

València, 22 de febrer del 2022. 

Vist i plau. 

La presidenta de la comissió 

 

Marina Gilabert Aguilar 

La secretària tècnica del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 3/2022 DE LA SESSIÓ CONJUNTA DE LA COMI-

SIÓ DE COEDUCACIÓ I INNOVACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR 

DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 6 

D’ABRIL DE 2022 

ASSISTÈNCIA 
Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Presidenta de la comissió de Coeducació 

Marina Gilabert Aguilar 

President de la comissió d’Innovació 

Antonio Pérez Sabater 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Pilar Martínez Coves 

Lluís Miquel Segrelles Martínez 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Raquel Sánchez Grande (FAMPA Gonzalo Anaya) 
Professorat centres públics  
Consol Valls i Gregori (CCOO PV) 
M.ª Carmen Gil García (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 

 
 
 
 
 
 
 
 
Organitzacions empresarials 
Fco. Javier González Zurita 
Professorat centres privats  
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Formació del professorat 
Rosa Guillén Cantó 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Joan Quiles Izquierdo 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Sara Maciá Ferrándiz 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la comissió de Coeducació i la comissió d’Innovació del Consell 
Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneixen telemàticament per videoconferència el 6 d’abril 
de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen, i 
amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la comissió de Coeducació de la sessió del dia 22 de febrer de 2022.  

2. Anàlisi de la informació rebuda sobre espais educatius. Situació actual.  

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la comissió de Coeducació de la sessió del dia 22 de febrer de 2022 

La presidenta del CECV comença la reunió excusant la absència de la vicepresidenta i explicant 
els motius pels quals ha sol·licitat el cessament com a membre del Consell. Aquest, i el nomena-
ment del nou vicepresident estan pendents de publicació. Posteriorment, dona pas a l’inici de la 
sessió en el moment en què hi ha quòrum, i aprofita per a comunicar que, per error, en la convo-
catòria d’aquesta sessió no s’ha inclòs l’acta de la comissió conjunta celebrada el dia 25/01/22. 
Queda pendent que siga inclosa en la convocatòria de la següent comissió d’Innovació. 

Respecte a l’acta hui presentada, el conseller Quiles Izquierdo demana que s’hi facen algunes 
correccions en la referència a la seua intervenció, ja que considera que no s’hi reflecteix adequa-
dament el que volia transmetre. Es compromet a enviar els canvis al correu electrònic del CECV. 
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S’acorda aprovar l’acta perquè només es faran canvis en la seua intervenció. 

  

2. Anàlisi de la informació rebuda sobre espais educatius. Situació actual 

La presidenta de la comissió recorda les línies d’actuació obertes:  

• Respecte a espais cooperatius, hi ha documents que caldrà revisar i resumir per a redactar 

l’informe de l’estat de la qüestió. 

• Amb relació a la salut, hi ha dues propostes d’actuacions formatives pendents de concretar. 

• Cal continuar l’informe de Localitats amb R de Rebuig, que està pendent de publicació i pre-

sentació. 

La Sra. Cañada Solaz dona les gràcies a la consellera Gilabert Aguilar pel resum. Tanmateix, només 
es tractarà la informació rebuda per a l’informe sobre els espais coeducatius, atés que és una 
reunió conjunta de les comissions de Coeducació i Innovació. 

El conseller Pérez Sabater indica que cal extraure la informació important per a elaborar l’informe 
i redactar un esborrany de l’esquema a seguir. Proposa repartir les tasques entre els membres de 
les dues comissions. La presidenta del CECV proposa incloure la visita a l’Aula del Futur com a 
exemple d’espai que es pot considerar. A més, planteja confeccionar un índex semblant a la resta 
d’informes que ja ha publicat el CECV. 

La consellera Gilabert Aguilar justifica la necessitat que l’enfocament de l’informe siga «partir de 
la desigualtat de l’ús de l’espai per a caminar cap a la igualtat en l’ús d’aquest». Ha arribat a 
aquesta conclusió en llegir descripcions de patis cooperatius d’alguns centres incloses en els in-
formes presentats. En definitiva proposa fer sempre una anàlisi crítica de la realitat. 

La presidenta del CECV comparteix l’esquema de l’informe RqRqR (conclusions i recomanacions). 
Demana opinió a la comissió sobre el plantejament proposat, i tothom es mostra d’acord amb 
seguir aquest esquema. 

Respecte als Projectes d’Investigació i Innovació de Centres Educatius, el document facilitat al 
CECV per la Direcció General d’Innovació és un resum d’un projecte molt més ampli que contem-
pla la perspectiva de gènere, encara que en aquest extracte no estiga explicitat.  

La consellera Gilabert Aguilar comenta que convindria disposar de dades estadístiques de la Di-
recció General per a poder fer l’anàlisi d’aquesta part de l’informe.  

La presidenta del CECV remarca la importància d’ampliar el concepte d’espais a tot el centre, i 
incloure la perspectiva de gènere i el canvi metodològic que comporta aquest canvi d’espais. A 
més, la missió d’aquest informe hauria d’anar encaminada a repensar els espais per a poder fer 
recomanacions de millora. Per a acabar, fa propostes d’estructura i contingut. 

La consellera Fajardo Palomo s’hi mostra d’acord i remarca la importància de mantindre l’es-
quema d’anteriors informes. Afegeix que el seu servei pot fer aportacions en el punt «Què te-
nim?» (que s’està fent des de l’Administració), a partir del projecte Coeducacentres.  

El conseller Pérez Sabater hi està d’acord, i opina que aquest treball representa un punt de refe-
rència per als centres. A més, planteja un treball conjunt amb la consellera Fajardo Palomo, al 
qual aportaria la tasca feta al CEFIRE. 

La consellera Pastor Signes es postula per a treballar en el primer apartat, ja que disposa de do-
cumentació per a fer una introducció a l’apartat «Què sabem?» pel que fa a la veu de la comunitat 
científica. 
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La consellera Martínez Coves comenta que al seu sector li interessa, sobretot, que la reflexió so-
bre la dificultat d’accés a tots els espais del centre estiga sempre present. Proposa que dins de la 
coeducació també es contemple la inclusió de les persones amb discapacitat. Des del CERMI es 
podria estudiar quina és la situació actual per a concretar què sap la comunitat científica al res-
pecte.  

La consellera Valls Gregori planteja que, a més dels espais, s’han de tindre en compte altres as-
pectes. A més, vol saber si s’està contemplant la jornada que es va organitzar des la Direcció 
General d’Infraestructures, ja que dona una perspectiva ecofeminista, més àmplia en la generació 
d’espais des del punt de vista mediambiental.  

La consellera Sánchez Grande apunta que la perspectiva ecofeminista plantejada per la consellera 
Valls Gregori és molt interessant. A més, explica que des de FAMPA Gonzalo Anaya s’han portat 
endavant iniciatives relacionades amb els patis coeducatius que han tingut bona acollida per part 
de les famílies, i la seua organització hi està treballant amb un centre educatiu de Castelló, inclo-
ent-hi l’ús d’elements sostenibles i reutilitzats en el disseny, sobretot perquè així resulta més 
econòmic. Anima la comunitat educativa a tindre en compte aquestes recomanacions per a abor-
dar la transformació. 

Pel que fa a l’informe, ofereix la documentació de què disposen, producte del treball en coordi-
nació amb el personal tècnic de Convivència i Igualtat dels instituts, ja que consideren molt im-
portant la coeducació i la prevenció de la violència masclista, més enllà dels espais. També con-
vida els consellers i les conselleres a participar en les jornades de la FAMPA. 

El conseller Quiles Izquierdo remarca la importància dels aspectes relacionats amb la salut, que 
és la perspectiva relacionada amb el seu àmbit d’actuació, i planteja que la millora dels espais 
comuns ajudarà a augmentar el benestar emocional i social de l’alumnat, cosa que repercutirà en 
la seua salut mental i també en els nivells d’igualtat i equitat. D’altra banda posa el focus en el 
problema del sobrepés de la població infantil, que s’ha agreujat arran de la pandèmia, per la qual 
cosa el foment de l’activitat física i la creació d’espais adequats esdevenen fonamentals. Ofereix 
la col·laboració de personal expert en aquest camp de la UV. 

El conseller Pérez Sabater destaca la importància d’integrar espais, materials i metodologies, i la 
consellera Gilabert Aguilar s’hi mostra d’acord i afegeix que cal adaptar l’arquitectura a la inves-
tigació, la participació, l’experimentació i la reflexió. Ofereix aportar informes o fins i tot la veu 
d’algun arquitecte o arquitecta que treballe en temes de coeducació. 

La consellera Valls Gregori pregunta com es pot apuntar a un dels grups de treball, i la presidenta 
del CECV indica que s’habilitarà un espai en la web del Consell i que se’ls farà arribar un enllaç per 
correu electrònic.  

Seguidament, la presidenta del CECV informa del fet que s’ha plantejat un tema en relació al Pla 
director de Coeducació i demana als membres de la comissió de Coeducació que es mantinguen 
connectats quan concloga la present comissió. 

 

3. Torn obert de paraula 

La consellera Sánchez Grande explica que FAMPA Gonzalo Anaya elevarà una petició formal al 
CECV sobre la possibilitat de celebrar les comissions en horari de vesprada. Justifiquen la proposta 
perquè els membres titulars de les famílies sovint no poden participar-hi, ja que no tenen dedi-
cació exclusiva, i és així com es fa en altres comunitats autònomes. Aquest prec s’elevarà a la 
Permanent del CECV i a la comissió de Coeducació. 
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La presidenta del CECV respon que a les reunions poden assistir titulars o suplents. Afegeix que 
ha d’haver-hi consens, i recomana que es tracte aquest aspecte i es vote, si cal, en la Comissió 
Permanent.  

No havent-hi més intervencions, la presidenta de la comissió dona per tancada la sessió a les 
10.45h. 

València, 6 de abril del 2022 

Vist i plau 

La presidenta de la comissió 
de Coeducació 

Marina Gilabert Aguilar 

El president de la comissió 
d’Innovació Educativa 

Antonio Pérez Sabater 

El secretari tècnic del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 4/2022 DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE LA 

COMISSIÓ DE COEDUCACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA 

COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 6 D’ABRIL DE 

2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Presidenta de la comissió 

Marina Gilabert Aguilar 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Pilar Martínez Coves 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Organitzacions Sindicals 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Professorat de centres públics  
Consol Valls i Gregori (CCOO PV) 
M.ª Carmen Gil Garcia (STEPV) 

 
 
 
 
 
 
 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Joan Quiles Izquierdo 

Excusen absència 

Dèlia Amorós i Pinos 

Secretaria Tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Sara Maciá Ferrándiz 
 

***** 

D’acord amb la convocatòria extraordinària, la Comissió de Coeducació del Consell Escolar de la 
Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 6 d’abril de 2022, a 
les 10.45h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que més amunt es relacionen i amb 
el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Proposta de la coordinadora del Pla Director de Coeducació. 

***** 

1. Proposta de la coordinadora del Pla Director de Coeducació 

La presidenta de la comissió dona la paraula a la consellera Fajardo Palomo, que intervé en qua-
litat de coordinadora del Pla Director de Coeducació; aquesta planteja que la comissió faça un 
estudi dins del protocol per a previndre la violència sexista als centres educatius valencians que 
està desenvolupant el seu departament, per tal d’assolir un dels objectius del Pla.  

Continua explicant la consellera Fajardo Palomo que, atés que una de les funcions del CECV és 
elaborar informes i fer recomanacions, pensa que la millor manera d’iniciar l’estudi seria incloure 
totes les veus que representa el CECV en un informe, especialment la de l’alumnat. A partir de les 
respostes es faran propostes per a previndre la violència sexista, sobretot des del punt de vista 
de l’alumnat, però també de la resta de la comunitat educativa. 

La presidenta del CECV justifica el suport del Consell a la proposta de la consellera Fajardo Pa-
lomo. Planteja que l’explicació de la proposta i els qüestionaris per a obtindre la informació s’en-
vien des del CECV, i que s’adrecen al personal CIC dels centres educatius, per tal de no saturar els 
equips directius. A més a més, es podria demanar el suport dels consells escolars dels centres 
perquè les famílies estiguen assabentades del procés i evitar, així, ferir sensibilitats.  
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S’obri un torn de paraula als i a les membres de la comissió, en el qual s’expressa l’acord genera-
litzat en participar en el Pla. 

No havent més intervencions, la presidenta de la comissió dona per conclosa la sessió a les 12.50 
hores. 

València, 6 d’abril del 2022 

Vist i plau. 

La presidenta de la comissió 

 

Marina Gilabert Aguilar 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 5/2022 DE LA SESSIÓ CONJUNTA DE LA COMIS-

SIÓ DE COEDUCACIÓ I INNOVACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR 

DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 20 DE 

JULIOL DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Presidenta de la comissió de Coeducació 
Marina Gilabert Aguilar 

President de la comissió d’Innovació 
Antonio Pérez Sabater 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Luis Vañó Gisbert 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Mercé Alabau Siurana (Conf. Gonzalo Anaya) 
Professorat de centres públics  
Consol Valls i Gregori (CCOO PV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Professorat de centres privats  
Laura Pastor Signes (FSIE) 
 

 
 
 
 
Formació del professorat 
Rosa Guillén Cantó 
M. Isabel Villaescusa Alejo 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Joan Quiles Izquierdo 
Direccions de centres públicos 
Joaquina Barba Plaza 

Excusen absència 
Jaume Fullana Mestre 

Secretaria tècnica del CECV 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 
Sara Maciá Ferrándiz 

 
***** 

D’acord amb la convocatòria, les comissions de Coeducació i d’Innovació del Consell Escolar de la 
Comunitat Valenciana es reuneixen telemàticament per videoconferència el dia 20 de juliol de 
2022, a les 9.30 h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen, i 
amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la reunió conjunta de la comissió d’Innovació Educativa i de la comissió 

de Coeducació de la sessió del dia 6 d’abril de 2022. Aprovació de l’acta de la comissió de 

Coeducació del dia 6 d’abril de 2022.  

2. Formació dels grups de treball per a l’elaboració de l’Informe sobre espais educatius.  

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la reunió conjunta de la comissió d’Innovació Educativa i de la comissió 
de Coeducació de la sessió del dia 6 d’abril de 2022. Aprovació de l’acta de la comissió de coedu-
cació del dia 6 d’abril de 2022  

La presidenta del CECV dona pas a l’inici de la sessió en el moment en què hi ha quòrum i indica 
que no s’ha rebut cap esmena a l’acta, per la qual cosa aquesta s’aprova per assentiment. 

 

2. Formació dels grups de treball per a elaborar l’Informe sobre espais educatius 
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La presidenta de la comissió, consellera Gilabert Aguilar, excusa absència al ple del 14/07/2022. 
Seguidament, exposa que en la present reunió caldria establir els grups de treball. 

Pren la paraula el president de la comissió d’Innovació, conseller Pérez Sabater, que fa referència 
al ple esmentat, en el qual es va repassar la trajectòria de les dues comissions. Indica que cal 
valorar el resultat del formulari enviat per a confeccionar els grups de treball per a poder comen-
çar a elaborar la publicació acordada.  

El secretari tècnic del CECV comparteix la configuració provisional dels grups. La major part de 
consellers i conselleres s’han apuntat a les dues primeres opcions, per la qual cosa la presidenta 
del CECV proposa començar a treballar en aquestes i deixar la tercera per a més endavant.  

El conseller Pérez Sabater recorda que l’informe que es va enviar des d’Innovació ja és una part 
del tercer punt plantejat: «Punt de vista de la comunitat educativa». 

La presidenta del CECV explica que ella i la consellera Gilabert Aguilar van assistir a una jornada 
de biblioteques escolars, i que es podrien tindre en consideració aspectes que s’hi van tractar. La 
consellera Gilabert Aguilar proposa afegir algunes conclusions de la jornada i incloure un apartat 
sobre biblioteques.  

La consellera Villaescusa Alejo ofereix les aportacions de les bibliotecàries del CEFIRE d’Inclusiva. 
Pensa que haurien de ser més visibles per al professorat, ja que es tracta de personal amb grans 
coneixements i àmplia experiència que està en reciclatge permanent. Proposa impulsar des del 
CECV l’accés del professorat no universitari a les bases de dades de les investigacions científiques 
perquè puguen tindre a l’abast experiències i estudis de gran ajuda per a la seua formació i per al 
desenvolupament de les seues tasques.  

La consellera Gilabert Aguilar proposa marcar-se nous reptes i expectatives, no repetir el que ja 
està fet. Hi ha experiències de laboratori molt adequades per a tindre-les en compte i fer-les 
arribar a tota la comunitat educativa.  

El conseller Pérez Sabater s’hi mostra d’acord i comunica que en setembre el CEFIRE de Xàtiva 
organitza unes jornades sobre patis, de les quals passarà l’enllaç al CECVper si algun conseller o 
consellera hi vol participar. S’hi tractarà la normativa vigent.  

El conseller Vañó Gisbert proposa estar en més d’un grup. A més, demana que es distingisca entre 
un pati inclusiu i el redisseny d’un pati ordinari, i posa a disposició de la comissió l’informe de 
CERMI sobre patis coeducatius.  

Per la seua banda, el conseller Pérez Sabater proposa que, en primer lloc, es definisca què és un 
pati coeducatiu. 

La consellera Villaescusa Alejo proposa que s’elabore un document molt visual i senzill, per exem-
ple, amb format de decàleg, amb recomanacions que contribuïsquen a convertir els patis en es-
pais inclusius i cooperatius. 

La consellera Terrero González recalca la necessitat que s’elaboren projectes de patis inclusius 
que eviten l’exclusió de qualsevol alumne o alumna, que siguen alguna cosa més que la simple 
implantació d’elements innovadors i decoració.  

Entre la consellera Gilabert Aguilar i el conseller Pérez Sabater elaboraran un guió de treball que 
tindran enllestit abans del mes d’agost, que estarà obert a aportacions i modificacions, i el segon 
proposa que s’organitze alguna jornada de bones pràctiques. Per la seua banda, el conseller Vañó 
Gisbert demana que es facilite la distribució dels components dels grups de treball i la col·labora-
ció del suplent del seu sector. 
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La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, recorda que en la web del CECV es troben els informes 
elaborats per l’òrgan, que poden servir de referència. A més, demana que es proposen centres 
que estan aplicant bones pràctiques en aquest tema, i proposa que la secretaria tècnica del CECV 
hi organitze visites.  

El conseller Vañó Gisbert pensa que seria positiu extrapolar la filosofia del concepte d’Aula del 
Futur, quant a desenvolupament, investigació, exploració i experimentació, al concepte de pati 
inclusiu, i la consellera Villaescusa Alejo hi està d’acord que, efectivament, el que atorga més valor 
a l’espai és el fet que hi haja un projecte pedagògic darrere.  

El conseller Vañó Gisbert demana informació sobre una enquesta al voltant de la violència mas-
clista, i la presidenta del CECV li aclareix que la informació obtinguda es va utilitzar per a redactar 
l’informe sobre masclismes quotidians. 

  

3. Torn obert de paraula 

No havent-hi més intervencions, es dona per tancada la sessió a les 10.45 hores. 

València, 20 de juliol del 2022. 

Vist i plau 

La presidenta de la comissió 
de Coeducació 

Marina Gilabert Aguilar 

El president de la comissió 
d’Innovació Educativa 

Antonio Pérez Sabater 

El secretari tècnic del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 6/2022 DE LA SESSIÓ CONJUNTA DE LA CO-

MISSIÓ DE COEDUCACIÓ I INNOVACIÓ DEL CONSELL ESCO-

LAR DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 

12 DE DESEMBRE DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 
Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Pilar Martínez Coves (CERMI) 
Organitzacions sindicals 
Fco. Javier González Zurita (UGT) 
Direccions de centres públics 
María Noel Manzanares Juan 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Rosa Guillén Cantó 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercé Alabau Siurana (FAMPA Gonzalo Anaya) 
 

 
 
 
 
 
Professorat de centres públics  
M.ª Carmen Gil García (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Professorat de centres privats 
M.ª Carmen Medina Saniger (FSIE) 
Titulars de centres privats 
Alberto Villanueva Ahicart  

Excusen l’absència 

Laura Pastor Signes 
Sonia Terrero González 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la comissió de Coeducació del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 12 de desembre de 2022, a les 
9.30 h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen, i amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 20 de juliol de 2022. 

2. Informe sobre espais educatius. Situació actual. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 20 de juliol de 2021. 

La presidenta de la comissió comunica que no s’ha presentat cap esmena a l’acta, i per tant, 
s’aprova aquesta per assentiment. 

2. Informe sobre espais educatius. Situació actual. 

S’inicia la reunió exposant als i a les presents la distribució de membres de les dues comissions 
en les tres subcomissions que es va acordar conformar, i també el guió de treball elaborat pel 
president i la presidenta de les comissions de Coeducació i Innovació.  

Pren la paraula el president de la comissió de Coeducació, conseller Pérez Sabater, qui sintetitza 
el treball que s’ha fet fins ara. Recorda el contingut de les ponències presentades al si de la co-
missió i recorda que FERMI també hi va aportar documentació.  
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A partir de la aquesta informació recollida, el president i la presidenta de les comissions han plan-
teja una proposta de guió per a elaborar l’informe plantejat. 

Es decideix que els i les integrants de les comissions repartisquen el treball entre els tres subgrups 
relacionats amb els apartats de l’informe. Des de la secretaria tècnica del CECV s’enviarà la com-
posició inicial de cada subgrup i tota la documentació disponible. Existirà la possibilitat de canviar 
de grup. 

La consellera Gilabert Aguilar explica que en el document cal definir millor l’apartat La veu de 
l’Administració, falta l’adaptació a la nova llei, però que els altres apartats estan complets. A més, 
proposa que els sectors que integren el CECV aporten el que consideren interessant per a l’in-
forme. D’altra banda, s’argumenta que les conclusions haurien d’establir línies de treball que ori-
enten la tasca de l’Administració i la dinàmica organitzativa dels centres. 

El Sr. Fullana Mestre recorda que s’ha de tindre en compte el marc legislatiu propi, i que cal revi-
sar i actualitzar la norma.  

El conseller Pérez Sabater proposa, amb relació a la intervenció de la comunitat educativa, que 
es demane informació als centres sobre les iniciatives que s’estan portant endavant. La consellera 
Guillén Cantó hi està d’acord i planteja que es faça en tot el territori de la Comunitat Valenciana, 
des de Vinaròs fins a Oriola. 

La consellera Manzanares Juan explica en què consisteix el Projecte d’Innovació de Residències 
Artístiques, amb ponents de la Universitat de Lugo, en el qual repensaran aquests espais, per tal 
de poder aportar-hi la seua experiència.  

La consellera Alabau Siurana informa que des del sector de les famílies també estan portant en-
davant iniciatives relacionades.  

S’acorda que en passar Nadal la secretaria tècnica del CECV organitzarà videoconferències, per 
ser un sistema més operatiu, perquè les subcomissions puguen treballar en la tasca que tenen 
assignada. 

  

3. Torn obert de paraula. 

Es recorda que aquesta setmana se celebrarà la jornada del CECV sobre participació i es reitera 
que és important assistir-hi; pel que fa al ple del 20 de desembre, s’insisteix que cal confirmar-hi 
l’assistència de titulars o suplents tan prompte com siga possible per raons d’organització.  

No havent-hi més intervencions, es tanca la sessió a les 11.20 hores. 

València, 12 de desembre del 2022 

Vist i plau 

La presidenta de la comissió 
de Coeducació 

Marina Gilabert Aguilar 

El president de la comissió 
d’Innovació Educativa 

Antonio Pérez Sabater 

El secretari tècnic del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA 1/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE JORNADES 

I PARTICIPACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 

VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 21 DE FEBRER DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 

Rosa Julia Cañada Solaz 

Conselleres i consellers 

Reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Entitats locals 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Professorat de centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 

 
 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Raquel Sánchez Grande (Conf. Gonzalo Anaya) 

Excusen absència  

Dèlia Amorós Pinos 

Secretaria Tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
Marta Murciano Hernández 

D’acord amb la convocatòria, la sessió de la comissió de Jornades i Participació del Consell Escolar 
de la Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 21 de febrer 
de 2022, a les 9.30h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen i 
amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 15 de setembre de 2021. 

2. Definir les properes actuacions del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana. 

3. Torn obert de paraula 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 15 de setembre de 2021 

La presidenta del CECV explica el motiu de la reunió. La Sra. Cuenca Salvador, presidenta de la 
comissió, comunica que no hi ha esmenes a l’acta, i aquesta s’aprova per unanimitat. Es passa al 
punt següent. 

 

2. Definir les properes actuacions del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana 

La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, recorda les propostes pendents d’aquesta comissió. 
Després de la I Jornada d’Èxit Escolar i la II Jornada, en la qual es va presentar el Protocol d’ab-
sentisme, quedava pendent celebrar-ne una tercera. 

Els ajuntaments de Gandia o Sagunt, entre d’altres, s’han postulat per a allotjar la trobada. L’ob-
jectiu d’aquesta és dinamitzar els consells escolars municipals i propiciar-ne la implicació en la 
lluita contra l’absentisme escolar, quan la situació provocada per la pandèmia estiga més contro-
lada. Per tant, s’estima que la data més adequada seria a final d’aquest curs o a principi del se-
güent.  

La consellera Salvador Muñoz mostra acord amb el plantejament per a compartir experiències 
amb altres consells escolars municipals i donar continuïtat a les jornades.  
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La consellera Terrero González també mostra el seu acord amb la celebració de la jornada, i pro-
posa enviar cartes als ajuntaments per a demanar-los que compartisquen experiències, ja que 
podria ser motivador. A més, recorda la importància de la participació de les famílies, un pilar 
fonamental per a combatre l’absentisme. 

La Sra. Cañada Solaz recorda que el CECV no té competències en els consells escolars dels centres 
educatius ni en els municipals, però pot organitzar jornades per a incentivar-ne la implicació. 

La consellera Terrero González proposa gravar un vídeo per a aconseguir aquesta implicació. 

El conseller Alcaide Olmos, que està d’acord que la jornada tinga lloc al setembre, proposa que 
també es comunique a les regidories i alerta que sovint la convocatòria i l’organització del CEM 
recau en personal administratiu sense formació específica en educació. 

La consellera Salvador Muñoz recorda que en l’anterior reunió de la comissió es va proposar fer 
formació als membres dels CEM, ja que la normativa que els regula és antiga i està desfasada. 
Està d’acord que no és competència del CECV, per això proposa que aquesta formació es coordine 
mitjançant la FVMP. 

La presidenta del CECV explica que actualment s’està redactant una llei de participació ciutadana 
i de la Comunitat valenciana y que pròximament se celebrarà una jornada d’àmbit autonòmic per 
a posar-la en valor.  

La Sra. Cañada Solaz proposa tractar en comissió el problema de la salut mental en l’adolescència, 
que a causa de la pandèmia s’ha agreujat i s’ha traduït en un augment alarmant del nombre de 
suïcidis en aquestes franges d’edat. Subratlla  la importància de la prevenció i proposa organitzar 
una jornada formativa i informativa amb persones expertes en el tema. Podria ser semipresencial 
i se’n podria fer una gravació per a compartir-la amb les famílies.  

La consellera Terrero González es mostra d’acord amb el tema comentat, i indica que també cal-
dria fer xarrades als centres per a l’alumnat perquè s’han de preparar per a gestionar la situació. 
A més, pensa que també hi han d’estar inclosos els i les professionals, i les famílies, que juguen 
un paper fonamental per a combatre circumstàncies que puguen provocar el suïcidi.  

La presidenta del CECV indica que actualment la Comunitat Valenciana té iniciatives pioneres en 
aquest sentit i que als centres ja s’està aplicant el protocol de prevenció del suïcidi. Des del seu 
punt de vista, l’objectiu és formar els i les membres del CECV, els quals representen tota la co-
munitat educativa, per a conscienciar tots els sectors implicats en els processos educatius. 

La consellera Sánchez Grande comunica que des de la seua associació ja s’està fent formació al 
respecte ja que es pot demostrar amb dades que hi ha un increment de la tendència. La presi-
denta del CECV insisteix en la forma en què es treballa la qüestió actualment, i conclou que la 
comunicació és prevenció. 

La consellera Pastor Signes comenta que la proposta li sembla molt interessant. Proposa forma-
cions TIC al professorat i suggereix habilitar un espai en la pàgina del CECV on es puguen trobar 
recomanacions vehiculades mitjançant píndoles audiovisuals de 10/15 minuts.  

La consellera López Primo comparteix un enllaç de una jornada que tindrà lloc el proper 4 de març 
i es compromet a compartir-ne la informació. 

La presidenta del CECV comunica que es recopilarà material i es posarà a l’abast de la comissió; 
passa a informar d’alguns temes en els quals està participant el CECV. 
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• Informa que el pròxim dia se celebrarà de forma semipresencial la comissió de Coeducació i 

explica que el fet que ha motivat la convocatòria d’aquesta és la publicació en les xarxes d’un 

vídeo amb evidències de violència masclista.  

• Exposa les accions que tindran lloc al voltant del Dia de la Dona (8 de març). 

• La presidenta del CECV participarà en la comissió de seguiment de l’assetjament escolar que 

s’ha constituït a les Corts. 

El CEE ha posat en marxa una ponència sobre  Coeducació que es reunirà pròximament a la fira 
de Madrid (IFEMA). La presidenta del CECV hi assistirà i, juntament amb ella, com a invitats, la 
coordinadora d’Igualtat, i una alumna i un alumne del L’IES  Benicalap, que participaran activa-
ment en una sessió de treball de l’esmentada ponència. 

 

3. Torn obert de paraula 

La consellera Pastor Signes demana l’enllaç per a la pròxima reunió de la comissió de Coeducació 
i aprofita per a recordar que ella i els seus companys assistiran a la gravació del vídeo per al 8M. 

El secretari del CECV indica que es tornarà a enviar l’enllaç a la reunió.  

La presidenta del CECV recorda la cita del 24 de febrer per a la gravació del vídeo del 8M, i no 
havent-hi cap intervenció més, es tanca la sessió a les 10.26h. 

València, 21 de febrer de 2022. 

Vist i plau 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA 2/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE JORNADES 

I PARTICIPACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 

VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 7 D’ABRIL DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Julia Cañada Solaz 

Conselleres i consellers 

Reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Entitats locals 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Professorat centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 

 
 
 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA CONVAL) 

Secretaria tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Sara Maciá Ferrándiz 
 

 
***** 

D’acord amb la convocatòria, la sessió de la Comissió de Jornades i Participació del Consell Esco-
lar de la Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 7 d’abril 
de 2022, a les 9.30h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del 21 de febrer de 2022. 

2. Concreció de les properes actuacions del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 21 de febrer de 2022 

Es comunica a la comissió que la vicepresidenta del CECV, Sra. Dèlia Amorós Pinos, ha presentat 
la renúncia al càrrec i que ja ha estat publicat el seu cessament. Així mateix, es comunica que 
pròximament es publicarà el nomenament del nou vicepresident, Sr. Jaume Fullana Mestre. El 
CECV enviarà una carta a la Sra. Amorós Pinos per a agrair-li el treball fet. 

La presidenta de la comissió comunica, per la seua banda, que en l’acta anterior s’ha de corregir 
el seu cognom, i amb aquesta esmena feta queda aprovada l’acta. 

 

2. Concreció de les properes actuacions del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana 

La presidenta del CECV informa sobre la jornada formativa de salut mental plantejada per al 25 
de maig, amb l’objectiu de tractar i previndre el suïcidi en l’adolescència. Es considera que les 
famílies són el sector més interessat en el tema i per aquesta raó es farà de vesprada. Inicialment 
es planteja una sessió presencial amb tres ponències i torns de preguntes per part del públic a les 
persones ponents. Es retransmetrà en streaming a través del canal GVA. 

Es proposen tres ponents:  

• Coordinador de Salut Mental de la Comunitat Valenciana, que contextualitzarà el tema i es-

tablirà les bases de la prevenció del suïcidi. 
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• Eva Bach, experta en comunicació amb adolescents, ja que les estadístiques sobre suïcidi 

mostren un increment de la incidència en aquesta població, sobretot després de la pandèmia. 

• Dolors López Alarcón, assessora del CEFIRE d’Inclusiva, i experta en suïcidi, molt implicada en 

la matèria, tancarà la jornada. 

Pel que fa a la segona ponent, Eva Bach, la Sra. Cañada Solaz explica a la comissió que el contingut 
de les seues xarrades és adequat al que es busca per a la jornada, però les seues tarifes estan per 
damunt del que pot pagar el CECV. Tanmateix, la ponent estaria disposada a adaptar-s’hi, a canvi 
de posar una parada de venda de llibres. 

La consellera Pastor Signes i el conseller Alcaide Olmos indiquen que podrien proporcionar altres 
opcions de ponents. A més, la primera exposa que no li sembla adequat fer publicitat durant la 
jornada ni posar una taula de venda de llibres. La Sra. Cañada Solaz està d’acord a descartar 
aquesta opció, per la qual cosa arreplega les propostes per a valorar-les. 

La presidenta del CECV comenta que s’està valorant traslladar la celebració de la jornada a la fi 
del mes de maig. En aquest punt, comparteix el títol triat i la forma de difusió perquè els membres 
de la comissió hi donen el vistiplau, si ho consideren adequat. A més de la retransmissió en stre-
aming s’enregistrarà un vídeo de les ponències perquè es puga visualitzar en diferit i difondre’l 
amb posterioritat. 

El conseller Araújo Montahud planteja que per a les famílies seria interessant crear, després de 
la jornada, un protocol que oriente sobre com s’ha d’actuar i on s’ha d’acudir en cas necessari. 
Aquest es podria penjar en la pàgina del Consell Escolar. 

La presidenta del CECV indica que aquest protocol existeix, ja que va ser elaborat pel CEFIRE. Tot 
i que és competència de la Direcció General d’Inclusió, se’n pot recomanar la difusió o elaborar 
una guia específica per a les famílies.  

El conseller Araújo Montahud planteja la conveniència que les famílies puguen tindre accés tele-
fònic a un/a professional per tal de poder detectar situacions greus amb celeritat, i previndre 
conseqüències irreparables. 

La consellera Salvador Muñoz afegeix que també es pot recórrer a l’assegurança escolar de 
l’alumnat per a aconseguir atenció psicològica i pedagògica. A més, proposa que les conselleries 
d’Educació i Salut Pública elaboren una infografia conjunta amb indicacions sobre com actuar. 

La presidenta del CECV recorda que també es pot comptar amb el grup de treball de Salut del 
CECV, del qual és membre el conseller Quiles Izquierdo, que coneix el tema i a qui es pot demanar 
col·laboració. Es podria redactar una guia bàsica d’actuació per a les famílies i penjar-la en la pà-
gina web del Consell Escolar. El conseller Araújo Montahud proposa que siga un protocol de salut 
mental en general, no centrat únicament en el suïcidi.  

La Sra. Cañada Solaz comparteix el format de la jornada. Proposa que tres membres de la comissió 
presenten les ponències, i s’accepta. 

La presidenta, d’altra banda, comunica que s’està treballant en l’homenatge a Vicent Baggeto. 

S’exposen els acords presos en la comissió de Coeducació que s’ha celebrat recentment, i la situ-
ació dels documents pendents. També es comunica que s’ha pensat d’editar una revista per a 
donar a conéixer el Consell Escolar i transmetre les iniciatives que porta endavant. S’explica que 
seria un altaveu dels diferents col·lectius que conformen l’òrgan (alumnat, professorat, famílies, 
sindicats…). En el número inicial caldria incloure una guia per a aclarir conceptes, funcions, com-
ponents, participació, etc. 
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Pel que fa a l’estructura i el contingut, la proposta és que continga articles de reflexió sobre temes 
educatius interessants, participació, legislació, etc. També es demanaria col·laboració a persones 
expertes en el món de l’educació.  

El conseller Alcaide Olmos proposa que a més dels monogràfics hi haja un espai perquè els con-
sells escolars municipals puguen participar si ho desitgen, però la Sra. Cañada Solaz li recorda que 
el CECV no hi té competència; tanmateix, se’ls pot donar veu a través de la FVMP mitjançant el 
seu conseller. De moment només s’està plantejant l’estructura general, però més endavant es 
concretaran aspectes com aquests. Si la idea queda aprovada en aquesta comissió es presentarà 
en la pròxima comissió Permanent.  

La presidenta de la comissió proposa als i a les presents que pensen possibles títols per a la revista, 
mentre que la presidenta del CECV planteja la conveniència d’incloure la participació dels insti-
tuts. També, comenta iniciatives per a fomentar la participació dels més joves. 

 

3. Torn obert de paraula 

No havent-hi més intervencions, la presidenta de la comissió desitja bones festes a tots els pre-
sents i es tanca la sessió a les 10:45h 

València, 7 d’abril del 2022 

Vist i plau 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA 3/2022 DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA COMISSIÓ 

DE JORNADES I PARTICIPACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE 

LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 17  DE 

JUNY DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Julia Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 

Inspecció educativa 
Remei Galiana Roig 
Reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Entitats locals 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Professorat de centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Professorat de centres públics 
Sonia Ibáñez Abad (STEPV) 

 
 
 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Mercé Alabau Siurana (FAMPA Gonzalo Anaya) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA CONVAL) 
Alumnat de centres públics 
Enrique Martínez Quirós (FAAVEM) 
Raquel Sanahuja Bertomeu (CVJ) 
Alumnat de centres privats 
Lola Flórez Martín (ASVAES) 

Secretaria Tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la sessió de la Comissió de Jornades i Participació del Consell Escolar 
de la Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 17 de juny de 
2022, a les 9.30h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen, i amb 
el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 7 d’abril de 2022.  

2. Concreció de les properes actuacions del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 7 d’abril de 2022  

La presidenta del CECV, una volta comprovat que hi ha quòrum, recorda que aquesta reunió és 
continuació de la que es convocà el passat 15/06/22, que no se celebrà per falta de quòrum. 

El motiu de la reunió és informar sobre la reunió amb el comissionat de salut mental i sobre les 
properes actuacions del CECV. Amb caràcter previ, la presidenta de la comissió explica que no 
s’han rebut esmenes a l’acta, demana si n’hi ha alguna en aquest moment i com que no és el cas 
s’aprova per assentiment. 

  

2. Concreció de les properes actuacions del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana 
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El conseller Araújo Montahud assenyala que la jornada Claus per a entendre l’adolescència, orga-
nitzada pel CECV, ha sigut un èxit i ha posat de manifest l’interés i la preocupació de les famílies 
en aquest sentit, i proposa editar una guia d’actuació i un telèfon al qual puguen recórrer les 
famílies per a resoldre dubtes o problemes. També considera que seria interessant proporcionar 
dades per a poder mesurar la magnitud del problema. La proposta s’introduirà en les conclusions 
de la jornada. 

La presidenta del CECV informa del fet que la Conselleria de Salut Universal va proposar al CECV 
que participara en una reunió del comissionat de salut mental; a aquesta reunió van acudir les 
conselleres Salvador Muñoz i Pla Català. Posteriorment, al CECV s’ha rebut un model perquè 
abans del dia 20 es facen propostes de línies d’actuació, per tal d’incloure-les en el seu pressu-
post. Es compartirà la informació proporcionada pel comissionat amb els consellers i les conse-
lleres perquè la puguen valorar i puguen concretar les esmentades propostes.  

El vicepresident del CECV considera que les propostes han de ser sostenibles i que consolidar-les 
és prioritari. També, que cal avaluar l’impacte de totes aquestes mesures a partir d’una guia de 
bones pràctiques.  

El conseller Araújo Montahud torna a sol·licitar un protocol per part de Salut Mental adreçat a les 
famílies. La consellera Alabau Siurana explica que la seua associació està treballant el suïcidi i 
observen que és un tema que preocupa molt les famílies. També, considera que l’assetjament, el 
ciberassetjament i les addiccions a les tecnologies són temes que caldria treballar.  

La presidenta del CECV informa que la nova llei educativa inclou una assignatura per a aprendre 
a gestionar les emocions, i el conseller Araújo Montahud respon que la gestió de les emocions ja 
es troba continguda com a tema transversal en el currículum. La consellera Salvador Muñoz pro-
posa recuperar tota la informació del grup de treball Cartera de Salut. 

La presidenta del CECV informa sobre el plenari que se celebrarà pròximament a Elx. 

Es presenten les propostes elaborades pel vicepresident del CECV i pel conseller Araújo Mon-
tahud. Després d’algunes intervencions, s’acorda enviar-les i deixar a càrrec del comissionat 
l’elecció de les que siguen més adequades. 

La presidenta del CECV passa a descriure les següents actuacions:  

• Pel que fa a l’homenatge a Vicent Bagetto i Torres, comenta la proposta d’acte a grans trets 

i explica que la intenció és que se celebre abans de l’estiu. 

• Amb relació a les comissions, s’intentarà convocar-les el mes de juliol i el plenari, el 14/07, a 

Elx. També s’hi repartiran els carnets a consellers i conselleres. 

• Es convocarà el Grup de Plurilingüisme. 

• Es posarà ja en funcionament la revista del CECV, amb l’objectiu de donar-lo a conéixer entre 

la comunitat educativa. Fa un resum del format, de l’estructura i del contingut. Caldrà treba-

llar sempre conjuntament des de la participació i el consens. 

• Cap a setembre s’està pendent de continuar amb les jornades d’èxit educatiu implicant més 

els ajuntaments. S’ha de pensar en el format.  

La consellera Salvador Muñoz proposa que les federacions de famílies treballen dins dels consells 
escolars municipals, però el CECV no té competència en els espais esmentats.  

El vicepresident del CECV indica que caldria fer un diagnòstic de la situació. 
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La consellera Alabau Siurana comenta que en els consells escolars municipals no es tracta l’ab-
sentisme, però que la seua federació està disposada a col·laborar amb el CECV perquè pensen 
que és un tema molt important. 

El conseller Araújo Montahud explica que a Alacant existeix una comissió específica dins del CEM 
i diu que aquest podria ser un model per a altres municipis. La presidenta del CECV intentarà 
contactar amb la presidenta d’aquesta comissió, Julia Llopis Noheda, per a informar-se sobre l’es-
tructura i el funcionament d’aquest. A més, planteja estructurar la jornada en una primera part 
on es treballen les bones pràctiques i una segona part de reflexió amb les persones encarregades 
de convivència dels CEM. 

La presidenta del CECV també inicia una reflexió sobre la jornada organitzada pel Consell, Claus 
per a entendre l’adolescència. Cap a una comunicació eficaç, i proposa extraure conclusions de 
les tres ponències i realitzar periòdicament jornades semblants sobre altres temes. La consellera 
Alabau Siruana proposa preparar una mesa informativa per a les famílies sobre l’aplicació de la 
nova llei educativa (LOMLOE).  

El conseller Araújo Montahud proposa continuar treballant en el tema de la salut mental organit-
zant altres propostes, com per exemple els trastorns alimentaris, en taules redones. La consellera 
Salvador Muñoz planteja posar l’accent en la importància de formar sobre l’alimentació. 

La presidenta del CECV explica que s’està elaborant una llei de participació i que el CECV hi ha 
intervingut, fet es podria exposar en la futura revista. 

 

3. Torn obert de paraula 

La presidenta del CECV informa que s’ha convocat el Consell de Formació de persones adultes, i 
diu que caldria fer-hi aportacions i revisar l’esborrany del document legal. El vicepresident del 
CECV és proposat per la consellera Salvador Muñoz, i accedeix a encarregar-se de la tasca. 

Es tanca la sessió a les 10.40h 

València, 17 de juny del 2022. 

Vist i plau 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell    
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ACTA 4/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE JORNADES 

I PARTICIPACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 

VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 7 D’OCTUBRE DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Rosa Julia Cañada Solaz 
Vicepresident del CECV 
Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 
Reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Entitats locals 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo  

 
 
 
 
Professorat de centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Mercé Alabau Siurana (Conf. Gonzalo Anaya) 

Secretaria Tècnica CECV 
Julio Gómez Carbonell 
Maria Viu Rodríguez 
 

 
***** 

D’acord amb la convocatòria, la sessió de la Comissió de Jornades i Participació del Consell Escolar 
de la Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 7 d’octubre 
de 2022, a les 9.30h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen, i 
amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 17 de juny de 2022.  

2. Posada en comú de les properes actuacions del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana. 

3. Torn obert de paraula 

***** 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 17 de juny de 2022 

La consellera Terrero González indica que en l’ anterior reunió de la comissió van excusar assis-
tència i demana que s’hi indique. 

La presidenta del CECV indica que així es farà i en no haver-se’n rebut esmenes, s’aprova l’acta 
per assentiment. 

 

2. Posada en comú de les properes actuacions del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana 

La presidenta de la comissió comunica que el CECV ja disposa de data per a poder realitzar l’ho-
menatge a Vicent Baggetto i Torres, que va morir mentre era vicepresident del CECV. La presi-
denta del CECV explica per què s’ha retardat successives vegades, i que finalment s’ha aconseguit 
tancar al dia 14/10/2022. Passa a comentar l’escaleta i les característiques de l’acte que ha pre-
parat la secretaria tècnica del CECV, amb la intervenció del gabinet de la Consellera. Recorda que 
hi ha un llibre de condol on es pot signar, i convida que es faça extensiva la invitació a qui consi-
dere oportú cada sector. 
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La presidenta del CECV explica que la revista del CECV està en marxa i dona la paraula a la Tècnica 
del CECV, Maria Viu Rodríguez perquè presente la primera proposta d’imatge gràfica amb el títol 
«participa, La revista del CECV» perquè la comissió la conega i la valore. 

La Sra. Cañada Solaz recorda els noms dels consellers que formen part del Consell de Redacció de 
la revista i comunica que ja s’han reunit i han arribat a acords. Comunica que personalment li 
agrada la proposta presentada i demana valoració als presents. A més, proposa l’organització 
d’una jornada presencial per a presentar la revista, abans de desembre. 

La presidenta de la comissió, Encarna Salvador Muñoz ofereix la seua disposició per a participar 
en el Consell de Redacció de la revista. 

El Sr. Fullana Mestre pregunta sobre la participació dels Consells Escolars Municipals. 

La Sra. Terrero González demana la paraula per a compartir que, des del seu punt de vista, la 
presentació de la revista durant una jornada presencial, li sembla la millor opció i proposa que 
s’aprofite aquest dia per fer una foto de grup de tot el CECV. 

La presidenta del CECV mostra el seu acord amb la proposta. 

La consellera Laura Pastor Signes manifesta que li agrada el disseny de la portada de la revista, 
sobretot perquè pensa és molt integradora i ofereix el seu suport per tot allò que es considere 
necessari. 

El conseller Alcaide Olmos manifesta que no li agrada la proposa de colors de la imatge de la 
coberta de la revista. A més, proposa que s’inclogua diversitat de colors de pell. També, respecte 
a la possible jornada, incideix en la importància d’acarar l’acompanyament de la participació de 
la joventut i proposa que es compte amb el Consell Valencià de la joventut. 

La Sra. Viu Rodríguez, tècnica del CECV i coordinadora del Consell Redactor de la revista, aclareix 
que es tracta d’una primera versió, els colors no són els definitius i fins i tot en cada revista se 
n’aniran canviant. 

La presidenta del CECV explica que CANNAE ha fet un estudi d’àmbit estatal, a través d’una uni-
versitat, sobre la participació de la joventut en les normatives. Pensa que se’ls podria convidar a 
la jornada perquè presentaren les conclusions d’aquest estudi. A més a més, anima la FVMP a 
coordinar la participació dels integrants dels CEM en una jornada com aquesta. 

El Sr. Alcaide Olmos remarca la necessitat de fer entendre a regidors i regidores la importància 
de la participació. 

La consellera Terrero González mostra el seu acord i pensa que s’hauria de potenciar el paper 
dels Consells Escolars Municipals perquè es convoquen més sovint i tinguen més funcions. 

La Sra. Salvador Muñoz demana la paraula per fer la puntualització que la justificació que el se-
cretari siga part de l’administració és a conseqüència de tots els tràmits que porta. Reconeix que 
els Consells Escolars Municipals continuen anquilosats en el passat, però correspon als represen-
tants educatius formar comissions per anar treballant en diferents aspectes d’interès general. 

La presidenta del CECV pren la paraula per a puntualitzar que no són la nostra competència però 
sí podem oferir un espai de reflexió sobre participació en la jornada convidant membres dels 
CEM. 

El vicepresident considera que el més important és fer una diagnosi de la situació per poder saber 
des de on partir. 
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El conseller Alcaide Olmos es compromet a fomentar l’assistència a la jornada dels CEM i a més, 
demana ajuda per trobar ponents ja que consideraria molt interesant organitzar paral·lelament 
jornades formatives sobre participació dins dels CEM. 

La presidenta del CECV mostra el seu acord amb la proposta i es compromet a donar suport. 

La presidenta del CECV informa sobre l’acció prevista pel CEE per a celebrar el Dia de l’Estudiantat. 
Es farà un Kahoot amb l’objectiu d’elaborar un decàleg sobre la participació dels estudiants. L’acte 
tindrà lloc a Madrid amb la presència de la ministra. Primer es farà una prova pilot a València amb 
la participació d’alguns centres educatius. 

La Sra. Cañada Solaz també comunica que el dia 8/10/22 es publicarà un monogràfic sobre els 40 
anys de l’Estatut d’Autonomia i han comptat amb la presència de la presidència del CECV per a 
parlar sobre participació, fet que considera de gran rellevància. 

 

3. Torn obert de paraula. 

El Sr. Alcaide Olmos demana la paraula per a compartir que la FVMP té un programa en col·labo-
ració amb les Emissores Municipals Valencianes i À Punt. El conseller ofereix aquest programa 
per donar difusió a totes les iniciatives del CECV que es considere convenient. 

La presidenta del CECV dona les gràcies al conseller pel seu oferiment. 

La presidenta del CECV recorda que cal confirmar l’assistència a l’homenatge de Vicent Baggetto 
i Torres, i no havent-hi cap intervenció més, es tanca la sessió a les 10.44h. 

València, 7 d’octubre del 2022 

Vist i plau. 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

EL secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA 5/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE JORNADES 

I PARTICIPACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 

VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 18 DE NOVEMBRE DE 

2022 (NO APROVADA) 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Julia Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 

Reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Direccions de Centres privats 
Immaculada López Primo 
Professorat centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Raquel Sánchez Grande (Conf. Gonzalo Anaya) 

 
 
 
 
 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA CONVAL) 

Excusa absència 

Entitats locals 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
Maria Viu Rodríguez 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la sessió de la Comissió de Jornades i Participació del Consell Escolar 
de la Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 18 de 
novembre de 2022, a les 9.30h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es 
relacionen, i amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 7 d’octubre de 2022. 

2. Informació de les properes actuacions del Consell Escolar de la Comunitat Valenci-

ana. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 7 d’octubre de 2022 

La presidenta de la comissió comunica que no hi ha esmenes a l’acta, i aquesta s’aprova per as-
sentiment. 

 

2. Informació de les properes actuacions del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana 

La presidenta del CECV recorda les propostes pendents de la comissió en les quals està treballant 
la Secretaria tècnica. 

Respecte a la publicació de la revista del CECV, es mostra als consellers i les conselleres el disseny 
de la portada i el títol de l’última versió del número 0. 
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Tal i com es va acordar, també s’està organitzant una jornada sobre participació durant la qual es 
presentarà la revista. La presidenta explica les gestions que s’han fet amb Jordi Feu Gelis, amb la 
Càtedra Pagoda i amb la resta de ponents. Es comparteix, l’escaleta de la jornada, es comenta i 
se’n demana aprovació. Les dates previstes de celebració són els dies 15 i 16 de desembre. 

A més, es proposa la consellera Salvador Muñoz i el conseller Martínez Quirós com a represen-
tants de les famílies i l’alumnat, respectivament. La moderació estaria a càrrec del conseller Pérez 
Sabater, de formació del professorat. 

D’altra banda, CANAE ha dut a terme un estudi sobre la participació de l’alumnat en l’elaboració 
de les lleis que mostra que no se n’escolta la veu com caldria, i podria ser interessant presentar-
lo durant la jornada. 

La consellera Sánchez Grande sol·licita que la presidenta del CECV comunique formalment al pre-
sident de la confederació Gonzalo Anaya que la consellera Salvador Muñoz representarà les as-
sociacions de famílies. Ressalta que hi ha molts aspectes que cal millorar perquè la participació 
siga de qualitat en els consells escolars municipals. 

Les altres associacions de famílies, en favor de la consellera Salvador Muñoz, recalquen que 
aquesta representació no implica posicionaments polítics ni reivindicatius, que només busca evi-
denciar la necessitat de participació de les famílies. 

Amb relació a la presentació de l’estudi elaborat pels estudiants, el conseller Araújo Montahud 
indica que la seua associació també disposa d’un estudi que es podria presentar, però finalment 
s’acorda que es farà només la presentació que hi ha prevista. 

La consellera López Primo pregunta si la jornada estarà oberta a tot el públic, i se li respon que hi 
podrà assistir qui vulga dels diferents sectors, també persones convidades, però que es limitarà a 
l’aforament del saló d’actes de la Conselleria. 

Pel que fa al proper Ple del CECV, la presidenta explica que se celebrarà el 20 de desembre i que 
s’ha pensat en Requena com a ciutat acollidora. Exposa la previsió de programa d’activitats, que 
encara és provisional. Demana l’acord de la comissió per a iniciar les gestions amb l’ajuntament 
de la ciutat. 

Els consellers i conselleres presents es mostren d’acord. 

La consellera Pastor Signes manifesta que totes les propostes li semblen molt adients, i diu que a 
causa de les eleccions sindicals de l’escola concertada potser no podran assistir al ple. 

Com ja es va comentar en altres reunions, la presidenta, el secretari tècnic i els representants de 
l’alumnat del CECV han participat, juntament amb representants de l’alumnat de la resta de con-
sells escolars del territori estatal, en la celebració del Dia de l’Estudiantat, en un acte que va tindre 
lloc el 17/11 a Madrid, amb la presència de la Ministra d’Educació. 

Durant l’acte es va presentar el decàleg que s’ha elaborat a partir d’una consulta feta a estudi-
ants de tot l’estat. 

 

3. Torn obert de paraula. 

La consellera Sánchez Grande pregunta si ja s’està treballant en l’informe sobre la situació del 
sistema educatiu dels cursos anteriors.  
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La presidenta del CECV explica que en aquesta ocasió el vicepresident del CECV està revisant da-
des de manera molt exhaustiva i fent una excel·lent faena que millorarà el resultat final. La pre-
visió és que estiga per al mes de febrer. 

No havent-hi més qüestions per a tractar, es tanca la sessió a les 10.17. 

València, 18 de novembre del 2022 

Vist i plau. 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

EL secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 1/2022 DE LA SESSIÓ CONJUNTA DE LA COMIS-

SIÓ DE COEDUCACIÓ I INNOVACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR 

DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 25 DE 

GENER DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Presidenta de la comissió de Coeducació 

Marina Gilabert Aguilar 

President de la comissió d’Innovació Educativa 

Antonio Pérez Sabater 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Luis Vañó Gisbert 
Lluís Miquel Segrelles Martínez 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Mercé Alabau Siurana (Conf. Gonzalo Anaya) 
Raquel Sánchez Grande (Conf. Gonzalo Anaya) 
Famílies d’alumnat de centres privats  
Jose Antonio Rodríguez Salinas (CONCAPA CONVAL) 
Inspecció educativa  
Remei Galiana Roig 
Professorat centres públics  
Consol Valls i Gregori (CCOO PV) 
M. Carmen Gil García (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Professorat centres privats  
Laura Pastor Signes (FSIE) 

 
 
 
 
 
Formació del professorat 
Rosa Guillén Cantó 
M. Isabel Villaescusa Alejo 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Ofèlia Gimeno Forner 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo  
Titulars de centres privats  
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 

Persones convidades  

Josu Iriarte Campo 
Sandra Molinés Borràs 
Laura Peris Reig 
Manuel Martínez Puig 

Excusen absència 

Dèlia Amorós i Pinos 

Secretaria Tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
Maria Viu Rodríguez 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la comissió de Coeducació i la comissió d’Innovació Educativa del 
Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneixen telemàticament per videoconferència el 
dia 25 de gener de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que es 
relacionen, i amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la comissió de Coeducació de la sessió del 13 d’octubre de 2021 i de 

l’acta de la comissió d’Innovació Educativa de la sessió del 9 de juny de 2021. 

2. Síntesi de la situació per part de persones expertes en la transformació d’espais educatius. 

3. Recopilació de la informació sobre espais coeducatius. Situació actual. 

4. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la comissió de Coeducació de la sessió del 13 d’octubre de 2021 i de 
l’acta de la comissió d’Innovació Educativa de la sessió del 9 de juny de 2021 
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La presidenta del CECV dona pas a l’inici de la sessió en el moment en què hi ha quòrum, i la 
consellera Gilabert Aguilar, com a presidenta de la comissió de coeducació, demana si hi ha al-
guna esmena a les actes. S’aproven ambdues per unanimitat, després de corregir el segon 
cognom del conseller Pérez Sabater i de consignar l’assistència de la consellera Gila García en 
representació de l’STEPV. 

 

2. Síntesi de la situació per part de persones expertes en la transformació d’espais educatius 

El conseller Pérez Sabater, president de la comissió d’Innovació Educativa, dona pas al segon 
punt. Posa en valor el fet que les comissions es reunisquen juntes, atés que els interessos són 
comuns. 

El conseller Pérez Sabater presenta el primer ponent, Sr. Josu Iriarte Campo, arquitecte expert en 
espais coeducatius d’aprenentatge, que comparteix una presentació (que estarà disponible en el 
web del CECV). Justifica la necessitat de modificar l’espai educatiu partint de les necessitats de 
l’educació. 

Per a millorar l’aprenentatge a partir de l’espai cal tenir en compte:  

• confort tècnic 

• confort emocional 

• confort relacional 

• versatilitat 

La conclusió de l’exposició és que s’ha de donar sentit i estratègia a l’espai educatiu. 

A continuació, intervé la segona ponent, la Sra. Sandra Molinés Borràs, professora de Florida Uni-
versitària i especialista en patis educatius. Recentment, ha fet un treball d’investigació sobre patis 
escolars en temps de pandèmia en el qual han participat 89 centres de 50 poblacions diferents, i 
que revisa l’impacte de l‘androcentrisme en els espais.  

Reivindica la necessitat d’escoltar el professorat i altres persones expertes en coeducació a l’hora 
de dissenyar i construir espais educatius. Els espais no són neutres, poden promoure la segregació 
o la convivència. Cal fer un diagnòstic per a poder detectar on hi ha segregació per sexes o per 
altres raons, per a poder donar-hi solució. El temps de pati s’ha de concebre com a espai on se 
segueix treballant el currículum, implica aprenentatges dins de l’educació no formal. Recomana 
el documental «Patis vius, patis coeducatius», que és una reflexió al voltant d’aquest tema. 

Durant la pandèmia, i a causa de la confecció de grups bombolla, ha augmentat la convivència 
intragrupal i s’ha reduït la conflictivitat, perquè s’ha reduït el futbol. Així, s’han explorat els patis 
com a espais educatius i s’ha arribat a la conclusió que aquest ús és positiu. 

A continuació, el conseller Pérez Sabater presenta la ponent, Sra. Laura Peris Reig, especialista en 
pedagogia terapèutica, autora de la tesi doctoral «Los colores del aula: Una herramienta des-
conocida para el proceso de aprendizaje» (en procés) que parla de la importància de l’ús del color 
en els espais educatiu avalada per 20 centres reformats i 119 docents enquestats que majoritàri-
ament han valorat de manera positiva aquests nous espais. 

El conseller Pérez Sabater presenta el Sr. Manuel Martínez Puig, encarregat de la biblioteca del 
CEIP Sant Josep de Calassanç (Aielo de Malferit), que exposa en la seua intervenció el valor de la 
biblioteca com a element dinamitzador i com a motor d’innovació. 
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Indica que la innovació en les biblioteques està en el fet que el llibre no siga l’únic element docu-
mental, i passa a enumerar les accions que s’han dut a terme per a aconseguir dinamitzar la bi-
blioteca escolar. Ressalta que és imprescindible la col·laboració de les famílies i explica que els 
projectes de biblioteca sempre estan adaptats al projecte del curs, que inclouen diversos cursos 
i que acaben amb una exposició creativa. 

També han incorporat com a element motivador iniciatives basades en la tecnologia, com Bookflix 
o Espoetrify. Per a acabar, comparteix la iniciativa Bibliopati. 

S’agraeix la contribució de totes les persones ponents i es passa al pròxim punt. 

 

3. Recopilació de la informació sobre espais coeducatius. Situació actual 

La presidenta de la comissió de Coeducació enumera el material que es va acordar demanar i 
pregunta en quina situació es troba la recopilació, per a procedir a la confecció de l’informe.  

El secretari tècnic del CECV, Sr. Gómez Carbonell, explica que s’ha sol·licitat informació a la direc-
ció general d’Infraestructures però que aquesta no disposa de registre sobre espais; tanmateix, 
n’estan confeccionant un de tendències constructives i noves arquitectures en espais educatius. 
Per la seua banda, la DG d’Innovació Educativa tampoc disposa de cap mapa de centres a partir 
d’aquesta premissa però poden aportar una llista dels projectes premiats els últims anys, i també 
enviarà un informe. 

La Sra. Cañada Solaz proposa investigar en REICO o en els CEFIRE, i informa que les directrius de 
la conselleria són que, temporalment, per càrrega de treball, derivat de la pandèmia, no se so-
brecarregue els centres amb peticions d’informació.  

Posteriorment, el conseller Vañó Gisbert exposa un document sobre la importància dels patis 
inclusius elaborat per CERMI, que incideix en el fet que s’ha de combatre l’assetjament escolar i 
s’ha de facilitar l’accessibilitat de qualsevol xiquet o xiqueta amb mobilitat reduïda a cada espai.  

La consellera Gilabert Aguilar comunica que tota la informació es posarà a l’abast de la comissió 
i proposa convocar un altra reunió en el termini d’un mes i mig aproximadament. 

El conseller Pérez Sabater manifesta que creu més convenient convocar la següent reunió quan 
ja s’haja recopilat tota la documentació. 

La presidenta del CECV informa que es demanarà a la Direcció General informació sobre espais i 
situació del sistema educatiu, i que s’anirà compartint a mesura que vaja arribant. 

 

4. Torn obert de paraula 

La presidenta del Consell Escolar informa sobre els temes pendents. En referència a la publicació 
«Amb R de Rebuig», la Sra. Encarna Cuenca Carrión, presidenta del Consell Escolar del l’Estat, en 
redactarà la introducció; pel que fa a la baralla, encara no se n’han rebut les còpies. 

La presidenta informa del fet que, en aquest moment, la salut mental i la problemàtica dels suï-
cidis tenen una gran rellevància i proposa enllestir unes jornades sobre aquest tema; proposa 
organitzar-les conjuntament amb la comissió de Jornades i Participació. El conseller Vañó Gisbert 
manifesta l’acord amb la proposta. 

El conseller Villanueva Ahicart comenta que, efectivament, aquesta problemàtica es dona en 
l’alumnat de secundària i troba molt encertada la proposta de la jornada. La consellera Fajardo 
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Palomo i el conseller Pérez Sabater se sumen al suport per a posar en marxa la jornada, i el segon 
es posa a disposició del CECV. 

La consellera Gil García pregunta si la jornada aniria adreçada a persones adultes o a l’alumnat, i 
la consellera Alabau Siurana opina que en aquest cas seria convenient distingir entre famílies i 
alumnat, i comenta que la confederació ja ha encetat iniciatives per a combatre aquesta proble-
màtica. 

La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, aclareix que és una proposta només per a membres 
del Consell. Posteriorment, dona les gràcies al president i presidenta de les comissions per la 
proposta tan encertada de persones ponents. 

No havent-hi més intervencions, la presidència de ambdues comissions dona per conclosa la ses-
sió a les 11.30 hores. 

València, 25 de gener del 2022. 

Vist i plau. 

La presidenta de la comissió 
de Coeducació 

Marina Gilabert Aguilar 

El president de la comissió 
d’Innovació Educativa 

Antonio Pérez Sabater 

El secretari tècnic del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 2/2022 DE LA SESSIÓ CONJUNTA DE LA CO-

MISSIÓ DE COEDUCACIÓ I INNOVACIÓ DEL CONSELL ESCO-

LAR DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 

6 D’ABRIL DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 
Presidenta de la comissió de Coeducació 

Marina Gilabert Aguilar 
President de la comissió d’Innovació 

Antonio Pérez Sabater 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Pilar Martínez Coves 

Lluís Miquel Segrelles Martínez 
Organitzacions empresarials 
Fco. Javier González Zurita 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Raquel Sánchez Grande (FAMPA Gonzalo Anaya) 
Professorat centres públics  
Consol Valls i Gregori (CCOO PV) 
M.ª Carmen Gil García (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Professorat centres privats  
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Formació del professorat 
Rosa Guillén Cantó 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Joan Quiles Izquierdo 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Sara Maciá Ferrándiz 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la comissió de Coeducació i la comissió d’Innovació del Consell 
Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneixen telemàticament per videoconferència el 6 d’abril 
de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen, i 
amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la comissió de Coeducació de la sessió del dia 22 de febrer de 2022.  

2. Anàlisi de la informació rebuda sobre espais educatius. Situació actual.  

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la comissió de Coeducació de la sessió del dia 22 de febrer de 2022  

La presidenta del CECV comença la reunió excusant la absència de la vicepresidenta i explicant 
els motius pels quals ha sol·licitat el cessament com a membre del Consell. Aquest, i el nomena-
ment del nou vicepresident estan pendents de publicació. Posteriorment, dona pas a l’inici de la 
sessió en el moment en què hi ha quòrum, i aprofita per a comunicar que, per error, en la convo-
catòria d’aquesta sessió no s’ha inclòs l’acta de la comissió conjunta celebrada el dia 25/01/22. 
Queda pendent que siga inclosa en la convocatòria de la següent comissió d’Innovació. 
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Respecte a l’acta hui presentada, el conseller Quiles Izquierdo demana que s’hi facen algunes 
correccions en la referència a la seua intervenció, ja que considera que no s’hi reflecteix adequa-
dament el que volia transmetre. Es compromet a enviar els canvis al correu electrònic del CECV. 

S’acorda aprovar l’acta perquè només es faran canvis en la seua intervenció. 

 

2. Anàlisi de la informació rebuda sobre espais educatius. Situació actual  

La presidenta de la comissió recorda les línies d’actuació obertes:  

• Respecte a espais cooperatius, hi ha documents que caldrà revisar i resumir per a redactar 

l’informe de l’estat de la qüestió. 

• Amb relació a la salut, hi ha dues propostes d’actuacions formatives pendents de concretar. 

• Cal continuar l’informe de Localitats amb R de Rebuig, que està pendent de publicació i pre-

sentació. 

La Sra. Cañada Solaz dona les gràcies a la consellera Gilabert Aguilar pel resum. Tanmateix, només 
es tractarà la informació rebuda per a l’informe sobre els espais coeducatius, atés que és una 
reunió conjunta de les comissions de Coeducació i Innovació. 

El conseller Pérez Sabater indica que cal extraure la informació important per a elaborar l’informe 
i redactar un esborrany de l’esquema a seguir. Proposa repartir les tasques entre els membres de 
les dues comissions. La presidenta del CECV proposa incloure la visita a l’Aula del Futur com a 
exemple d’espai que es pot considerar. A més, planteja confeccionar un índex semblant a la resta 
d’informes que ja ha publicat el CECV. 

La consellera Gilabert Aguilar justifica la necessitat que l’enfocament de l’informe siga «partir de 
la desigualtat de l’ús de l’espai per a caminar cap a la igualtat en l’ús d’aquest». Ha arribat a 
aquesta conclusió en llegir descripcions de patis cooperatius d’alguns centres incloses en els in-
formes presentats. En definitiva proposa fer sempre una anàlisi crítica de la realitat. 

La presidenta del CECV comparteix l’esquema de l’informe RqRqR (conclusions i recomanacions). 
Demana opinió a la comissió sobre el plantejament proposat, i tothom es mostra d’acord amb 
seguir aquest esquema. 

Respecte als Projectes d’Investigació i Innovació de Centres Educatius, el document facilitat al 
CECV per la Direcció General d’Innovació és un resum d’un projecte molt més ampli que contem-
pla la perspectiva de gènere, encara que en aquest extracte no estiga explicitat.  

La consellera Gilabert Aguilar comenta que convindria disposar de dades estadístiques de la Di-
recció General per a poder fer l’anàlisi d’aquesta part de l’informe.  

La presidenta del CECV remarca la importància d’ampliar el concepte d’espais a tot el centre, i 
incloure la perspectiva de gènere i el canvi metodològic que comporta aquest canvi d’espais. A 
més, la missió d’aquest informe hauria d’anar encaminada a repensar els espais per a poder fer 
recomanacions de millora. Per a acabar, fa propostes d’estructura i contingut. 

La consellera Fajardo Palomo s’hi mostra d’acord i remarca la importància de mantindre l’es-
quema d’anteriors informes. Afegeix que el seu servei pot fer aportacions en el punt «Què te-
nim?» (que s’està fent des de l’Administració), a partir del projecte Coeducacentres.  

El conseller Pérez Sabater hi està d’acord, i opina que aquest treball representa un punt de refe-
rència per als centres. A més, planteja un treball conjunt amb la consellera Fajardo Palomo, al 
qual aportaria la tasca feta al CEFIRE. 
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La consellera Pastor Signes es postula per a treballar en el primer apartat, ja que disposa de do-
cumentació per a fer una introducció a l’apartat «Què sabem?» pel que fa a la veu de la comunitat 
científica. 

La consellera Martínez Coves comenta que al seu sector li interessa, sobretot, que la reflexió so-
bre la dificultat d’accés a tots els espais del centre estiga sempre present. Proposa que dins de la 
coeducació també es contemple la inclusió de les persones amb discapacitat. Des del CERMI es 
podria estudiar quina és la situació actual per a concretar què sap la comunitat científica al res-
pecte.  

La consellera Valls Gregori planteja que, a més dels espais, s’han de tindre en compte altres as-
pectes. A més, vol saber si s’està contemplant la jornada que es va organitzar des la Direcció 
General d’Infraestructures, ja que dona una perspectiva ecofeminista, més àmplia en la generació 
d’espais des del punt de vista mediambiental.  

La consellera Sánchez Grande apunta que la perspectiva ecofeminista plantejada per la consellera 
Valls Gregori és molt interessant. A més, explica que des de FAMPA Gonzalo Anaya s’han portat 
endavant iniciatives relacionades amb els patis coeducatius que han tingut bona acollida per part 
de les famílies, i la seua organització hi està treballant amb un centre educatiu de Castelló, inclo-
ent-hi l’ús d’elements sostenibles i reutilitzats en el disseny, sobretot perquè així resulta més 
econòmic. Anima la comunitat educativa a tindre en compte aquestes recomanacions per a abor-
dar la transformació. 

Pel que fa a l’informe, ofereix la documentació de què disposen, producte del treball en coordi-
nació amb el personal tècnic de Convivència i Igualtat dels instituts, ja que consideren molt im-
portant la coeducació i la prevenció de la violència masclista, més enllà dels espais. També con-
vida els consellers i les conselleres a participar en les jornades de la FAMPA. 

El conseller Quiles Izquierdo remarca la importància dels aspectes relacionats amb la salut, que 
és la perspectiva relacionada amb el seu àmbit d’actuació, i planteja que la millora dels espais 
comuns ajudarà a augmentar el benestar emocional i social de l’alumnat, cosa que repercutirà en 
la seua salut mental i també en els nivells d’igualtat i equitat. D’altra banda posa el focus en el 
problema del sobrepés de la població infantil, que s’ha agreujat arran de la pandèmia, per la qual 
cosa el foment de l’activitat física i la creació d’espais adequats esdevenen fonamentals. Ofereix 
la col·laboració de personal expert en aquest camp de la UV. 

El conseller Pérez Sabater destaca la importància d’integrar espais, materials i metodologies, i la 
consellera Gilabert Aguilar s’hi mostra d’acord i afegeix que cal adaptar l’arquitectura a la inves-
tigació, la participació, l’experimentació i la reflexió. Ofereix aportar informes o fins i tot la veu 
d’algun arquitecte o arquitecta que treballe en temes de coeducació. 

La consellera Valls Gregori pregunta com es pot apuntar a un dels grups de treball, i la presidenta 
del CECV indica que s’habilitarà un espai en la web del Consell i que se’ls farà arribar un enllaç per 
correu electrònic.  

Seguidament, la presidenta del CECV informa del fet que s’ha plantejat un tema en relació al Pla 
director de Coeducació i demana als membres de la comissió de Coeducació que es mantinguen 
connectats quan concloga la present comissió. 

 

3. Torn obert de paraula 

La consellera Sánchez Grande explica que FAMPA Gonzalo Anaya elevarà una petició formal al 
CECV sobre la possibilitat de celebrar les comissions en horari de vesprada. Justifiquen la proposta 
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perquè els membres titulars de les famílies sovint no poden participar-hi, ja que no tenen dedi-
cació exclusiva, i és així com es fa en altres comunitats autònomes. Aquest prec s’elevarà a la 
Permanent del CECV i a la comissió de Coeducació. 

La presidenta del CECV respon que a les reunions poden assistir titulars o suplents. Afegeix que 
ha d’haver-hi consens, i recomana que es tracte aquest aspecte i es vote, si cal, en la Comissió 
Permanent.  

No havent-hi més intervencions, la presidenta de la comissió dona per tancada la sessió a les 
10.45h. 

València, 6 de abril del 2022 

Vist i plau 

La presidenta de la comissió 
de Coeducació 

Marina Gilabert Aguilar 

El president de la comissió 
d’Innovació Educativa 

Antonio Pérez Sabater 

El secretari tècnic del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 3/2022 DE LA SESSIÓ CONJUNTA DE LA CO-

MISSIÓ DE COEDUCACIÓ I INNOVACIÓ DEL CONSELL ESCO-

LAR DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 

20 DE JULIOL DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Presidenta de la comissió de Coeducació 

Marina Gilabert Aguilar 

President de la comissió d’Innovació 

Antonio Pérez Sabater 

Conselleres i consellers 

Administració educativa autonòmica 
Luis Vañó Gisbert 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Mercé Alabau Siurana (Conf. Gonzalo Anaya) 
Professorat de centres públics  
Consol Valls i Gregori (CCOO PV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Professorat de centres privats  
Laura Pastor Signes (FSIE) 
 

 
 
 
 
Formació del professorat 
Rosa Guillén Cantó 
M. Isabel Villaescusa Alejo 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Joan Quiles Izquierdo 
Direccions de centres públicos 
Joaquina Barba Plaza 

Excusen absència 

Jaume Fullana Mestre 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 
Sara Maciá Ferrándiz 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, les comissions de Coeducació i d’Innovació del Consell Escolar de la 
Comunitat Valenciana es reuneixen telemàticament per videoconferència el dia 20 de juliol de 
2022, a les 9.30 h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen, i 
amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la reunió conjunta de la comissió d’Innovació Educativa i de la comis-

sió de Coeducació de la sessió del dia 6 d’abril de 2022. Aprovació de l’acta de la comissió 

de Coeducació del dia 6 d’abril de 2022. 

2. Formació dels grups de treball per a l’elaboració de l’Informe sobre espais educatius.  

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la reunió conjunta de la comissió d’Innovació Educativa i de la comissió 
de Coeducació de la sessió del dia 6 d’abril de 2022. Aprovació de l’acta de la comissió de coedu-
cació del dia 6 d’abril de 2022  

La presidenta del CECV dona pas a l’inici de la sessió en el moment en què hi ha quòrum i indica 
que no s’ha rebut cap esmena a l’acta, per la qual cosa aquesta s’aprova per assentiment. 

 

2. Formació dels grups de treball per a elaborar l’Informe sobre espais educatius 
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La presidenta de la comissió, consellera Gilabert Aguilar, excusa absència al ple del 14/07/2022. 
Seguidament, exposa que en la present reunió caldria establir els grups de treball. 

Pren la paraula el president de la comissió d’Innovació, conseller Pérez Sabater, que fa referència 
al ple esmentat, en el qual es va repassar la trajectòria de les dues comissions. Indica que cal 
valorar el resultat del formulari enviat per a confeccionar els grups de treball per a poder comen-
çar a elaborar la publicació acordada.  

El secretari tècnic del CECV comparteix la configuració provisional dels grups. La major part de 
consellers i conselleres s’han apuntat a les dues primeres opcions, per la qual cosa la presidenta 
del CECV proposa començar a treballar en aquestes i deixar la tercera per a més endavant.  

El conseller Pérez Sabater recorda que l’informe que es va enviar des d’Innovació ja és una part 
del tercer punt plantejat: «Punt de vista de la comunitat educativa». 

La presidenta del CECV explica que ella i la consellera Gilabert Aguilar van assistir a una jornada 
de biblioteques escolars, i que es podrien tindre en consideració aspectes que s’hi van tractar. La 
consellera Gilabert Aguilar proposa afegir algunes conclusions de la jornada i incloure un apartat 
sobre biblioteques.  

La consellera Villaescusa Alejo ofereix les aportacions de les bibliotecàries del CEFIRE d’Inclusiva. 
Pensa que haurien de ser més visibles per al professorat, ja que es tracta de personal amb grans 
coneixements i àmplia experiència que està en reciclatge permanent. Proposa impulsar des del 
CECV l’accés del professorat no universitari a les bases de dades de les investigacions científiques 
perquè puguen tindre a l’abast experiències i estudis de gran ajuda per a la seua formació i per al 
desenvolupament de les seues tasques.  

La consellera Gilabert Aguilar proposa marcar-se nous reptes i expectatives, no repetir el que ja 
està fet. Hi ha experiències de laboratori molt adequades per a tindre-les en compte i fer-les 
arribar a tota la comunitat educativa.  

El conseller Pérez Sabater s’hi mostra d’acord i comunica que en setembre el CEFIRE de Xàtiva 
organitza unes jornades sobre patis, de les quals passarà l’enllaç al CECVper si algun conseller o 
consellera hi vol participar. S’hi tractarà la normativa vigent.  

El conseller Vañó Gisbert proposa estar en més d’un grup. A més, demana que es distingisca entre 
un pati inclusiu i el redisseny d’un pati ordinari, i posa a disposició de la comissió l’informe de 
CERMI sobre patis coeducatius.  

Per la seua banda, el conseller Pérez Sabater proposa que, en primer lloc, es definisca què és un 
pati coeducatiu. 

La consellera Villaescusa Alejo proposa que s’elabore un document molt visual i senzill, per exem-
ple, amb format de decàleg, amb recomanacions que contribuïsquen a convertir els patis en es-
pais inclusius i cooperatius. 

La consellera Terrero González recalca la necessitat que s’elaboren projectes de patis inclusius 
que eviten l’exclusió de qualsevol alumne o alumna, que siguen alguna cosa més que la simple 
implantació d’elements innovadors i decoració.  

Entre la consellera Gilabert Aguilar i el conseller Pérez Sabater elaboraran un guió de treball que 
tindran enllestit abans del mes d’agost, que estarà obert a aportacions i modificacions, i el segon 
proposa que s’organitze alguna jornada de bones pràctiques. Per la seua banda, el conseller Vañó 
Gisbert demana que es facilite la distribució dels components dels grups de treball i la col·labora-
ció del suplent del seu sector. 
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La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, recorda que en la web del CECV es troben els informes 
elaborats per l’òrgan, que poden servir de referència. A més, demana que es proposen centres 
que estan aplicant bones pràctiques en aquest tema, i proposa que la secretaria tècnica del CECV 
hi organitze visites.  

El conseller Vañó Gisbert pensa que seria positiu extrapolar la filosofia del concepte d’Aula del 
Futur, quant a desenvolupament, investigació, exploració i experimentació, al concepte de pati 
inclusiu, i la consellera Villaescusa Alejo hi està d’acord que, efectivament, el que atorga més valor 
a l’espai és el fet que hi haja un projecte pedagògic darrere.  

El conseller Vañó Gisbert demana informació sobre una enquesta al voltant de la violència mas-
clista, i la presidenta del CECV li aclareix que la informació obtinguda es va utilitzar per a redactar 
l’informe sobre masclismes quotidians. 
 

3. Torn obert de paraula  

No havent-hi més intervencions, es dona per tancada la sessió a les 10.45 hores. 

València, 20 de juliol del 2022. 

Vist i plau 

La presidenta de la comissió 
de Coeducació 

Marina Gilabert Aguilar 

El president de la comissió 
d’Innovació Educativa 

Antonio Pérez Sabater 

El secretari tècnic del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 4/2022 DE LA SESSIÓ CONJUNTA DE LA CO-

MISSIÓ DE COEDUCACIÓ I INNOVACIÓ DEL CONSELL ESCO-

LAR DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 

12 DE DESEMBRE DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 
Jaume Fullana Mestre 

Presidenta de la comissió de Coeducació 
Marina Gilabert Aguilar 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Pilar Martínez Coves (CERMI) 
Organitzacions sindicals 
Fco. Javier González Zurita (UGT) 
Direccions de centres públics 
María Noel Manzanares Juan 
Direcció de centres privats 
Immaculada López Primo 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Rosa Guillén Cantó 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercé Alabau Siurana (FAMPA Gonzalo Anaya) 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Professorat de centres públics  
M.ª Carmen Gil García (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Professorat de centres privats 
M.ª Carmen Medina Saniger (FSIE) 
Titulars de centres privats 
Alberto Villanueva Ahicart  

Excusen absència 
Laura Pastor Signes 
Sonia Terrero González 

Secretaria tècnica del CECV 
Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 

***** 
D’acord amb la convocatòria, la comissió de Coeducació del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 12 de desembre de 2022, a les 
9.30 h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen, i amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 20 de juliol de 2022. 

2. Informe sobre espais educatius. Situació actual. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 20 de juliol de 2021 

La presidenta de la comissió comunica que no s’ha presentat cap esmena a l’acta, i per tant, 
s’aprova aquesta per assentiment. 

 

2. Informe sobre espais educatius. Situació actual 

S’inicia la reunió exposant als i a les presents la distribució de membres de les dues comissions 
en les tres subcomissions que es va acordar conformar, i també el guió de treball elaborat pel 
president i la presidenta de les comissions de Coeducació i Innovació.  
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Pren la paraula el president de la comissió de Coeducació, conseller Pérez Sabater, qui sintetitza 
el treball que s’ha fet fins ara. Recorda el contingut de les ponències presentades al si de la co-
missió i recorda que FERMI també hi va aportar documentació.  

A partir de la aquesta informació recollida, el president i la presidenta de les comissions han plan-
teja una proposta de guió per a elaborar l’informe plantejat. 

Es decideix que els i les integrants de les comissions repartisquen el treball entre els tres subgrups 
relacionats amb els apartats de l’informe. Des de la secretaria tècnica del CECV s’enviarà la com-
posició inicial de cada subgrup i tota la documentació disponible. Existirà la possibilitat de canviar 
de grup. 

La consellera Gilabert Aguilar explica que en el document cal definir millor l’apartat La veu de 
l’Administració, falta l’adaptació a la nova llei, però que els altres apartats estan complets. A més, 
proposa que els sectors que integren el CECV aporten el que consideren interessant per a l’in-
forme. D’altra banda, s’argumenta que les conclusions haurien d’establir línies de treball que ori-
enten la tasca de l’Administració i la dinàmica organitzativa dels centres. 

El Sr. Fullana Mestre recorda que s’ha de tindre en compte el marc legislatiu propi, i que cal revi-
sar i actualitzar la norma.  

El conseller Pérez Sabater proposa, amb relació a la intervenció de la comunitat educativa, que 
es demane informació als centres sobre les iniciatives que s’estan portant endavant. La consellera 
Guillén Cantó hi està d’acord i planteja que es faça en tot el territori de la Comunitat Valenciana, 
des de Vinaròs fins a Oriola. 

La consellera Manzanares Juan explica en què consisteix el Projecte d’Innovació de Residències 
Artístiques, amb ponents de la Universitat de Lugo, en el qual repensaran aquests espais, per tal 
de poder aportar-hi la seua experiència.  

La consellera Alabau Siurana informa que des del sector de les famílies també estan portant en-
davant iniciatives relacionades.  

S’acorda que en passar Nadal la secretaria tècnica del CECV organitzarà videoconferències, per 
ser un sistema més operatiu, perquè les subcomissions puguen treballar en la tasca que tenen 
assignada. 

 

3. Torn obert de paraula 

Es recorda que aquesta setmana se celebrarà la jornada del CECV sobre participació i es reitera 
que és important assistir-hi; pel que fa al ple del 20 de desembre, s’insisteix que cal confirmar-hi 
l’assistència de titulars o suplents tan prompte com siga possible per raons d’organització.  

No havent-hi més intervencions, es tanca la sessió a les 11.20 hores. 

València, 12 de desembre del 2022 

Vist i plau. 

La presidenta de la comissió de Coeducació 

 

Marina Gilabert Aguilar 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA CONJUNTA 1/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE 

DICTÀMENS I INFORMES DEL CONSELL ESCOLAR DE LA CO-

MUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 7 DE JULIOL DE 

2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 

Rosa Cañada Solaz 
Vicepresident CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Conselleres i consellers 

Inspecció educativa 
Pablo Ortega Gil 
Reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Professorat centres privats 
Alejandro Cob Gamborino (USO) 
Sergio Carbonell Peral (FSIE) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 

 
 
 
 
 
 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Alejandro López Oliva (USO) 
Organitzacions sindicals 
Francisco Javier González Zurita (UGT PV) 

Secretaria Tècnica CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
Marta Murciano Hernández 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la sessió de la Comissió de Dictàmens i Informes del Consell Escolar 
de la Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 7 de juliol de 
2022, a les 9.30h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen, i amb 
el següent 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 18 de maig de 2021. 

2. Temes pendents i properes línies d’actuació de la comissió. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 18 de maig de 2021 

Com que no hi ha esmenes a l’acta, aquesta s’aprova per assentiment.  

 

2. Temes pendents i properes línies d’actuació de la comissió  

La presidenta del CECV dona la benvinguda a les persones assistents i presenta el conseller Ortega 
Gil, que presideix la comissió. Tanmateix, com que és la primera comissió a què assisteix el con-
seller, serà la Sra. Cañada Solaz qui presidisca la reunió 

La Sra. Cañada Solaz explica que prompte es presentarà l’informe de l’estat del Sistema educatiu, 
i que per al proper informe es tindran en compte les qüestions que s’han plantejat arran de la 
presentació a la Permanent. També comunica que l’informe Unes localitats amb «R» de Rebuig 
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ja està imprès, i que se’n repartiran exemplars en el ple de juliol del CECV, així com els carnets del 
CECV. 

Pel que fa al ple, la Sra. Cañada Solaz recorda el procediment i el perquè de la celebració a Elx, i 
comunica que cada comissió farà un resum del treball realitzat fins al moment i la situació actual. 
També explica de quina manera s’organitzarà el dia, i comenta la predisposició que ha mostrat 
l’ajuntament d’Elx gràcies a la mediació del conseller Sánchez Heras.  

El conseller López Oliva demana pregunta quan es penjarà l’informe en el web del CECV. El secre-
tari tècnic del CECV indica que serà en el mes de juliol. 

 

3. Torn obert de paraula 

La consellera Terrero González agraeix que s’haja triat la ciutat d’Elx per a celebrar el plenari del 
CECV.  

No havent-hi cap altra intervenció es tanca la sessió a les 9.50 h. 

València, 7 de juliol del 2022 

Vist i plau. 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

La secretària tècnica del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 1/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE COR-
RESPONDÈNCIA I GESTIÓ ECONÒMICA DEL CONSELL ESCO-
LAR DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 
12 D’ABRIL DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Presidenta de la Comissió 

Lluïsa Martínez Gregori 
Administració Educativa Autonòmica 

Consellers i conselleres 

Professorat de centres privats  
Héctor Martínez Ponsoda (FSIE) 
Professorat de centres públics  
M.ª Carmen Gil García (STEPV) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 

 

 

 

 

 

 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
Marta Murciano Hernández 

***** 

D’acord amb l’oportuna convocatòria, amb l’assistència de les persones ressenyades, es reuneix 
la Comissió de Correspondència i gestió econòmica el 12 d’abril de 2022, a les 9.30 h, a través de 
la plataforma Webex, del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana (CECV), per a tractar els 
punts del següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 8 de setembre de 2021. 

2. Informació sobre l’execució del pressupost de l’any 2021. 

3. Torn obert de paraula. 
***** 

La presidenta del CECV explica que l’objectiu de la reunió és aclarir quin és el nivell d’execució del 
pressupost de l’any en curs. 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 8 de setembre de 2021 

Atés que no s’han rebut esmenes a l’acta, aquesta s’aprova per assentiment. 

 

2. Informació sobre l’execució del pressupost de l’any 2021 

La presidenta de la comissió informa que a partir d’ara aquesta comissió es reunirà dues vegades 
a l’any: una per a tancar l’exercici anterior i una altra per a elaborar el pressupost de l’any següent. 
Com ja s’ha dit, la present reunió té com a objectiu donar a conéixer l’estat d’execució del pres-
supost de l’any 2021. 

La consellera Martínez Gregori explica que no s’ha pogut executar gran part del pressupost del 
2021, ja que la situació ocasionada per la pandèmia ha fet que no s’hagen portat a terme moltes 
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de les activitats previstes. Per tant, només s’ha gastat un 37,72 % del pressupost del CECV. Explica 
que les principals despeses de l’any 2021 s’han dedicat a jornades (material i desplaçament) i a 
publicacions. S’espera que l’execució del pressupost del 2022 siga major. 

El secretari tècnic del CECV, Sr. Gómez Carbonell, explica detalladament quines han sigut les des-
peses anuals. S’ha estalviat molt en dietes d’assistència a reunions, ja que s’han celebrat en línia. 
Entre les despeses més altes hi ha l’organització de la jornada Redescobrint l’FP, la impressió de 
la Baralla per la Igualtat i la presentació del Protocol d’absentisme. 

L’apartat del pressupost que menys ha variat és el de les publicacions, ja que, és un dels grans 
objectius del CECV; tanmateix, s’ha decidit penjar en el web del CECV algunes de les publicacions 
per a reduir la despesa en aquest capítol. En qualsevol cas, la previsió és que el 2022 es torne a 
un nivell de despesa normal i que, per tant, es consumisca tot el pressupost. 

La presidenta del CECV explica que s’ha intentat tornar a la presencialitat en les reunions, amb 
escassa assistència. També es refereix al fet que s’està treballant en la publicació d’informes i 
llibres d’actes, així com en l’organització d’una jornada sobre salut mental (amb la comissió de 
Jornades i Participació), que tindrà lloc probablement el 30 de maig, en horari de vesprada. 

Sobre la jornada al·ludida, la Secretaria tècnica ja ha establit contacte amb les ponents; se cele-
brarà en format híbrid, en la sala d’actes de la conselleria d’Educació i es retransmetrà en stre-
aming. És desitjable que hi haja representació de tots els sectors del CECV.  

La presidenta també comenta que s’està acabant d’organitzar l’homenatge a Vicent Baggetto, a 
falta de concretar la data amb el gabinet de la consellera d’Educació. 

La presidenta del CECV proposa a la comissió de Jornades i Participació la possibilitat de publicar 
una revista del CECV, a raó de dos números per any, amb l’objectiu de donar a conéixer l’òrgan i 
la seua tasca, i la comissió ho accepta. Tindria un format imprés i un altre digital, perquè arribe a 
tots els centres, però també perquè siga accessible a tothom i planteja publicar el primer número 
a octubre o novembre. Cal passar la iniciativa a la comissió Permanent perquè l’aprove, si escau.  

La Sra. Cañada Solaz exposa altres activitats que estan pendents, com ara la presentació i la pu-
blicació de l’informe Unes localitats amb «R» de rebuig, que ja entraran en l’exercici de 2022. 

  

3. Torn obert de paraula 

La consellera Salvador Muñoz demana que es parle sobre participació.  

La presidenta del CECV exposa que la Confederació Gonzalo Anaya ha sol·licitat que les reunions 
de les comissions del CECV se celebren en horari de vesprada. S’obre un debat al respecte, i com 
que és un tema complex, s’acorda tractar-ho en una Permanent per tal d’intentar arribar a un 
acord.  

No havent-hi més intervencions, es tanca la sessió a les 10.30 h. 

València, 12 d’abril de 2022 

La presidenta de la comissió 

 

Lluïsa Martínez Gregori 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 2/2022 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE COR-
RESPONDÈNCIA I GESTIÓ ECONÒMICA DEL CONSELL ESCO-
LAR DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 
12 DE SETEMBRE DE 2022 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresident del CECV 

Jaume Fullana Mestre 

Presidenta de la Comissió 

Lluïsa Martínez Gregori 
Administració Educativa Autonòmica 

Consellers i conselleres 

Professorat de centres privats  
Sergio Carbonell Peral (FSIE) 
Professorat de centres públics  
M.ª Carmen Gil García (STEPV) 
 

 

 

 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercé Alabau Siurana (FAMPA Gonzalo Anaya) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Inspecció educativa autonòmica 
Mercé Cerver Dasí 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
 

 

***** 

D’acord amb l’oportuna convocatòria, la sessió de la comissió de Correspondència i Gestió eco-
nòmica del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament el 12 de se-
tembre de 2022, a les 9.30 h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es rela-
cionen, i amb el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 12 de abril de 2022.  

2. Informació sobre els pressupostos de 2023.  

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 12 d’abril de 2022 

Com que no s’han rebut esmenes a l’acta, aquesta s’aprova per assentiment. 

 

2. Informació sobre els pressupostos de 2023  

La presidenta de la comissió presenta la proposta de pressupost per al 2023. Indica que és pràc-
ticament igual al de l’any anterior, llevat de dos conceptes que s’han incrementat a causa dels 
projectes previstos. D’una banda, s’ha augmentat la quantitat destinada a dietes ja que es preveu 
un creixement de les reunions presencials; de l’altra, s’han incrementat les partides de disseny i 
maquetació, impressió i enquadernació, tenint en compte la pròxima publicació de la revista del 
CECV.  

S’informa que tota la informació al respecte es troba a l’abast dels consellers i les conselleres en 
la web del CECV. 
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3. Torn obert de paraula 

La presidenta del CECV explica la raó per la qual es va cancel·lar la convocatòria de la comissió 
Permanent per via d’urgència convocada a principi de setembre. A més a més, comenta que el 
curs comença amb diversos temes que requereixen la participació del CECV, com ara la celebració 
del Dia de l’Estudiantat que organitza el CEE, i que potser durà a terme algunes activitats a Valèn-
cia. 

De tots aquests temes s’informarà amb més deteniment en la comissió Permanent.  

No havent-hi més intervencions, es tanca la sessió a les 10 h. 

València, 12 de setembre de 2022 

Vist i plau. 

La presidenta de la comissió 

 

Lluïsa Martínez Gregori 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
 


